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'DUKE LAW 
WRONGFUL CONVICTIONS CLINIC 
DUKE tJNIVERSITV SCHOOL OF LAW 

SCIENCE DRIVE ANOTOWERVIEW ROAO 

SOX 90360 • DURHAM. NC 27709-0360 

(91SHH3-7057 • FACSIMILE (919)613-7262 

!CW EMANJ!LAW OUKt I; 1111 

JAMES E. COLEMAN, JR. 

CO·DIRECTOR 

May 11, 2016 

BY FACSIMILE (571) 305-9867 
Naval Criminal Investigative Services Resident Agency 
H-32 Julian·C. Smith Drive 
Camp Lejeune, NC 28547-1603 

Re: FREEDOM OF INFORMATION ACT REQUEST 

Dear FOlA Officer: 

I am co-director of the Duke Wrongful Convictions Clinic. We represent Ruben Wright, 
formerly CW04 USMC, who was convicted of first degree murder by a civilian jury on January 
20, 2006. 

Pursuant to the Freedom oflnformation Act (5 U.S.C. § 552), I request all records pertaining 
to security camera videos of Zenaida Taulbee and Randy Linneman leaving the Marine Corps 
Base, Camp Lejeune, NC on January 5, 2004. NCIS apparently sent copies of the videotapes to 
the Onslow County Sherriff Department (OCSD). which subsequently sent them to the District 
Attorney who prosecuted the case and to Mr. Wright's defense counsel. However, as far as we 
can determine, the DA and the defense counsel received only tapes that have been altered to edit 
out the relevant portion that shows Linniman's car leaving the base around 4:06am on January 5, 
2004. 

The videotapes are marked "Camera One,U "Camera Twot and "Camera Three." The 
video from Camera One is missing the following times: 04:05:45 - 04: l 0:34; 04: 11 :07 -
04:13:08; and 04:13:44-04:19:00. The video from Camera Two is missing the following times: 
04:01:20 - 04:18:34; 04:30:30 - 04:41:35; and 04:41:47 - 04:48:43. The video from Camera 
Three is missing the period from 04:05:21 - 04:18:38. The missing segments likely are 
exculpatory. 

We made a similar request for these records on October 27, 2014, which NCIS denied on 
March 13, 2015, on the ground of third party privacy, pursuant to 5 U.S.C § 552(b)(6) and 
(b)(7)(C). Since then, however, we discovered new evidence indicating that the public interest in 
disclosure of the unaltered tapes outweighs any personal privacy interest and that significant 
public benefit would result from disclosure of the requested records. · 

As the enclosed documents show, NCIS Special Agent Scott Vousboukis sent the unedited 
videos to Special Agent Marc Jaskolka, along with a request for assistance on March 24, 2004. 

1 \Pa g.: 
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Copies of the videos were entered into the NCISRA CLNC Evidence Custody System, under log 
number 139-04, and was sent by registered mail to NClSRFL Norfolk, VA. Special Agent 
Vousboukis asked the lab to enhance the video and provide still images. 

As part of our investigation, we reviewed the videotapes taken by security cameras at the 
Piney Green Gate to the Camp Lejeune military base between 0345 and 0500 hours on January 
5, 2004. We have a single still photograph, taken from one of the videotapes, showing another 
suspect in the case, Marine Sgt. Randy Linniroan, leaving the base at around 04:06:05. 
According to a statement Linnirnan gave to NCIS, he drove Mr. Wright to Ms. Taulbee' s home 
that morning, unaware that Mr. Wright allegedly intended to kill Mr. Taulbee. The State 
accepted Linniman's statement as truthful; as a result, he was tried separately as an accessory 
after the fact. 

Inexplicably, the copies of the videotapes that we have are missing large chunks of time, 
including all of the period when Linniman approached the Piney Green Gate to leave and when 
be stopped at the guard before exiting. The still photograph that Special Agent Vousboukis 
presented at Mr. Wright's murder trail shows Linniman's car after it had exited the Gate and was 
moving away from the camera, when it was no longer possible to determine if there was a 
passenger in the car. I have enclosed a copy of that photograph. The videotapes also show ZelUle 
Taulbee, wife of the murder victim who pied guilty to his murder, entering the base through the 
Main gate in her red Pontiac Grand Am at 04:28:35; and they show Linniman returning to the 
base through the Piney Green Gate at 04:39. Contrary to Linniman's statement to NCIS, he 
appears to be alone in the car. 

At trial, NCIS Special Agent Scott Alexander Vousboukis testified for the State about 
still photographs made from the Camp Lejeune security videos, taken of a car driven by 
Linniman leaving and entering Camp Lejeune on the early morning of January 5. 2004. 
However, Special Agent Vousboukis did not disclose that the tape has been altered. There was 
only one photograph ofLinniman's car leaving, taken of the rear oftbe car at about 4:06 a.m., 
after the car had cleared the gate. Special Agent Vousboukis testified: "That should have been 
them exiting the base, sir." 

Ms. Taulbee testified that she saw Mr. Wright get out of the passenger side of Linniman's 
car in the driveway to her home sometime around 04:15 on the morning her husband was killed. 
Linniman's statement to NCIS about his role in the case and the trial testimony of Ms. Taulbee 
and Agent Vousboukis make the question of whether Mr. Wright was in Linniman's car when it 
left the base that morning extremely relevant; the missing videotape may definitively answer that 
question. If Ruben was not in the car, it would directly refute the State's case against Ruben and 
support his claim of innocence. 

On April I, 2016, two students from the Wrongful Convictions Clinic traveled to 
Jacksonville to investigate the missing segments of the videotape. They interviewed the Assistant 
DA Mike Maultsby who prosecuted the case and defense counsel Ernie Wright. They learned 
that neither the prosecutor nor the defense counsel had a copy of the unaltered tape, suggesting 
that it may have been altered before Special Agent Vousboukis turned it over to state authorities. 

211>.ig.i.: 
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We believe this new infonnation that we have learned since our last FOIA request 
warrants disclosure of the requested records by NCIS. Since we have only a copy of the Camp 
Lejeune tapes that have been tempered with, there is a clear demonstration that public interest in 
disclosure of the unaltered tape outweighs any third person privacy interest, especially if it turns 
out that the Military was responsible for altering the tape before turning it over to the civilian 
authorities. The unedited tape also may refute Linniroan's statement to NCIS, Ms. Taulbee) s 
testimony, and the implications of Special Agent Vousboukis' testimony. 

We will pay fees for this request up to a maximum of $100.00. If you estimate that the 
fees will exceed this limit, please infonn me first. 

I have enclosed an investigative report on the video in question written by NCIS Special 
Agent Scott Vousboukis, a Request for Assistance made by Special Agent Scott Vousboukis to 
NCIS Video Imaging Laboratory, a Forensic Examination Request made by Special Agent Scott 
Vousboukis to NCIS Regional Lab, and a general consent for release of information signed by 
Mr. Wright. 

I look forward to your response within 20 working days, as provided by statute. Thank 
you for your assistance with this matter. 

Very truly yours, 

3] [> a g C 
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U.S. NAVAL C!llMINAL INVESllGATIVE SERVICE 
lllVESTIG11.;::t'Vl;; P>CTJ:ON 2JJAJIO( 

CONTROt,: 06.nuf04-CAl.E-0007 -1HMA. 

S/lfRIGliT, RUBEN: NORLn-/CilM US)IC . 
M/B/M\ll0~/T/3o6-66-2966/10JUN58/SOU'l:H 'aEND, IN" 
SUP'E' 1 •BQ COMP~, 6'l'H MARJ:NSS 

RSCEIPT OP ti.CB, CLllC Vll)EQ 

;.. Oo. 22J,m04. CPL David POX, USMC, Ha:d.l'le COrp5 Base, (MCB) CMIP 
t,ejeun.e, 11c 1CLNc1 NOSB/U.eetwork Securicy provided Reporting Agent 
\AA) with :i CD-R disk c6nt;,.i.:o.ing video of traffic eJdti.ng and 
ente.rill9' MCB,. CI.NC on 0SJan04 between 0345 and osoo. 

2. For background information on 05JIUl04., V/TAU1iBF$. was discovered 
deceased with tll/0 stllollll. cal.iber gWJ.&hot wounds to the head. OCSO, 
preliminary :investigation <lil;c:ovc.x'ed V/"1:AOLBE':B' s spoWJe, X/~ 
wao having an adulteress affaU" vitb S/WRJ.~. Intervie"'3 \cl.th 
)(./TAULBEE 111urface information 'Wllet"ei.u. s/'il'fU.Gfrr and. X/t..tmr.1:Mfol:t be.=me 
a logic.al. suspect in the·d.ea.tb. of V/TAULBSE. Repo:r:ted.ly, X/t.INN!Ml\N 
and $/WRIGHT e,:.ite.d MCB, CL?lC, via the ma.in ga.te, went co V/'l'AULBBE's 
residence off of Pilley Green Rl:>ad, Jaclc.!lonvil.le., NC ru:id :retw:ned to 
MCB, CLl'IC via the Pilley Green Road MCil:, CI.NC gate. 

3, A review Of t:be provided video depi.ct~ .. hat appero:'S to be 
T./t.lNNIHII.N'11 vehicle, a wb.ite. Bonda Aecord., exiting the. MCB, CLDC at 
0408.0S. DXL OS.1an04r ~c:i.osw::e (A} pe:rtid.ns. kt 0428.35, X/':t'AJJLBEB is 
depiet111d entering: HCB, ex.NC v::i.a l:b.e Pi.Uey Gl:een Gate in h= .Red 
Pnntiac Gr:uul 1ul\, 'It appeax:11, that x/TAULBES Sll'liles at the MCB, Cl.NC 
9ate guard. ~bile hru:l.di:og the 911ard her Military Idcntificatio)l. ~rd; 
enclosure (51 pertaine. 

<I.. A review Of the video further depicts X/I.INNIMAN cntel'ing HCB, 
CUlC via the PiDey Green Gate in his white Ronda Accord al; 
app:tolf.i~tely 0439; encloaure (C) pe,:taini:. 

8NC'LOSIJRE IS) 
(A} one Photograpb O'e"pic:ting X/LnmlMAN's ve.h.ir::le exiting MCB, 

CLNC/OSJan04 
(Bl One Set 0£ G phot:ograph1> nepi.cting X/'rAUt>IJ;$:•g vehicle entering 

MCI!, CJ.NC/OSJa:n,04 . 
(Cl oiie Set of 6 pbotographp Depict:ine X/LINNl'.MJU!•n vehicle entering 

MCB, CLNC/0SJan04 

REPORTED BY: Scott Vouaboukis, Spe.c.i!!l l\5ent 
OFE':tCB: .NC:tSAA Canzp Lejeune, NC 

. FOR OFFICIAL USE ONLY WAANIHG 
Paga 1 LA$1" 1WB V2 LNN 

~X>-li6IT(5'9 ) 

!'II'( 
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u.s. NAVAL cRIM!NALJNVESTIGATIVE SERVICE 

S/HRIGlrr, Rt,lBR!i WOEU.EY/CWOt. USMC 
H/B/l!M.O!/'J:/306-66-2.966/lOJlllf'Sa/SOUTB _:amm. IN. 
SUl':I:>: BQ COM~, 6TB DR.INES 

REQUEST :FOR ASSI:SV!l2CE BY li!CIS VIOEO IKAGIHG LABDRATml'l 

24MAR04 

1. on 23Mar04., Reporting Agent {P.11.) pzovided Hr Marc JASKOLJ.OI., 
Fo:z:en13ic Examiner, Video Imaging, ?lCIS Regiona.J. Forensic I,abcratocy 
(tilC!SRPL), ?ilorfolk, WI., with a copy of a CD-R disk obtained £:=111 

Mal::in,e Corps ease (MCB), C:alllp Lejeune, RC (CIJJC) ll'.etwon security 
Depsrttnent. This specific video su.xveillam::e de:picl:s wha.t appear to 
be :X/L'I&WH11lf and X/7NJLBBB's vehicle exit.illg ~d/or elltering MCB, 
cr,uc durlng the early inorning bow:a of OSJanM. '.Zhb copy was 
entered i.nta the HctsRA CI.:dC l':'tidenc<!. Custody Sys.tem, under lc,g 
number 139-04 a.DO waa sent via :r.,gi&tered ,nail to the ?ilCISRFL 
Norfolk, WI.. RA requested J1'SKOLlOI. to enhance 'Video depicted OJJ. the 
CD·-Ji. and to provide still ima.!Je$ Qf depicted vehicles. 

2. For backg,:01.JJl.d :inforina.tion on OSJ.ni.04, V /'I'Al.lLBBJ? was diseovel::ed 
deceased with two· umall calil>er guxzsb.ot 'WOUILd:J to the bead. OCSO 
prelimi.DarY investigae:ism dii,covel::'ed V/TAULllBR'~ spouse, X/'flUJLBU 
was baviug an adultere.ss affair lltith s/we:r.mrr. ocso i»terviews with 
X/TAULBEE iiurfaced i.Jlformat:1.o.n wherein S/Wfl.:!.GHS alld x/J.ImITMAll became 
logical suspects in the death of!" V /TAULSBB. Repoxtedly, x.Jr,:nmnm.-a 
'Provided S/WRIGKT witb a modified fi.xe;;irtD, Which was used in the 
death of \1/TAUI.Sfi. 

ENCWSURS (SJ 
\A} NCIS Foren9ic &xamination Request. Form/2JMaro, 

RBPORTED BY: Scott: vousboukis, Special n.gent 
OPPICEl: NCISAA Camp Lejeune. lie 

"}" fin···· ::.. ·~r' ,,..., J ; {,,/ ) 

FOR OFFICIAL USE ONLY 
Pago 1 lAST lWB V2LNl\t 

WAflNING 
T>/1!9<>S',..,.M>$lK""°"!\JTO"™"~°l""'-~""'"":I~ 
~ ..... ~ .. <>del,Gml.,,..... ... ,suo,,l_~..r.a-= _,_....,....._,.., .. ~ ......... .,,.....,. __ _ 
'""'""'""""""""',.,..,..,,,.,,aa..HAI. __ ,... __ 

71./A 
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To 

NA\ • .L ClUMlNAL lNVESTIGATIVE S,_ ..:VICE 
FORENSIC ElulMINATIONREQlJEST 

NClS Regional Lab 
9079 Hnmpt.oo Blvd 
Norfolk, Vi.r&i,nia, 23505-l 098 

From: Special Agent Scott Vo~sboukis 
(Ad.drffl) H-32 Julian C. Smith , 

Camp Lejeune, NC 

Atfil : Special Agent tvJ.rm:i Jaskolka 

Brief desaipiloii or casll fad! whim would pertilil to the req'llested eum/natton and which lil3.y 2S$ist laboratll,:,/ 
penonnel in. proussing the evideace. Include date ud place or crime. · 
On 05Jan04, S!WRIGH1' and X!LtNNIMAN exited Marine CorpsBase, Camp Lejeune. NC in 
X/LrnNJMAN's vehicle; a white Honda Accord. Apparently, Ibis vcbic le is seen exiting MCB, at 0408 anci 
then entering at 0439 on OSJan04. 

Evidence Sul:linitted: 

'E%:unilultions and/or comparisons req,ues!M (alPdl iieparatc sheet 1f additional 'Pact needed), 
Enhance video, and provide still photogtapli&. 

1)>pc or on:mn, I DEATH 

• 
S/WlUOm' ltUBENWORI.l!V/CW04 USMC 
X/fAULBRE. ZENAIDAS/CN 
XII..n,'?UMAN.RANDY J/GYSOTUSMC 

One copy o(Evldencc CU51udy ]?ocnm.e.nt enclosed1 
Other ffidenu previoU!ily submitted for lbls t.l.lie? 

lfYc:$1 lbt Lab~toryRcponNo.i 

VI ·,, 
VtrAUlBEB. JAMES PATRI CIV 

"1Yu o, .. bJNO 
!EiNo 

Ag:cnq Cue Con.trot Number: OG1AN04-CAI.2.(l0()7-7HMA 

Jnvetiplor's Namu Seott Vousboukis K,Mali AddrU5 ; svoU5bcu@ncis..:na.vy .. OUI 

Oiilcc l'd.ephone (Corom/DSN): 910-451-654:Z Fu Numbu : 910-451-S.."06 

Dl.!ipositfon or evldence ;i.Rer anal)'Si$/tompan$on: 
~ Rmim D ~tain al llFL O Forwud to another ficld clem=t 

Considered priority ofrequiostccl e:z:amin,,tlon(i): t8l Routlae 0As !i00» 11..5 pou:lble O U~co1• 

• IF URGENT, .SUPER.VISOR'S EXl'LAN,\TION AND SIGN .... TURE R£QUIRED : 
XJWRIGHT AND XfrAULBF..E ARE PLACED INPRB-'IRIAL CON"FINEMENI' AT ONSLOW COUNrY 
JAIL.NO COURT DATE HAS BEEN SET, 

SlgJ:Lalure of Supervisor 

The above-mentioned evidence has not bet11subJtcied Ill u:u:nUlation by otber experts for tht pr0$el:ution in tbc 
Jame ,elenliflc field 11..5 requested hue.In. . 

Typ27~ukfa 

Sigo:ature ofRequostor · 

Datil orruquest: Match 23. 2003 

(Fgmu:rlyNJSFORM 012101-SQ) 

75A 
ENCLoSURE rJb 
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I 
I F rorn: 

2012-11-05 15:08 919 

11107/2012 12:35 

919 6137262 » 

U776 P.0021002 

P 3/3 

WRONGFUL CONVICTIONS CL\N)C 
DUK.; UNNellS!TY sc110_01. OF l~W 

SCl~NCE Ol't!VI! AlfO WWEIMEW flo.\!> 

aoxs~ • o~,r,c ::i.noa-oS&) 
(91:9I013-7W7 • F#ICS1141LE mt9>Cl3-J,2'52 

.IM!ES£.COLE!,W,l,,JR. 

Tllttt!;S/1>,. NCa'i'>'/.IAN 
CO,O!R£C'TORS 

J...,.!ET.~ 

SUPfRVISll'<C AlT,JIIN!sY 

CONSENT FOR&ELEASEOFINFORMATION and 
WAJVER OF THE A!TORNEY-CLIEJ;T PRl'.VILEGE 

I, Ruben Wright,bcreby authorize 8ll3' and all enfi:ti.es and pets0ns, including 

specifically my fonner attomey Colonel Stephoo Newman US Navy JAG, au.d an otherfonner 

attorneys who have represented me, to release to The Duke Law School Wrongful 

Convictions Clinic, orto their staff or student representatives or other agents acting at their 

direction or under their supervfsion, any and all records, files, reports, ·nows, medical records, 

mental health records~ psychiatric records, clinical/clinician notes, attorney notes, prescription 

recor& and any other infomlaiion acquired on. my behalf or from me, my agents, or third­

parties, and, with respect to any lawyer who previously represented me, including Colonel 

NewmaD.i to discuss,. ·without limitation,. his or her former representation of me with '.Che Duke 

Law School Wrongful Convictions Clinic-, or its staff or student represen.tatives or other 

agents acting at their direction or under their supervisioa lfu!Jy understand that there may be 

statutes, rules, and/or regulations that protect the confidentiality of some of the records, files, 

reports, aod informatiou covered by this release; it is my specific intent to waive tbe protection 

of all such statutcs>roles, and regulations, By my signature below, I represent that this waiver 

is voluntary and given without any reservation. 

/2-1111?/p 
Date 

11/<,,/1 2... 
Witness Signature Date 
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Mr. James Coleman 

DEPARTMENT OF THE NAVY 
HEADQUARTERS 

NAVAL CRIMINAL INVESTIGATIVE SERVICE 
27130 TELEGRAPH ROAD 
QUANTICO VA 22134-2253 

Duke University School of Law 
Wrongful Convictions Clinic 
Box 90360 
Durham, NC 27708 

Dear Mr. Coleman: 

5720 2016-006502 
SEROOLJF/16U0737 

MAY 1 9 2016 

This responds to your May 11, 2016 Freedom of Information Act (FOIA) request seeking all 
records pertaining to security camera video footage from January 5, 2004 on Marine Corps Base 
Camp Lejeune relating to your client, Mr. Ruben Wright's, investigation. We received your request 
on May 12, 2016. 

After coordination with the Naval Criminal Investigative Service (NCIS) Criminal 
Investigations Directorate, contact was made with the NCIS Carolinas Field Office consolidated 
evidence facility. It was determined that on April 14, 2016 the requested video footage was 
permanently transferred to the Onslow County Sherriffs Office. NCIS no longer maintains a 
copy. 

In view of the above, no further action will be taken and your request will be administratively 
closed. ' 

If you have any questions concerning this matter, please do not hesitate to contact our office 
at (571) 305-9092 or via email at ncis_foia@ncis.navy.mil. 

Sincerely, 

~0,QL 
KAREN RICHMAN 
CDR, JAGC, USN 

A-16

Case 1:19-cv-03191   Document 1-1   Filed 10/24/19   Page 17 of 151



,' 

...... 

' ' 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

1 

Vol. 1 

STATE OF NORTH CAROLINA 

COUNTY OF ONSLOW 

IN THE GENERAL COURT OF JUSTICE 
SUPERIOR COURT DIVISION 

STATE OF NORTH CAROLINA 

vs. 

RUBEN WRIGHT 

APPEARANCES: 

Ernie Lee 
Michael Maultsby 
Assistant District Attorneys 
632 Court Street 
Jacksonville, NC 28540 
on behalf of the State 

Ernest J. Wright 
Attorney at Law 
410 New Bridge Street 
Jacksonville, NC 28540 
on behalf of the Defendant. 

04 CrS 50533 

TRANSCRIPT 

* * * * * * * * * * * * 

This matter came on to be heard before the Honorable 

Charles H. Henry at the October 31, 2005 Criminal Session 

Of Superior Court for Onslow County. 

The following proceedings were had, to wit: 

A-17
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2 

( 
1 <, I N D E X 

2 Direct Cross Red. Rec. Red. Rec. 

3 State's Evidence: 

4 Thomas Robinson 13 25 32 33 
Mark Shivers 35 48 55 55 

5 Joseph Briggs 57 75 87 90 94 

Thomas Smith 96 101 
6 Ed Brown 106 114 119 121 

Thomas Robinson 122 124 126 129 
7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 
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25 

State's voir dire 
exhibit: 

E X H I B I T S 

Marked for 
Identification 

1 - interview sheet 16 
2 - NCIS military suspect's 63 

acknowledgement and 
waiver of rights 

3 - confinement order 88 
4 - interview sheet 127 

Defendant's voir dire 
exhibit: 

1 - interview sheet 
2 - interview sheet 

116 
130 

3 

Ad.mi tted into 
Evidence 

17 
64 

90 
129 

132 
132 
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10 
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12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q. What -- where was the car coming from? Was it 

driving down your street towards the cul-de-sac? 

A. 

Q. 

A. 

Yes. 

What did you see the car do? 

Ahm, when I saw it at the very end of the 

cul-de-sac, the car turned around and parked 

inbetween our houses and the other house, our 

neighbor. 

Q. Could you see who was driving the car? 

A. 

Q. 

Ahm, I seen is white arm. 

Saw a white arm? Was the window down? 

A. Yes. 

Q. Where was the white arm? 

A. Sticking out of the window of the driver's 

side. 

Q. What happened then? 

A. And what happened then, when I was backing up 

they parked between the houses, then I back up and 

when I left the driveway they forward close to our 

driveway. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Did you look in your rearview mirror? 

Yes, I have. 

What did you see? 

I saw Ruben come out of the car. 

What was Ruben wearing? 

853 
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3 
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7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

her say that on the stand? 

A. I don't recall, sir. 

Q. You don't recall her saying a hundred percent 

sure, do you? 

A. I don't recall her saying that. 

Q. The other thing is there was a video tape from 

the gate that you obtained, wasn't there? 

A. Yes, sir. 

Q. And it showed the entrance of the vehicles on 

the base and off the base, in particular, Taulbee's, 

Ms. Zenaida Taulbee 1 s vehicle on the base and 

Mr. Linniman's vehicle coming on and off the base? 

A. There was camera set up on the main gate and 

Piney Green gate where I obtained photographs of 

vehicles associated with this investigation. 

Q. And it showed Ms. Zenaida Taulbee coming in 

the gate smiling and laughing on or about, if I may 

finish, sir, on or about 04:28 on the 5th of 

January, 2004? 

A. I know there's a photograph that shows 

Ms. Taulbee coming in though the gate. This is a 

still and has no sound, so I don't know know if she 

was laughing. 

Q. It's a red Pontiac. 

A. It was a red Pontiac. 
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Q. And there was also a picture, I believe, that 

you had of Randy Linniman's car coming on and off 

the base? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

sir. 

Q. 

Yes, sir. 

That you obtained. 

I obtained a photo, yes. 

One picture was at 04:06? 

That should have been them exiting the base, 

Right. Now, this is a picture of Linnirnan 

leaving the base? 

Q. 

A. 

Linniman's car leaving the base. 

This is a picture of a white Honda that 

appears to be Linniman's vehicle exiting the base, 

yes. 

Q. And then there's six pictures you took of that 

same vehicle re-entering the base at 04:39? 

A. There was pictures that I obtained from the 

base with a white Honda coming into the base through 

the Piney Green gate following Zene Taulbee. 

Q. Isn't it true, sir, in none of those pictures 

is the face of Ruben Wright in any of those 

pictures? 

A. No, sir. You cannot identify the people in 

the vehicle. 
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Q. As a matter of fact, you were able to identify 

a white male driving Linniman 1 s car and appears to 

be a Phillipine woman driving Zene Taulbee's car. 

A. That's what the photographs depict, sir. 

MR. WRIGHT: That's all I have, sir. 

REDIRECT EXAMINATION BY MR. LEE: 

Q. Sir, it isn't true on those photographs from 

the base, sir, that, in fact, there's lot of white 

cars going through the gate that date 

A. 

Q. 

I would assume so, sir. 

-- throughout the day. Are you able to 

determine who is in the vehicle that's purported to 

be Randy Linniman's vehicle? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No, sir. 

Can you even see the faces? 

I don't think you can, sir. 

Okay. 

MR. LEE: No further questions. 

RECROSS-EXAMINATION BY MR. WRIGHT: 

Q. Now, how many if I may, Your Honor, how 

many white vehicles coming in at a specific time 

through the main gate? 

A. I know I screened, when I say screened, I 

tried to identify any and all white vehicles that 

kind of matched the vehicles I was looking for 
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exiting or coming on the base. These vehicles that 

I picked out matched those vehicles, the best 

description that I had. 

Q. So, it wasn't as though there were like twenty 

white vehicles coming through at 04:39 the morning 

of 5 January, 2004? 

A. I don't think there was many vehicles exiting 

or leaving the base. 

Q. At that time of the morning? 

A. At that time of the morning. It's just the 

beginning of people corning to base, and I don 1 t 

think there was that many vehicles. 

MR. WRIGHT: That's all I have. 

THE COURT: Okay. Approach the bench, 

gentleman. 

(COUNSEL APPROACH BENCH). 

THE COURT: Okay. Mr. Lee, any further 

questions with regard to this witness? 

REDIRECT EXAMINATION BY MR. LEE: 

Q. Sir, on the vehicles coming back inside the 

gates, were you able to see the license plates on 

any of those vehicles? 

A. I don't recall. I think we were. I have to 

see the photographs. I don't recall off the top of 

my head. 
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Q. Could you actually pick out Randy Linniman's 

vehicle, sir? 

A. To the best of my ability, we picked out his 

vehicle, yes, sir. 

Q. Could you see if anybody was in the back seat 

of that vehicle? 

A. It was too dark and there wasn't enough light 

off the gate camera to identify anybody in the 

vehicle. 

Q. Okay. 

MR. LEE: No further questions. 

MR. WRIGHT: Judge -­

RECROSS-EXAMINATION BY MR. WRIGHT: 

Q. The fact of the matter is that you couldn't 

identify anybody in Randy Linniman's vehicle other 

than the driver? 

A. We knew there was a driver in that vehicle, 

sir. 

MR. WRIGHT: That's all. 

THE COURT: You may step down. Thank you, 

sir. 

(WITNESS EXCUSED). 

THE COURT: Next witness, please? 

MR. LEE: State's going to call Tom 

Robinson. 
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. 
CASE# 04CI007 

INCIDENT# 010504151.AP239 
DR# 200400374 

ORIGINATING DEPUTY: Keith E. Whaley 
INCIDENT DATE: 01-05-04 
REPORT DATE: 03-17-04 

REPORTING DETECTIVE: Captain Mark A. Shivers 
SUPPLEMENTAL REPORT 

Victim .................................. James Patrick Taulbee 
Witness 1 .............................. Evelyn Koch 
Witness 2 .............................. Michelle Parrish 
Wrtness 3 .............................. Keith Whaley {OCSO) 
Witness 4 .............................. Captain John Mathews (OCSO) 
Witness 5 .............................. David Neumann (OCSO) 
Wrtness 6 .............................. Patrick Garvey (OCSO) 
Witness 7 .............................. Lt. Col. Keith Bryan (OCSO) 
Witness 8 .............................. Detective Dawn Jauernik (OCSO) 
Witness 9 .............................. Detective Tom Robinson (OCSO) 
Witness 10 ............................ Detective Sgt Harold Major (OCSO) 
Witness 11 ............................ Lt. Col. Keith Bryan {OCSO) 
Witness 12 ............................ Linwood Foy (OCSO) 
Witness 13 ............................. Sheriff Ed Brown (OCSO) 
Witness 14 ............................ Jim Metro (Rescue) 
Witness 15 ............................. Austin Lentz (Rescue) 
Witness 16 ............................ Rita Zimmer (Rescue) 
Witness 17 ............................ Michael (Mike) Taulbee 
Witness 18 ............................. Agent Tom Smith (NCIS) 
Witness 19 ............................. Agent Scott Vousboukis (NCIS) 
Witness 20 ............................. Agerrt Kevin Dodds (NCIS) 
Wrtness 21 ............................. Stanley Foster 
Witness 22 ............................. Marina Foster 
Arrestee 1 .............................. Ruben Wright Jr. 
Arrestee 2 .............................. Zenaida Taulbee 
Arrestee 3 ............................. Randy Linnimen 

PROPERTY: 

1-Damaged Door Jamb, wood, valued at $100.00, belonging lo V/James P. 
Taulbee. I 

' I 

! 
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1-Pistol, model D-32 Caliber automatic, Davis Industries, Serial# 33467 4, Silver 
and Brown in color, value() at $200.00, belonging to W/Morina Foster. 

DETAILS: 

On 01-06-04, at approximately 8:30 a.m., Captain Frank Terwilliger, the Chief of 
Investigations, held a meeting with the Detective Unit at the Sheriffs Office in the 
Conference Room. There, I learned of the homicide of V/James Taulbee and 
was given details of the crime scene. 

Captain Terwilliger then requested that I go with Detective Dawn Jauemik, the 
lead investigator, to WIEvelyn Koch's residence at 108 Chestnut Court to 
interview AfZenaida Taulbee. 

At approximately 12:30 p.m., Detective Jauemik and I arrived at 107 Chestnut 
Court. There was a deputy parked in his patrol vehicle out infrontofV/Taulbee's 
residence. We spoke with him briefly and went over to W/Koch's residence to 
interview AIT aulbee. Upon arrival we checked on AIT aulbee. She was sitting on 
the couch in the living room crying and appeared to be very emotional. 

Detective Jauernik introduced me to W/Koch and AIT aulbee. It appeared that we 
would not be able to interview A/Taulbee at that time, so Detective Jauernik 
spoke briefly with her. I then interviewed W/Koch while Detective Jauernik 
interviewed W/Koch's husband who was also present. 

W/Koch stated that A/Taulbee did not get a lot of sleep and was very emotional. 
She stated that she had not attempted to talk to her, but to just comfort her at the 
moment. I began to ask. W/Koch questions about the homicide and if she had 
notice anything out of the ordinary on 01-05-04. 

W/Koch stated that on 01-05-03, at approximately 4:30 p.m., she was upstairs 
smoking and was putting her bedroom window down or up and noticed a white 
male approximately El foot tall, with black curly hair, approximately 140-160 
pounds, wearing gray pants and a beige colored short sleeved shirt with stripes 
on ,t, standing outside of V/Taulbee's residence near the mailbox pacing back 
and forth. W/Koch stated that the subject she saw was driving a tan in color 
small newer (2000) model car. 

W/Koch described the tan colored car as being parked on Chestnut Court 
approx,matel_y 25 yards from V/Taulbee's residence. She said that she has seen 
a s1m1lar ve_h,cle at VIT_aulbee's residence 4-5 limes in the past late at night She 
stated that 11 would at times be_parked in Vffaulbee's driveway. W/Koch said 
that she would be able to identify the white male if she saw him again. 
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W/Koch stated that one day A/Taulbee came over to her and told her that if 
vrraulbee ever asked her about her (A/Taulbee} guest to just tell him that she 
did not have any company. W/Koch said that A/Taulbee also told her to just tell 
vrraulbee that she went to work and back home. W/Koch stated that she 
suspected A/Taulbee and her friend. She said that she does not know 
A/Taulbee's friend, but he did not appear to be a Marine. 

W/Koch stated that her husband did not want her to say anything to us, but she 
felt that she needed to. She said that she would write a statement and that I 
could pick it up at a later date. I ended the interview with W/Koch and thanked 
her for talking with me. 

On 01-06-04, at approximately 1 :35 p.m., I conducted an interview with W/Marian 
Hardin, who worked forW/Koeh as a house cleaner. She stated that on 01-05-
04, she was at work from 9:00 a.m. to 6:00 p.m. W/Hardin said that she usually 
walks back and forth from 102 Chestnut Court to 108 Chestnut Court cleaning 
both homes. 

W/Hardin stated she did not notice anything out of the ordinary on 01-05-04. She 
stated that at approximately 4:30 p.m., on 01-05-04, she saw vrraulbee drive up 
in his red Ford Explorer, but she did not see him get oul W/Hardin stated that 
she was backing out ofW/Koch's driveway as vrraulbee was pulling into his 
driveway. She said that she never sees vrraulbee and A/Taulbee outside. 
W/Hardin stated that she really did not know A/Taulbee. She wrote a statement 
and I ended the interview. 

On 01-06-04, at approximately 5:00 p.m., Sheriff Brown and the following 
Detectives met at the Sheriff's Office for an update on case leads. Me, Captain 
Terwilliger, Lt. Col. Bryan, Sgt. Harold Major, Sgt. Linwood Darden, Detective 
T.J. Cavanagh, Deputy Patrick Garvey, Detective Robert Matthews, Detective 
Tom Robinson, Detective Jauemik, and Detective John Dubois were present 

On 01-07-04, at approximately 9:00 a.m., Detective Sgt. Major and I went to the 
Microtel Inn and Suites at 2411 Commerce Road, Jacksonville, NC, to check the 
parking lot for tan colored vehicles. After checking the parking lot we went to the 
area of vrraulbee's residence at 107 Chestnut Court to conduct field interviews. 

At approximately 9:20 a.m., we went to 105 Chestnut Court and knocked on the 
front door, but received no answer. Three vehicles were parked in the driveway, 
but no one appeared to be at home. We left a business card on the front door. At 
approximately 9:25 a.m., Detective Major and I went to 109 Chestnut Court. 
Upon arrival we attempted to make contact with the homeowners, but received 
no answer. We left a business card on the front door. 
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At approximately 9:30 a.m., Detective Major and I went to 111 Chestnut Court. 
Upon arrival we conducted an interview with Ebonee' Humphreys who lived 
there. She stated that her mother remembered seeing a strange tan colored 
vehicle in the residential area on 01-05--04, but we would need to talk to her 
mother about the details. We thanked her for the information and ended our 
interview. 

At approximately 10:00 a.m., Detective Major and I went to 113 Chestnut Court. 
We spoke with the residence owner, but she did not notice anything out of the 
ordinary on 01-05-04. At approximately 10:20 a.m., we went to 116 Chestnut 
Court and knocked on the front door, but received no answer. We left a business 
card on the front door. 

At approximately 10:25 a.m., Detective Major and I went to 112 Chestnut Court. 
We knocked on the front door, but received no answer. We left a business card 
on the front door. At approximately 10:30 a.m., we went to W/Koch's residence 
at 108 Chestnut Court. We knocked on the front door, but received no answer. 
I telephoned W/Kach and she answered the phone stating that she was asleep. I 
asked her approximately how old the white male was that she witnessed on 01-
05--04, at V/Taulbee's residence. She stated that he was approximately 39 years 
old. I thanked her again and ended our conversation. 

At approximately 10:40 p.m., Detective Major and I went to 121 Broadleaf Road 
and we knocked on the front door. The homeowner came to the door. We asked 
her if she noticed anything out of the ordinary on 01-05-04, and she stated no. 
We thanked her for her time and ended the interview. 

At approximately 10:55 a.m., we went to 119 Broadleaf Road. Upon arrival we 
knocked on the front door. The owner of the residence answered the door. We 
asked her if she noticed anything suspicious on 01-05-04, in the residential area 
and she stated no. We thanked her for her time and ended our interview. 

On 01-07-04, at approximately 11:05 a.m., Detective Major and I met with 
Michael (Mike) Taulbee (V/Taulbee's brother) at V/Taulbee's residence. Upon 
arrival !_interviewed W/Taulbee. He stated that he suspected A/Taulbee had 
something to do with his brother's homicide. W/Taulbee said that V/Taulbee and 
A/Taulbee were having marital problems. He stated that V/Taulbee suspected 
that A/Taulbee was having an affair. · 

W/Taulbee stated that Denise, he and V/Taulbee's sister knew a lot more than 
he did because V/Taulbee and she talked a lot. W/Taulb~e said that V/Taulbee 
would show up out of the blue at Denise's residence. I ended the interview and 
thanked WIT au I bee for the information. I also assured him that we would do our 
best to find out who murdered his brother. 
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At approximately 11 :30 a.m., Detective Major and I went to W/Koch's residence 
to pick up her statement. Upon arrival W/Koch advised us that she was not 
finished with her statement. W/Koch stated she suspected that A/Taulbee was 
having an affair. We told W/Koch to give us a call when she finished her 
statement and ended our interview. Detective Major and I then departed the 
area. 

On 01-07-04, at approximately 1 :DO p.m., I conducted an interview with 
AfTaulbee at the Sheritrs Office. AfTaulbee did not admit or confess to having 
an affair or knowing anything about V/Taulbee's murder. After approximately an 
hour, we took a break. 

After approximately 15 minutes we continued the interview. After a reasonable 
amount of time, and A/Taulbee not giving any information about her affair, I 
ended the interview at approximately 3:15 p.m., A/Taulbee stated that she would 
take a polygraph examination. , but it would have to be done on 01-0~4. I 
thanked her for coming in and told her that I would see her on 01-08-04. The 
cassette-taped interview was given to Detective Jauernik. 

After the interview, I briefed Captain Terwilliger, Lt. Col. Bryan, Detectives 
Jauernik, Anderson, Robinson, and Cavanagh. At approximately 4:40 p.m., 
Sheriff Brown and the Detective Unit met in the Conference Room of the Sheritrs 
Office for an update on the case. 

On 01-08-04, at approximately 8:00 am., Sheriff Brown conducted a meeting 
with the Detective Unit in the Conference Room at the Sheritrs Office. Crime 
Scene Investigators Neumann, William Meredith, and Harry Weatherly were also 
present. It was stated that Deputy Whaley was the first person to arrive on scene 
and he explained what he saw upon his arrival. 

On 01-08-04, at approximately 11 :1 O a.m., Detective Anderson and I went to the 
Microtel Inn in reference to making contact with AfTaulbee to have a consent 
form signed allowing us back into her residence. She signed the consent form 
and stated that V/Taulbee did walk around nude in the house. AfTaulbee said 
that V/Taulbee slept on the left side of their bed. At approximately 11:45 am., I 
made contact with Sheriff Brown letting him know that I was in possession a 
signed consent from A/Taulbee giving us permission to re-enter her residence. 
Sheriff Brown stated he would meet with me at the T aulbee's residence. 

At approximately 12:50 p.m., Detective Anderson and I arrived at V/Taulbee's 
residence at 107 Chestnut Court. Upon arrival I met Burrel Taulbee (V/Taulbee's 
father) and V/Taulbee's son, Jason. Sheriff Brown arrived shortly afterwards. 
Jason was in possession of the residence key and he escorted us into the 
residence. Sheriff Brown looked around in the master bedroom and at the front 
door. 
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SBI Agents Steve Combs and Mike Degarlis were called to V/Taulbee's 
residence in reference to a Luminol test and arrived at approximately 3:15 p.m. 
Agent Combs examined the master bedroom and determined that the presence 
of blood was already visible and determined that there was no reason for a 
Luminol test 

At approximately 3:30 p.m., Detective Sgt. Major and I went to 110 Chestnut 
Court in reference to a field interview. Upon arrival we made contact with 
(Marilyn) the residence owner. She did not notice anything out of the ordinary on 
01-05-04. I thanked her for her time and we left. 

At approximately 4:00 p.m., Detective Sgt. Major and I went to W/Koch's 
residence to pickup her statement. Detective Anderson and Sheriff Brown were 
with me. W/Koch showed sheriff Brown how she witnessed the covers on 
V/Taulbee's bed when she found him on 01-05-04. As she showed Sheriff 
Brown demonstrating using her bed, the covers were ruffled, but pulled up on 
him. Sheriff Brown thanked W/Koch for her demonstration and we left. 

At approximately 4:50 p.m., Detective Anderson and I went back to the Microtel 
Inn. Upon arrival we made contact with A/Taulbee in reference to her taking a 
polygraph examination. A/Taulbee stated that she would come in on 01-08-04, 
at 7:00 p.m. to take a polygraph examination. Detective Anderson and I left the 
motel. 

On 10-08-04, at approximately 5:30 p.m., Sheriff Brown held a meeting with the 
Detective Unit for case updates. Sheriff Brown received the updates and advised 
us to continue to "march". At 7:00 p.m., A/Taulbee arrived at the Sheriff's Office 
for her examination. 

I conducted the examination that lasted for approximately three hours. 
A/Taulbee did not pass the examination. I reaffirmed her Miranda Rights and 
interviewed her. A/Taulbee did not confess or admit to murdering or having 
anything to do with the murder of V/T aulbee. After a reasonable amount of time 
I ended the examination. Sheriff Brown and Captain Terwilliger were advised of 
A/Taulbee's polygraph results. 

At approximately 9:45 p.m., I continued the interview of A/Taulbee with Detective 
Robinson assisting me. She denied having an affair with anyone. A/Taulbee said 
that she called the special meeting Monday, 01-06-04 at her job to organize her 
managers. She stated that she sometimes goes out of town for business 
meetings and she rides with a co-worker. 

When asked about her meeting and kissing a black male at her job (Burger 
King), A/Taulbee said_ that she had never kissed anyone at her workplace. She 
stated that she sometimes goes out with girlfriends at Sywanyks at 222 
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Henderson Drive, Jacksonville, NC. A/Taulbee said that she sends money home 
to her family in the Philippines each month and has been for 11 years. 

\ / 6/ f;z:/;. At 11:45 p.m., I conferred with Sheriff Brown advising him that she was beginning 
- I to open up, but at a very slow rate. At approximately 12:00 midnight, Detective 

Anderson and I further interviewed A/Taulbee. 

A/Taulbee stated that two Marines named Randy r,N/M) and Wright (B/M) would 
come into Burger King to see her, but they were just friends. She also admitted 
to having an affair with Ronnie Hancock, a black male that was not a Marine. 
A/Taulbee stated that she last talked with Mr. Hancock the first week of 
December 2003. She said that he told her that he could be with her if he killed 
her husband, so she felt like he might have killed V/Taulbee. 

A/Taulbee stated that Mr. Hancock knew a lot about the color of her house and 
where she lived. She said that she was not involved with the murder of 
V/Taulbee. 

I asked A/Taulbee about Wright and she stated that he was just a regular 
customer at Burger King. She said that he was also married. A/Taulbee stated 
that Mr. Hancock was not married and that he and his son lived together. She 
would not confess to murdering V/Taulbee or to having anything to do with his 
murder. 

I asked A/Taulbee why she conducted a meeting on Monday, 01..06..04, and she 
stated that she wanted to have a good visitation from her supervisor who was 
coming in to inspect the business. 

I asked A/Taulbee to tell me which side of the bed she slept on and she stated 
the left side of the bed. I confirmed it and drew a picture of it showing her side 
and V/Taulbee's side of the bed. A/Taulbee said that she did not talk with 
V/Taulbee Monday morning, 01-05-04, while at work, but she did attempt to call 
him. 

I asked A/Taulbee about V/Taulbee's clothing being left downstairs and she 
stated that it was not unusual for him to leave his clothing down stairs. She said 
that V/Taulbee would most often come to bed from the computer room. 
A/Taulbee stated that V/Taulbee performed unusual sex acts on her. She said 
that he would use objects at times. 

A/Taulbee stated that she and V/Taulbee usually had sexual intercourse 
approximately three times a week, "normal and abnormal". She said that 
V/Taulbee was spending a lot of time on his computer both day and night. She 
stated that she couldn't kill him. 
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Affaulbee said that Mr. Hancock was the only person she suspected in the 
murder of Vffaulbee. She stated that Mr. Hancock would do anything. 
Aff aulbee said that Mr. Hancock usually wears short T -Shirts and sometimes he 
wears long sleeve shirts without a collar. 

I asked Affaulbee if she and Vffaulbee ever argued. She stated that Vffaulbee 
would get upset at times, the last time being in December 2003. Affaulbee 
stated that she has never lied to Law Enforcement and that she was not lying 
during her interview. I ended the interview and Affaulbee left. I reported my 
findings to Sheriff Brown and Captain Terwilliger. 

On 01-12-04, at approximately 3:00 p.m., I went to W/Koch's residence to collect 
her statement, but she was not at home. At approximately 4:20 p.m., I made 
contact with W/Koch by telephone. She stated that she did see a white male 
talking to Vffaulbee outside, but she was not certain if she saw him Monday 
morning, 01-05-04, at approximately 10:00 a.m., while opening her window or if it 
was in the afternoon. 

W/Koch stated that she had also seen the white male in a small white vehicle 
before at Vffaulbee's residence. She said that Vffaulbee had to know the white 
male because she has seen Vffaulbee outside at the subject's vehicle (small 
white car) before. W/Koch stated she had seen the white male at least three 
times before at Vffaulbee's residence. 

W/Koch said that the subject never got out of his car except for Monday, 01-05-
04. She stated that she would complete her statement and that I could pick it up 
on January 13, 2004. I ended my conversation with W/Koch. 

On 01-13-04, at approximately 12:35 a.m., I conducted an interview with 
A/Ruben Wright. Sheriff Brown and Detective Robinson assisted me at times 
with the interview. I started by explaining to A/Wright that he was at the Sheriff's 
Office being interviewed in reference to the murder of Vffaulbee. I asked him if 
he knew Affaulbee and he stated "yes'. A/Wright stated that Affaulbee was just 
a friend. He denied having any relationship with Affaulbee at first. 

A/Wright said that Aff au I bee did talk about moving to Hawaii and that he 
believes that Affaulbee killed Vffaulbee. A/Wright later in the interview did 
admit to having an affair with Affaulbee. He stated that he did meet her a lot at 
the Burger King on Camp Lejeune. A/Wright stated he and Aff aulbee would 
someUmes meet at the BAQ aboard Camp Lejeune to shower after working out. 
He said that the employees would often see them talking at Burger King. 

I asked A/Wright if he called Affaulbee the morning of the murder ofVffaulbee 
and he sta,ted that he did call her to check on her. I asked A/Wright if her went to 
Vffaulbee s residence on 01-05-04, the morning of the murder and he stated that 
he did not go to Vffaulbee's house that morning. 
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I asked A/Wright if he wanted to assist the District Attorney's Office in the case. 
He stated, "IF I were smart, I would give up AfTaulbee and the other person". 
A/Wright agreed that a white person killed V/Taulbee. 

A/Wright stated that he did befriend AfTaulbee in the wrong way. He said that he 
did not talk her into shooting V/Taulbee. I asked him what he meant when he 
stated that he would have to go through the same thing in a couple of months 
himself in a telephone conversation while talking to AfTaulbee. He could not 
really give me an answer. 

I asked A/Wright to give me his chain of events on Monday, 01-05-04. He stated 
that he left his residence at approximately 4:00 a.m. enroute to the Area II Gym 
and arrived there at approximately 4:30 a.m. He said that he worked out for 
approximately one hour. A/Wright stated that he took a shower in the gym after 
working out and went to work arriving at work at approximately 6:00 a.m. 
A/Wright stated he went home at approximately 10:30 a.m., and returned to work 
at approximately 12:30 p.m., on 01-05-04. He said that he left work at 
approximately 4:30 p.m. on 01-05-04, and went home. A/Wright stated that he 
did make a call home before 3:00 p.m., but no one was there. 

A/Wright said that he arrived home and his wife arrived home at approximately 
6:00 p.m. He stated he called AfTaulbee at approximately 6:30 p.m. and again at 
approximately 7:30 p.m. A/Wright said that he went back to the office at 
approximately 10:00 p.m., on 01-05-04. He stated that he called AfTaulbee 
again. A/Wright called AfTaulbee at 11:30 p.m., on 01-05-04, and again at 12:30 
a.m., on 01-06-04. 

It was very obvious that A/Wright knew that something had happened concerning 
AfT au I bee by his telephone conversations with her as we listened to the tape 
recorded conversations. A/Wright made the following statement to me after 
listening to the cassette taped telephone conversations between him and 
AfTaulbee on 01-05-04, "I guess I'm going down, but I didnt pull the trigger!" 

I asked A/Wright who the third person was and he stated that he wished that he 
could tell me. Later in the interview with A/Wright, he told me that A/Randy 
Linnimen, a Marine and close friend of his, was the other person. I ended the 
interview with A/Wright and requested that he wait in the interview room for 
further questioning if any further questions came up. A/Wright stated that he had 
no problem with waiting. 

At approximately 2:30 p.m., on 01-13-04, Sheriff Brown, Captain Terwilliger and I 
met with Assistant District Attorney Ernie Lee and Michael Maultsby to update 
them on the Taulbee case. 
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On 01-13-04, at approximately 3:55 p.m., I was interviewing A/Wright with the 
assistance of Sheriff Brown. I audiotaped a message to Affaulbee from 
A/Wright. A/Wright did tell us to ask Aff au I bee about "the key". 

At approximately 4: 15 p.m., I conducted an interview with A/Taulbee atthe 
Sheriffs Office. Sheriff Brown assisted me. I allowed Affaulbee to hear the 
message sent to her by A/Wright and she responded with her own message. 
Assistant District Attorney's Lee and Maultsby were also present during the 
interview. I recorded A!Taulbee's message to A/Wright on a cassette tape. 

I asked A/Taulbee about "the key" and she stated that the key belonged to a 
room in the Barracks aboard Camp Lejeune. She also stated that she and 
A/Wright would often meet there after working out. She stated that the room 
belonged to a Marine named Stanley Foster, a friend of A/Wright. 

On 01-14-04, at approximately 9:00 a.m., I handed over three cassette-taped 
interviews of Affaulbee on 01-07-04, A/Wright on 01-13-04, and both of them on 
01-13-04, to Detective Jauernik, the lead Investigator. 

On 01-14-04, at approximately 2:29 p.m., Lt. Col. Bryan made contact with me by 
cellular phone advising me to go to NCIS aboard Camp Lejeune as soon as 
possible for a telephone conference. I was instructed to make contact with Agent 
Tom Smith upon arrival. 

I went to NCIS and met with Agent Smith in reference to the telephone 
conference. He advised me that Detective Robinson was also there speaking 
with Agent Scott Vousboukis. I made contact with Agent Vousboukis and was 
updated on what was about to take place. Agent Vousboukis stated that Agents 
in 29 Palms California had already made contact with A/Linnimen and that he 
was being detained there. 

Agent Vousboukis said that the Agents in 29 Palms California were going to 
conduct an interview in reference to the murder of V/Taulbee, but they wanted 
the details, so that they would be better equipped to conduct the 
interview/interrogation. I knew that Sheriff Brown wanted to send Investigators to 
29 Palms to conduct the interview personally, so I relayed the same to Agent 
Vousbouk1s. He referred me to his supervisor in charge, Agent Kevin Dodds. 

I spoke with Agent Dodds letting him know that Sheriff Brown was willing to send 
ln_vest1gators for the County to 29 Palms to conduct the interview/interrogation 
with A/L1nrnmen and that he preferred it this way. Agent Dodds stated that the 
Agents in California were very qualified and that they had to conduct the 
interview since they had already picked A/Linnimen up. 
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I asked Agent Dodds who requested that they pick up A/Linnimen and he 
responded Detective Robinson. I confirmed it with Detective Robinson and he 
did make the request. I then requested to Agent Dodds that they wait until we 
could get there to be a part of the interview with A/Linnimen, but he stated they 
were not going to wait. 

I made contact with Sheriff Brown letting him know what was going on and again 
to let Agent Dodds know that Sheriff Brown's request was that they wait. Agent 
Dodds stated that his request was noted, but they would not be waiting. He 
stated he saw no need to wait. I told him that the Investigator in 29 Palms did not 
have the detailed information and would not be as effective as someone who dd. 
I explained to Agent Dodds that there were already a number of charges that 
they could charge A/Linnimen with from the serving of an earlier search warrant 
of his residence on base. A lot of weapons and military equipment was located 
and recovered from his residence hours earlier aboard Camp Lejeune. He was 
still not going to wait 

I made contact with Sheriff Brown and Captain Terwilliger letting them know that 
the Agents in 29 Palms were about to conduct the interview with A/Linnimen and 
that they were not willing to wait. 

Sheriff Brown then requested that they videotape the interview. Agent Dodds 
stated that Agent Smith would attempt to make it happen, but their policy was 
that they did not usually videotape interviews. Agent Smith made a telephone 
call and requested the taped interview. Agent Smith stated they would videotape 
the interview/interrogation, due to our request, as long as it did not interfere with 
the interview. 

At approximately 4:31 p.m. Agent Smith received a call and after his 
conversation he stated they would not be videotaping the interview. His reasons 
were because the interview room was too small for the video camera and that the 
Agents doing the interview did not feel comfortable with the videotape. I thanked 
him for his efforts anyway. 

On 01-14-04, while at NCIS, I learned that A/Wright would be released to the Brig 
on 01-15-04, and I made a note of it. I also learned that Minnimen would be 
placed in pretrial confinement and sent back to Camp Lejeune. 

At approximately 6:15 p.m., Agent Vousboukis received an update on the 
interview with A/Linnimen in 29 Palms. A/Linnimen told the Agents that A/Wright 
rented a U-Haul on 01-05-04, from a location on Piney Green Road. He denied 
any involvement in V/Taulbee's murder. A/Linnimen said that A/Taulbee was 
introduced to him as A/Wright's wife and he thought that she was, to his 
knowledge. 
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Agents in 29 Palms stated that A/Linnimen owned a 410 shotgun that was sawed 
off, with a brass object on the barrel (end), with crystal substances on the end of 
the barrel. They stated he talked about the weapon and that it seemed to bother 
him. · 

Agents in 29 Palms stated they would polygraph A/Linnimen if he would take it. 
At approximately 7: 15 p.m., they reported that he refused to polygraph. At 
approximately 9:45 p.m., Agents in 29 Palms reported that A/Linnimen requested 
a five minute break and to talk to his wife. The agents stated they took a break 
and allowed A/Linnimen to call his wife. The agents felt that he was about to 
"give it up" after the break due to him making the statement "I'm fucked either 
way!" 

On 01-14-04, while at NCIS, I obtained W/Stanley Foster's (A Marine gunner and 
friend of A/Wright's) information for future references. At approximately 10:10 
p.m., Agent Smith received word from Agents in 29 Palms stating that after 
returning from the break A/Linnimen requested a lawyer and they stopped the 
interview. 

At approximately 10:55 p.m., I made contact with Sheriff Brown and Captain 
Terwilliger updating them on the interview. I departed NCIS and went to 
W/Foster's residence at 113 Quail Creek Drive, Hubert; NC, to interview him. 
arrived at W/Foster's residence at approximately 12: 1 O a.m. Deputy Robert Ides 
assisted me with making initial contact with W/Foster. 

W/Foster stated that he did know A/Wright as Gunner Wright. He said that he 
called the Naval Hospital on 01-14-04, after finding out that A/Wright was there, 
to check on him. W/Foster stated that A/Wright told him that he needed to pray 
for him. He said that A/Wright did not sound like himself. W/Foster stated that 
A/Wright told him that he was having an affair. He said that it was approximately 
6:05 p.m. when he called. 

W/Foster stated that around February 1, 2003 he did give A/Wright his room key 
to turn in for him prior to going to TBS (Warrant Officer School) Quantico Va. 
He said that he was in a rush as he was moving out and A/Wright volunt~ered to 
turn his key in for him. 

W/Foster stated he did not know anything about the homicide. He said that no 
one had told him about it until now. W/Foster stated that he did not know 
A/Taulbee and did not know that A/Wright was having an affair until A/Wright told 
him d_urmg their telephone conversation earlier. He said that he was very 
surprise~ A/Wright was having an affair. W/Foster stated that he had met 
A/Wrights wife and that she was a nice lady. 
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I requested a recap ofW/Foster's day on 01-05-04. He stated that at 
approximately 6:00 a.m., he was at work preparing for a Battalion field exercise. 
W/Foster said that he did not go out to eat lunch. He stated he left work at 
approximately 5:30 p.m., and arrived home at approximately 6:30 p.m. W/Foster 
said that he had not loaned A/Wright a weapon on of off the job. He stated he 
did not own a weapon. 

W/Foster said that he did not know V/Taulbee and to his knowledge has never 
see him. He stated that he did not see A/Wright on 01-05-04, at all. W/Foster 
wrote a statement and I ended the interview. 

At approximately 1:45 a.m., I conducted an interview with W/Morina Foster, who 
was W/Stanley Foster's wife and also a Marine gunner. W/Foster stated that she 
was overwhelmed. She said that she had met A/Wright's wife at her wedding on 
September 13, 2003. W/Foster stated that A/Wright or his wife have ever visited 
them at home. She said that she did not know anything about the homicide. 
W/Foster stated that she has seen A/Wright a number of times on the job. She 
said that she finds it very hard to believe that A/Wright would be involved in 
an afiair or a homicide. W/Foster stated she met A/Wright for the first time in 
1996 at 29 Palms, California. She said that she really looks up to A/Wright. 

W/Foster stated that A/Wright was always instructing others and very 
professional with family values. She said that she only knows what she has 
read in the newspaper. I asked W/Foster to retrace her events on 01-05-04. 
She stated that she left for work at approximately 6:45 a.m., on 01-05-04. 
W/Foster said that she arrived at work on the Air Station at approximately 7:45 
a.m. 

W/Foster stated she did some physical training from 10:30 a.m. to 12:00 noon. 
She stated she bagged her lunch that day and she eat it afterwards. At 
approximately 1 :00 p.m. she was back at work. At approximately 4:45 p.m., she 
left enroute to her residence and arrived home at approximately 5:15 p.m. 

W/Foster stated she did own a .22 caliber handgun that her late father left her. 
She allowed me to look at it. W/Foster said that the weapon would not fire the 
last time she attempted to fire it. I observed that the weapon had not been fired 
recently. 

I collected the model D-32 pistol and gave her a receipt for her 
weapon. I told W/Foster that the weapon would be returned to her if not needed. 
W/Foster stated that her husband did tell her that he had called A/Wright at Naval 
on 01-14-04. I ended the interview, thanked the Foster's for their time, and 
departed the area. 

On 01-15-04, at approximately 10:05 a.m., I made contact with Agent Smith at 
NCIS. I requested a copy of A/Linnimen's interview/interrogation as soon as 
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possible. Agent Smith stated he had them in his possession and that he would 
fax a copy to me as soon as possible. 

At approximately 9:00 a.m., I turned in the weapon that I collected from W/Foster 
to the Crime Scene Investigation Unit. At approximately 2:50 p.m. Crime Scene 
Investigator Garvey called stating that he needed V/Taulbee's, Aflinnimen's, and 
NWright's information. He said that he was on his way to the SBI Lab in 
Raleigh, NC, and needed to have it. I gathered the information and gave it to 
him. 

On 01-16-04, at approximately 7:45 a.m., Sheriff Brown held a meeting with the 
Investigation Unit of the Sheriffs Office. Agent Vousboukis had been invited and 
attended the meeting. We received an update on the case and determined the 
next course of action in the investigation. 

On 01-20--04, at approximately 2:00 p.m., I went to NCIS and made contact with 
Agent Vousboukis in reference to making contact with Aflinnimen who was now 
in the Camp Lejeune Brig. Detective Robinson was with me. We followed Agent 
Vousboukis to the Camp Lejeune Brig. 

At approximately 2:30 p.m., we arrived at the Brig. Upon arrival Agent 
Vousboukis made arrangements for Detective Robinson and I to interview 
Aflinnimen. Detective Robinson basically explained to Aflinnimen why we were 
interviewing him. He was advised of his Miranda rights and agreed to speak with 
us. 

Aflinnimen stated that he would tell all but he wanted to first make contact with 
his attorney. He did speak in the third person to us. Aflinnimen stated that he 
would talk with the District Attorney's Office. I made contact with Sheriff Brown 
by telephone and allowed Aflinnimen to speak with Sheriff Brown. Aflinnimen 
told Sheriff Brown that he was willing to cooperate in the investigation. We 
ended the interview shortly after Aflinnimen finished talking to Sheriff Brown. 

At approximately 4:50 p.m., Detective Robinson and I reported to Sheriff Brown 
and Captain Terwilliger that Aflinnimen was willing and to assist in the 
investigation as a witness. 

On 01-20-04, at approximately 6:10 p.m., Sheriff Brown, ·Detective Robinson, 
Agent Vousboukis, and I went to the Brig to conduct an interview with 
Aflinnimen. Sheriff Brown explained to Aflinnimen that he wanted to talk with 
him about the murder of V/Taulbee. Sheriff Brown also explained to him that he 
did not have to answer any of his questions if he did not want to. 

Aflinnimen stated he understood and was aware of his Miranda rights. He 
agreed to talk with Sheriff Brown. Sheriff Brown told him that their interview 
would be taped and they began to talk. Aflinnimen stated in November 2002 
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A/Wright approached him asking him to make him a flash suppressor, but he told 
him no. Aflinnimen said that he did research the making of the flash suppressor. 

Aflinnimen staled they went lo Iraq and returned around September 9, 2003. He 
said that he attempted an experiment at his residence with a 410 slug, but it did 
not work to well. Sheriff Brown spoke about a rifle. Aflinnimen staled he 
purchased a rifle from the Base Exchange. He said that he made another flash 
suppressor, tried ii, and ii worked. Aflinnimen stated he gave the flash 
suppressor and weapon to A/Wright. 

Aflinnimen said that on January 4, 2004, while al their 18:00 (6:00 p.m.) 
formation, A/Wright asked him for help on January 5, 2004. He staled that 
A/Wright told him lo meet with him at the Area II Gym the morning of 01-05-04, at 
4:00 a.m. Aflinnimen said that he agreed to meet with A/Wright. 

Aflinnimen stated that on 01-05-04, at approximately 4:05 a.m., he met A/Wright 
at the Area II Gym in his small white 1990 Honda Accord. At approximately 4:10 
a.m., he and A/Wright drove off base to the Piney Green area. Aflinnimen 
staled they went to V/Taulbee's residence because it appeared to be the same 
residence that was shown in the newspaper. 

Aflinnimen said that upon arrival at V/Taulbee's residence on 01-05-04, he saw 
A/Taulbee opening the door. He stated that A/Taulbee went lo V/Taulbee's 
vehicle and opened the door. Aflinnimen said that he did not see if she took 
something out or placed something into the vehicle. He stated that A/Taulbee 
got into her red in color Grand Am and drove off. 

Aflinnimen slated Iha! A/Wright, who was riding with him, grabbed a black bag 
and got out going into V/Taulbee's residence. Aflinnimen said that A/Wright was 
only gone for a couple of minutes and he returned. Upon arriving back in the car, 
A/Wright stated, "I already took care of things, let's go!" Aflinnimen said that he 
and A/Wright drove back to the Area II Gym where he dropped off A/Wright. 

Aflinnimen slated Iha\ A/Wright gave him the black bag and told him lo get rid of 
it. He said that A/Wright also told him Iha\, "Your family could die real easy!" 
Aflinnimen staled he took the 22 magnum rifle home. He said Iha\ he drilled the 
barrel out half way and stopped. Aflinnimen slated he got rid of the barrel. 

Aflinnimen staled Iha! prior lo leaving 29 Palms California, A/Wright stopped to 
see him and told him to keep his mouth shut and threatened his daughter with 
the same thing. He said Iha\ he used the same device (expanding foam) for the 
rifle barrel. Aflinnimen then explained how he made \he devices. 

Aflinnimen drew Sheriff Brown a map of how he and A/Wright drove to 
V/Taulbee's residence on the morning of 01-05-04. He stated he and A/Wright 
pulled up and A/Taulbee was outside in V/Taulbee's red Ford Explorer. He said 
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that the door was open. A/Linnimen stated that Arr au I bee talked to A/Wright 
briefly and went into the house. A couple minutes later, A/Wright returned to his 
vehicle, got in, and they left. 

A/Linnimen stated he could see the front door of Vffaulbee's residence was 
open. He said that he just waited in the car until A/Wright returned. The tape 
stopped and Sheriff Brown flipped it over and continued. 

A/Linnimen stated he did not notice anything strange with A/Wright when he 
returned to his vehicle. He said that Arraulbee was outside and opened the door 
to Vffaulbee's Ford Explorer. A/linnimen stated that Arraulbee talked to 
A/Wright for a moment and she left in her vehicle. A/Linnimen said that 
Arraulbee was backing out of the driveway and that A/Wright was going into 
Vffaulbee's residence at 107 Chestnut Court. A/Wright was canying a black 
nylon bag in his hand. 

A/Linnimen stated that the bullets came from him and that he purchased them in 
November 2003 at Walmart in Jacksonville, NC. He said that we probably could 
check his credit card receipts on base. 

A/Linnimen stated that 01-05-04, was the last time he saw the gun that he made 
for A/Wright. He was unsure were the gun was, but stated the barrel was thrown 
away on base by him. A/Linnimen stated that we already have the stock and that 
it was recovered from his residence during the search warrant He stated that he 
kept the 22 Magnum 12gauge shotgun, but threw the barrel away. 

A/Linnimen said that he threw the suppression device in the dumpster on base 
on 01-05-04. He explained that the single shot 12 gauge could be converted to a 
22 Magnum. A/linnimen stated he drilled approximately half way the barrel and 
stopped to alter the chamber. 

A/Linnimen stated he never made the device to kill Vffaulbee. He said that he 
could show us where he threw the barrel, but it would be hard to give us 
directions. A/Linnimen explained to us that for 6 months A/Wright took care of 
his family while he was deployed, so he just gave him a ride and made the 
weapon for him. 

A/Linnimen talked about he and A/Wright's conversation while at 29 Palms 
California prior to A/Wri~ht's retu,:n to Camp Lejeune. He stated they just t~lked 
about ranges, but A/Wright told hrm to keep his mouth shut. 

A/Linnimen said that Arraulbee was scheduled to come to 29 Palms California. 
He stated that A/Wright asked him if he wanted his wife to come, and he told him 
no. A/Lrnnrmen said that he has been to A/Wright's residence once briefly. He 
stated that trme he pulled up, A/Wright greeted him, and they went inside. He 
picked up a paper and he left. 
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At approximately 7:25 p.m., the tape stopped. Sheriff Brown changed tapes and 
at approximately 7:30 p.m., he continued the interview. A/Linnimen talked about 
the 22 Magnum weapon again. He stated that he used a piece of male PVC 
pipe, 7/8" to%", approximately 12" in length. A/Linnimen stated he put a 
wooden pistol grip on the weapon. He also stated that he threw the wooden 
pistol grip in the dumpster on base. A/Linnimen said that he knew something 
was up (had happened), so he got rid of il 

A/Linnimen talked about the black nylon bag that A/Wright gave him to get rid of 
and it's contents. He stated there was the gun with the suppressor on it in good 
shape, but the pistol grip was cracked. A/Linnimen said that the 22 Magnum with 
suppressor and a 9 mm pistol with the serial number scratched off were inside 
the bag when he looked in ii. 

A/Linnimen said that A/Wright told him the morning of 01-05-04, prior to dropping 
him off at the Area II Gym, to get rid of the black nylon bag. He stated that 
A/Wright threatened to harm his family when he started to ask questions. 
A/Linnimen said he first knew that Vffaulbee was dead when he read about it in 
29 Palms, California in the daily news by way of the Internet. 

A/Linnimen stated the barrel length of the 22 Magnum was approximately 18" 
and he cut it off. He also said that he used a friction fit (device) with rivets. 

A/Linnimen said that Affaulbee has been to his residence several times. He 
stated that he was shocked to see Affaulbee coming out of the house on 
Monday morning, 01-05-04. A/Linnimen said that the last year and a half 
Affaulbee and A/Wright have been having an affair. 

A/Linnimen stated that he would take a polygraph examination. He said that he 
and A/Wright arrived at 107 Chestnut Court at approximately 4:30 a.m., the 
morning of 01-05-04. A/Linnimen stated that he has been totally honest with 
us. He said that A/Wright paid him for the weapon that he purchased and made. 

A/Linnimen stated that something went wrong with the first weapon he made. 
He said that he experienced too much back blast from the suppressor. 
A/Linnimen stated that the sealant would not hold the plastic in place. 

A/Linnimen said that he used the same spray (foam spray) on both weapons. 
He stated the rubber ends on the weapons were wrapped with black duck tape. 
A/Linnimen said that the 22 Magnum worked great. 

A/Linnimen stated he did not know that A/Wright had fired the weapon on 01-
05-04. He said that he assumed that A/Wright had fired the weapon. 
A/Linnimen stated he would lead us to the missing barrel. He also stated that he 
would take a polygraph examination to verify his statement. 
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A/Linnimen said that he was not involved in the murder of V/faulbee. Sheriff 
Brown stated that he would pass the information to Assistant District Attorney 
Ernie Lee. A/Linnimen explained to Sheriff Brown that he feared for his family's 
life. Sheriff Brown spoke about having proof on A/Linnimen and just how much, 
or to what extent. 

Sheriff Brown ended the conversation by telling A/Linnimen that he would verify 
things and determine if he will be charged. Agent Vousboukis made 
arrangements with the Brig supervisor to take A/Linnimen out of the Brig, so that 
he could show us were he threw the barrel of the weapon on 01-05-04. 

At approximately 9:02 p.m., A/Linnimen led us to Building #430 aboard Camp 
Lejeune. Upon arrival we attempted to locate the barrel. We looked and looked, 
but were not able to locate it. We decided to wait until daylight to conduct 
another search for the barrel. At approximately 10:30 p.m., we arrived back at the 
Brig. A/Linnimen was secured and we left the area. The barrel was located by 
NCIS. 

On 01-21-04, at approximately 9:00 a.m., I went to over to the District Court 
(Holding Cell) with Attorney Walter Paramore, A/Wright's attorney at the time. 
waited outside as Attorney Paramore talked with A/Wright. Attorney Paramore 
advised me that A/Wright would talk with me on 01-22-04, Attorney Paramore 
stated that he would make contact with me on 01-22-04, for an interview. 

At approximately 10:30 a.m., I advised Sheriff Brown and Captain Terwilliger of 
my conversation with Attorney Paramore concerning A/Wright. Sheriff Brown 
stated that he would talk with Attorney Paramore. 

At approximately 1:45 p.m., I made contact with Attorney Paramore letting him 
know that Sheriff Brown wanted to speak with him. Attorney Paramore stated 
that he would come in to speak with Sheriff Brown at approximately 4:00 p.m. 

On 01-21-04, at approximately 4:50 p.m., I was in conference with Sheriff Brown 
and Attorney Paramore. Attorney Paramore stated that he was speaking with his 
chent and that he would get back with us later. At approximately 5:15 p.m., 
Attorney Paramore said that Attorney Ernie Wright was now representing 
A/Wright. 

On 01-23-04, at approximately 8:15 a.m., Attorney Paramore made contact with 
me by telephone requesting to know if A/faulbee was in custody .. I advised him 
that she was 1n the Onslow County Jail charged with murder. Attorney Paramore 
then s_tated that he was now A/faulbee's Attorney and that he was on his way to 
talk with her. I ended our conversation. 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA · 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PIN~EY GREEN GATE ON 
05JAN04 AT APPROX 0428 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA . 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PINl!iEY GREEN GATE ON 
05JAN04 AT APPROX 0428., 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA · 

I ,, . 
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PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PIN~Y GREEN GATE ON 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA. 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PI.Y GREEN GATE ON 
05JAN04 AT APPROX 0428 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA · 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PIN!i!EY GREEN GATE ON 
· 05JAN04 AT APPROX 0428. 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V!TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PINNEY GREEN GATE ON 
05JAN04 AT APPROX 0428, 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA. 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PINNEY GREEN GATE ON 
05JAN04 AT APPROX 0439. 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA. 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PINNEY GREEN GATE ON 
05JAN04 AT APPROX 0439:" 
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SIWRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PINNEY GREEN GATE ON 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
VfTAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA . 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PINNEY GREEN GATE ON 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA · 

PHOTOGRAPH TAKEN BY MCB, CLNC INBOUND PINNEY GREEN GATE ON 
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S/WRIGHT, RUBEN W/CW04 USMC 
V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 

CCN: 06JAN04-CALE-0007-7HMA . 
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Main Gate, Outbound, Cam 1 
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Main Gate, Outbound, Cam 3 (Linniman)
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Main Gate, Outbound, Cam 3 
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Main Gate, Outbound, Cam 3
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Main Gate, Outbound, Cam 1 

A-63

Case 1:19-cv-03191   Document 1-1   Filed 10/24/19   Page 64 of 151



Main Gate, Outbound, Cam 1 
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Piney Green Gate Inbound, Cam 
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SYNOPSIS: 

Case #04CI007 
lncident#010504-151 AP309 

DR #20040037 4 
Originating Deputy: K. Whaley 

Incident Date: 01-05-04 
Report Date: 02-24-04 

Reporting Deter,tive, .. Detective T. Robinson 
Supplemental Report 

This case involves A/Ruben Wright and A/Zenaida Taulbee planning to kill V/James 
Taulbee on the morning of 01-05-04, and intentionally killing V/James Taulbee on that 
date in his residence located at 107 Chestnut Court, Jacksonville, NC. This case also 
involves A/Wright asking A/Randy Linniman to build a weapon for him that was used to 
kill V/Taulbee. 

PEOPLE: 
Victim .............................. James Patrick Taulbee 
Witness ........................... Ron Jamieson 
Witness ........................... James Ray 
Witness ........................... Bayani George Mauli 
Witness ........................... Jennifer Coble 
Witness ........................... Heather Smith 
Witness ........................... Robert Pearson 
Witness ........................... Vaughn Fulton 
Witness ........................... Evelyn Koch 
Witness ........................... Barbara Marsh 
Arrestee ......................... Zenaida Taulbee 
Arrestee .................... , ... Ruben Worley Wright 
Arrestee ........................ Randy Linniman 

PROPERTY: 
This filed is not applicable in this case. 

DETAILS: 
On 01-05-04, at approximately 8:00 p.m., I received a telephone call from Captain John 
Matthews requesting that I respond to 107 Chestnut Court, Jacksonville, NC, in 
reference to a homicide. 
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At approximately 8:45 p.m., I arrived at 107 Chestnut Court. Detectives Darlene 
Anderson, Dawn Jauernik, and Crime Scene Investigator David Neumann were already 
on scene. Captain Matthews and Deputy Keith Whaley briefed me. 

Captain Matthews stated that V/James Taulbee's wife, A/Zenaida Taulbee, had arrived 
home from work at the Burger King aboard Camp LeJeune and saw a computer 
keyboard lying in the driveway. Captain Matthews said that A/Taulbee exited her 
vehicle, picked up the keyboard, and proceeded to the front door when she found the 
door ajar. Captain Matthews said that A/Taulbee entered the residence, put the 
keyboard on the floor, and proceeded upstairs. 

r.ant ·,n Mo!tht:1WC: c,:airi th.:at Arra, 11h00 ,uo"+ ..... +ho +,...n "~ .f.h,.,. s"""'; .. ,.. ....... ...i , ........ 1, .... ..J ...... i... .... _ ~·=··· ···---· -··- --·- ~-, ... ~:-">J, ............. u .... oh ..... ••..,. • ...,I-'...,,•••'-' •cu,.., cu,u ,vvn:c;;u 111 urc: 

computer room. Captain Matthews said that A/Taulbee found the computer room in 
disarray and called V/Taulbee's name. Captain Matthews said that when V/Taulbee did 
not answer A/Taulbee, she went next door to 105 Chestnut Court and told the resident 
her home had been broken in to. 

Captain Matthews said the neighbor called 911 at that time. Captain Matthews said 
that the residence was entered again by A/Taulbee and her neighbor, W/Evelyn Koch 
who lived at 108 Chestnut Court. Captain Matthews said that V/Taulbee and W/Koch 
went back upstairs at which time W/Koch entered the master bedroom and found 
V/Taulbee lying in bed in a pool of blood. Captain Matthews said that A/Taulbee and 
W/Koch exited the residence and a second 911 call was made indicating that someone 
had been shot. 

Deputy Whaley stated that when he arrived on scene he entered the residence and 
began a room by room clearing to ensure a suspect was not still inside the residence. 
Deputy Whaley said that when he entered the master bedroom, he saw V/Taulbee lying 
in bed in a pool of blood with what appeared to be a gunshot to the head. 

Deputy Whaley said that he exited the residence, informed Captain Matthews of what 
he had found, and placed yellow in color crime scene tape around the residence. 

I instructed Detectives J:;iuernik and Anderson to go across the street to 108 Chestnut 
Court and obtain a Consent to Search from A/Taulbee to search the residence and both 
vehicles parked in the driveway. 

At approximately 9:15 p.m., Crime Scene Investigator Neumann came out of the 
residence. 

Crime Scene Investigator Neumann stated that he had taken digital photographs inside 
the residence. Detective Jauernik and I viewed the digital photographs. After viewing 
the photographs, Crime Scene Investigator Neumann said that he was going back 
inside the residence and advised that Detective Jauernik and I could enter the 
residence with him. A/Taulbee had signed a Consent to Search. 
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At approximately 9:30 a.m., Crime Scene Investigator Neumann, Detective Jauernik, 
and I entered the residence. 

The front door was standing open. There was a piece of intact door casing on the floor 
with the top of the casing resting on the bottom step. The backside of the casing was 
facing up exposing the nails. The door casing was not broken and the nails were 
straight. 

There were boxes on the living room floor. Nothing appeared to be out of order in the 
lower hallway or living room. 

We proceeded upstairs and entered the computer room located at the top of the stairs 
across the hallway. The computer monitor had been pulled from the desk and was face 
down on the chair at the computer desk. The cords connecting the monitor and CPU 
were stretched tight and the CPU was lying on the floor on its side. Nothing else in the 
computer room appeared to have been disturbed. We exited the computer room and 
turned left toward the master bedroom. 

There was another computer room located on the left prior to the master bedroom. 
Nothing appeared to have been disturbed in that computer room. 

Upon entering the master bedroom, it appeared to be neat in appearance with nothing 
disturbed. There was a dresser located on the right side of the doorway. There was a 
glass containing a clear liquid on that dresser. There were several jewelry boxes on the 
dresser containing several pieces of jewelry and money that were not disturbed. 

The bed was located across the room. V/Taulbee was lying on the left side of the bed, 
under the covers, on his right side facing the window. The covers on the right side of 
the bed had been pushed down giving the appearance someone had been in bed with 
him. 

We proceeded around the bed between the bed and wall. There was a large amount of 
blood that had soaked the pillow, comforter, and sheets. I saw what appeared to be a 
gunshot wound in V/Tauibee's left cheek. I saw a second injury on V/Taulbee's 
forehead above his left eyebrow that was suspected to be a second gunshot wound. 

The blood on V/Taulbee's face and the pool of blood on the bed had coagulated. The 
blood on the bed gave the appearance of thickened gelatin. Lividity was present and 
rigor mortis had set in V/Taulbee's body. I observed what appeared to be a bulge 
under the covers on the right side of the bed behind V/Taulbee. 

No spent shell casings were found on top of the bed or on the floor. 

Lieutenant Colonel Keith Bryan, Captain Frank Terwilliger, and Crime Scene 
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Investigator Patrick Neumann had arrived on scene and entered the master bedroom. 

Crime Scene Investigator Garvey and I began to pull the covers away from V/Taulbee. 
V/Taulbee was nude. There was a pillow in front ofV/Taulbee in the area of his groin to 
his knees. The pillow was saturated with what smelled like urine. We did not locate a 
spent shell casing under the covers. The bulge under the covers behind V/Taulbee was 
another pillow. 

The comforter and top sheet were removed from the bed and collected as evidence. 

An Emergency Medical Services (EMS) unit was called to the scene to transport 
V/Taulbee to the morgue located at Onslow Memorial Hospital. After arriving on scene. 
EMS personnei'provided Crime Scene Investigator Garvey with a body bag. 

Crime Scene Investigator Garvey and I rolled V/Taulbee to the right. As we were rolling 
V/Taulbee, blood was expelled from the wound in the cheek. The odor of the expelled 
blood was pungent indicating that the decay process had begun. 

There were black in color fragments in V/Taulbee's left ear and in his hair behind the 
left ear. Some of those same fragments were found on the blood soaked pillow. I 
observed some type of crystalline fragments on V/Taulbee's head and pillow. Those 
fragments did not appear to be glass and they were off-white in color. 

After EMS had removed V/Taulbee from the bed, the fitted sheet and pillow were 
collected as evidence. 

I lifted the mattress and observed that the blood had soaked through the mattress and 
box springs. The blood had not dripped on the floor beneath the bed. I observed spots 
of blood on the wall to the left of the window. Those spatters traveled to the left and 
down and appeared to be cast off spatters. 

There was a full bath with a walk-in closet connected to the master bedroom. Both the 
shower walls and towels were dry. 

There were ~everal pieces of what appeared to be expensive jewelry throughout the 
bedroom in Jewelry boxes. One of the jewelry boxes contained several two-<lollar bills 
None of those items had been removed. There were checkbooks located in the · 
co~puter r~om a~d- on the kitchen counter. There were various pieces of electronic 
equipment 1n the living room. None of those items had been disturbed. 

There were a.pair of men's jeans laid over the back of a chair in the living room. There 
was a one-dollar bill and a yellow in color receipt from Cracker Barrel dated 01-04-04 · 
the right front pocket. , in 

A cell phone was found on the floor on the right side of a recliner in the living room. 
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The number to that phone was 340-2380. There was a door leading from the living 
room to a small deck outside. The door was closed but unlocked. 

There was an alarm panel box located in the first floor hallway. The red in color light 
indicating armed was not on. The green in color light indicated power was on. Each 
time an exterior door was opened, the alarm would verbally indicate which door had 
been opened. 

It was observed that items of interest in a burglary had not been moved or tampered 
with throughout the residence. 

No weapons, ammunition; or spent she!! c..asings were found !ns!de the residence. 

After assisting in the search of the residence, I began a search of a red in color Ford 
Explorer bearing North Carolina registration MVZ 5646. I observed that the driver's 
door was closed and the passenger door was ajar. I did not find any receipts dated 01-
05-04, inside the vehicle. I found Vffaulbee's wallet and United States Marine Corps 
Retiree Identification Card on the driver's side sun visor. No items of evidentiary value 
were found inside of that vehicle. 

After completing the search of the Explorer, I began a search of a red in color Pontiac 
Grand Am bearing North Carolina registration RSB 9865. Under the driver's seat I 
found a cell phone. The cell phone had been turned off. I turned the cell phone on. 

The first thing that displayed was the Motorola banner. The second thing that displayed 
was: Zene Wright 340-2354. As I held the phone in my hand, it vibrated, indicating 
someone was calling. As I pulled the number up, it displayed: Gunner 329-2982 and 
Gunner 340-2353. I took the cell phone as evidence. 

I informed Detective Jauernik of what I had found. Detective's Jauemik and Anderson 
spoke with Affaulbee about the cell phone found under the driver's seat. 

The crime scene was left secured and a deputy was posted in front of the residence for 
security purposes due to.the front door not being able to be secured. 

On 01-06-04, at approximately 1:50 a.m., I departed 107 Chestnut Court. 

At approximately 8:32 a.m., Detective Jauernik and I arrived at the Onslow Memorial 
Hospital Morgue. 

At approximately 9:05 a.m., Doctor Charles Garrett began the autopsy ofVffaulbee. 

No medical conditions were noted. No trauma other than the two gunshot wounds was 
found. 

5 

A-70

Case 1:19-cv-03191   Document 1-1   Filed 10/24/19   Page 71 of 151



At the conclusion of the autopsy, Doctor Garrett stated that the two gunshot wounds 
were "hard contact". Doctor Garrett retrieved pieces of the projectile. An intact 
projectile was not recovered. 

At approximately 12:30 p.m., Captain Mark Shivers, Sergeant Bud Major, Detective's 
Jauernik, Anderson, and I arrived at 107 Chestnut Court. 

Detective Jauernik and I contacted A/Taulbee.at 108 Chestnut Court. A/Taulbee was 
asked tc come to 107 Chestnut Court and walk us thmugh the scene as she did when 
she arrived home on 01-05-04. A/Taulbee agreed to do so. 

A/Taulbee walked up the driveway to the door and entered the residence. A/Taulbee 
began to walk up the stairs. Approximately half way up the stairs, A/Taulbee said that 
she could not go any further. The walk through stopped at that time. 

At approximately 1:31 a.m., Sergeant Major and I arrived at Naval Criminal Investigative 
Service (NCIS) aboard Camp LeJeune and met with Agent Tom Smith. 

I briefed Agent Smith on the case and informed him that A/Taulbee had signed a 
Consent to Search allowing us to search V/faulbee's boat located at Gottschalk 
Marina. 

Agent Smith assigned Agent's Scott Eversol and Scott Vousboukis to accompany us to 
Gottschalk Marina. 

At approximately 1 :53 p.m., Sergeant Major, Agent's Eversol, Vousboukis, and I arrived 
at Gottschalk Marina. 

The offices were closed. There was a telephone number on the door of the office. 
Agent Vousboukis called that telephone number and left a message on an answering 
machine. 

We walked down the pier and located the Kalayaan in slip #47. The door to the cabin 
area was secured with a padlock. The Camp LeJeune Fire Department was contacted 
to assist in cutting the lock off the cabin door. 

At approximately 2: 15 p.m., I spoke with W/Ron Jamieson via telephone. 

W/Jamieson stated that he was the manager at Gottschalk Marina. W/Jamieson said 
that the marina was closed from 12-22-03 through 01-04-04. W/Jamieson said that he 
remembered V/Taulbee had his boat out one time during December 2003. 

An appointment was scheduled for 11 :OO a.m. on 01-07-04, at the marina. 

At approximately 2:24 p.m., Camp LeJeune Fire Department arrived and cut the lock on 
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the cabin door. 

I entered the cabin area. There was a small heater operating in the cabin. There were 
several tools and repair items throughout the boat. There were personal hygiene items 
located in the bathroom. There was a small bag containing a change of clothes also 
found in the bathroom. 

I located the purchase and registration infonnation for the boat. The previous name of 
the boat was Rapture and appeared to have been purchased in Florida. 

I found a padlock with a key in one of the drawers. I used that lock to secure the cabin 
door. I maintained custody of the key. 

At approximately 2:40 p.m., the Consent Search was completed. No items of 
evidentiary value relating to the homicide were located aboard the boat. 

At approximately 2:54 p.m., Sergeant Major, Agent's Eversol, Vousboukis, and I went to 
Building 201, Area 2 Gym, aboard Camp LeJeune and spoke with the manager, Mike 
Marion. 

Mr. Marion stated that he had been the manger of Area 2 Gym since October 2003. I 
showed him a photograph of Affaulbee. Mr. Marion said that he did not recognize her. 

Mr. Marion said that W/Heather Smtth and W/Robert Pearson work the 5:00 a.m. to 
12:30 p.m. shift and may recognize the photograph. Mr. Marion said that W/Pearson 
also works at the Nutrition Center in the Marine Corps Exchange. 

At approximately 3:08 p.m., I went to the Burger King located on Holcomb Boulevard 
aboard Camp LeJeune and spoke with W/Ella Ross. 

W/Ross stated that she did not see V/Taulbee in Burger King at all on 01-05-04. 
W/Ross said that V/Taulbee came in to the Burger King two or three times a day to 
have breakfast and/or lunch. 

W/Ross provided me with a copy of the manager's work schedule. 

On 01-07-04, at approximately 10:40 a.m., I went to Gottschalk Marina and spoke with 
W/Jamieson. 

W/Jamieson stated that he saw V/Taulbee sometime between 2:00 p.m. and 3:00 p.m. 
on 01-04-03, at the marina. W/Jamieson said that he did not see V/Taulbee at the 
marina on 01-05-04. 

W/Jamieson said that sometime between 12:00 p.m. and 1 :00 p.m. on 01-05-04, 
Affaulbee called the marina looking for V/Taulbee. W/Jamieson said that W/Tom Ray, 
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W/George Mauli, and W/Don Wittage were there when Nraulbee called because he 
asked them if they had seen Vffaulbee. 

At approximately 11:13 a.m., I spoke with W/Ray and W/Mauli at the marina. 

W/Ray slated that he had seen V/faulbee at the marina on 01-04-04. W/Ray said that 
Vffaulbee left the marina around noon. 

Both W/Ray and W/Mauli said that Nraulbee called the marina after lunch on 01-05-
04, looking forV/faulbee. 

Both V'.J/Ray and VVJMauii said ihat vrr auibee never mentioned anything about money 
problems. Both W/Ray and W/Mauli said that V/faulbee told them Nraulbee made 
more money as a manager at Burger King than he did on retirement and he did not 
have to work. Both W/Ray and W/Mauli said that V/faulbee did odd jobs to have extra 
money to do repairs on his boat. 

W/Ray and W/Mauli described V/faulbee as a very good loveable person who would 
give you the shirt off his back. W/Ray and W/Mauli said that Vffaulbee was always 
helping people at the marina with their boats. 

W/Ray and W/Mauli said that Nraulbee worked until either 8:00 p.m. or 9:00 p.m. on 
12-31-03. W/Ray and W/Mauli said that they had a New Years Eve party at the marina 
on 12-31-03. W/Ray and W/Mauli said that Vffaulbee called Nraulbee and asked her 
to meet him at the marina after she got off work. W/Ray and W/Mauli said that 
VfTaulbee told Nraulbee to call him when she got to the parking Jot and he would walk 
her down to the party. 

W/Ray and W/Mauli said that when Nraulbee arrived, she called Vffaulbee, and he 
went to the parking lot to get her. W/Ray and W/Mauli said that Vffaulbee walked 
AfTaulbee to the lounge. W/Ray and W/Mauli said that it did not appearV/faulbee and 
AfTaulbee were having any problems. 

W/Ray and W/Mauli said,lhat AfTaulbee was resting her head on Vffaulbee's shoulder 
while she was at the party. 

W/Ray and W/Mauli said that after the ball dropped, everybody went home. 

Al approximately 11 :36 a.m., I went to the Area 2 Gym and spoke with W/Smith. 

W/Smith stated that she was working at the gym at 5:00 a.m. on 01-05-04. I showed 
W/Sm,th the photograph of AfTaulbee. W/Smith said that she did not see AfTaulbee in 
the gym the morning of 01-05-04. 

I then spoke with W/Coble. 
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W/Coble stated that she was also working the 5:00 a.m. shift at the gym on 01-05-04. 
showed W/Coble the photograph of A/Taulbee. W/Coble said that she did not 
recognize A/Taulbee and had not seen her in the gym or anywhere else. 

At approximately 11 :52 a.m., I went to the Nutrition Shop located in the Main Exchange. 
I was told that W/Pearson was not there and he was scheduled to work on 01-08-04. 

On 01-08-04, at approximately 12:48 p.m., I returned to the Nutrition Shop and spoke 
with W/Pearson. 

W/Pearson stated that he was working the 5:00 a.m. shift on 01-05-04. I showed him 
the photograph of AlTau!bee. W/Pearson !coked at the photograph for approximateiy 
one minute. W/Pearson said that he believed he did see A/Taulbee at the gym on 01-
05-04. 

W/Pearson said that A/Taulbee came in to the gym alone. W/Pearson said that she 
was wearing physical training (PD gear when she came in and when she left. 
W/Pearson said that A/Taulbee did not shower at the gym. 

At approximately 1 :05 p.m., I went to Gottschalk Marina and spoke with WNaughn 
Fulton. 

. -
W/Fulton stated that the last time he saw V/Taulbee and A/Taulbee was at the New 
Years Eve party. W/Fulton said thatthe party was'in the lounge. W/Fulton said that 
there did not appear to be any problems between V/Taulbee and A/Taulbee. W/Fulton 
said that after the ball dropped everyone went home. 

W/Fulton said that V/Taulbee's contract began on 10-01-02, at the marina. 

At approximately 1 :20 p.m., I spoke with W/Wittage at the marina. 

W/Wit\age stated that V/Taulbee had his boat at the marina for approximately two 
years. W/Wittage said that he believed V/Taulbee purchased the boat in Fort 
Lauderdale, Florida as the result of a drug confiscation. W/Wittage said that the 
previous name ofV/Taulbee's boat was Rapture. 

W/Wittage said that a Marine Corps Captain helped V/Taulbee bring the boat back from 
Florida. 

On 01-09-03, at approximately 2:15 a.m., Detective Jauernik and I spoke with W/Ross 
at the Onslow County Sheriff's Office. 

W/Ross stated that at approximately 8:00 p.m. on 01-05-04, she received a telephone 
call from A/Taulbee. W/Ross said that A/Taulbee asked her to come to the house 
because something was wrong. W/Ross said that she jumped in her car and went 

9 

A-74

Case 1:19-cv-03191   Document 1-1   Filed 10/24/19   Page 75 of 151



looking for NTaulbee's house. W/Ross said that she arrived at NTaulbee's house and 
she was standing in the front yard surrounded by people. W/Ross said that she got out 
of her car and went to NTaulbee. 

W/Ross said that NTaulbee fell in her arms crying and saying something had 
happened to V/Taulbee. W/Ross said that NTaulbee told her she wanted to see 
V/Taulbee. W/Ross said that NTaulbee was highly upset. 

W/Ross said that she stayed with NTaulbee until approximately 1 :30 a.m. when Debbie 
and Tabitha took her to the Naval Hospital. 

W/Ross said that she did not have actual Knowledge of the affair between NTaulbee 
and A/Wright. W/Ross said that she saw the coffee and donuts and assumed they 
came from NTaulbee's office. 

W/Ross said that she did not have any knowledge of anyone bringing coffee and 
donuts to the back door of Burger King. 

W/Ross said that A/Wright would come to the Burger King daily for lunch in the late 
afternoon. W/Ross said that A/Wright would order his food and take it to the back of 
the dining room. W/Ross said that NTaulbee would take her lunch break as well. 

W/Ross said that she and NTaulbee were not close friends. W/Ross said that she felt 
sorry for NTaulbee when her father died and she tried to befriend her and be more 
talkative. W/Ross said that she and NTaulbee worked well together and she tried to be 
helpful toward her. 

W/Ross said that she assumed NTaulbee called her because she (NTaulbee) knew 
Tabitha and Janine were at work and she rN/Ross) had just got off. 

W/Ross said that she did not know if NTaulbee left work on 01-05-04. 

W/Ross provided a written statement. 

At approximately 4:30 a.m., Lieutenant Worrell, Detectives Jauemik Cavanagh and J 
went to 1165 Shroyer Circle and met with W/Ronnie Hancock. ' ' 

I asked W/Hancock to come to the Sheriffs Office in reference to speaking about 
NTaulbee. W/Hancock agreed to do so after he changed his clothes. After changing 
his clo_thes, W/Hancock asked me if he could ride with me due to the weather 
cond1tmns. 

I transported W/Hancock to the Sheriffs Office. 

At approximately 5:20 a.m., Detective Jauernik and I spoke with W/Hancock. 
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··,--· ·--
W/Hancock stated that he met Niaulbee .. r;!ui;ing .the yes1r of 2000, before he retired 

"'''''l',8/ntile''i.ltarine Corps. W/Hanciick said'ttiat he and MaJlbee's relationship was 
·· · nothing more than casual conversation: W/Hancock said that it eventually turned into a 

sexual relationship . 

• 
W/Hancock said.that once he retired, he began wor!<ing for a civilian company that took 
him out of North Carolina. W/Hancock said that when he occasionally came back, he 
and Affaulbee would get together for sex only. W/Hancock said that the sexual 
encounters did not happen every time h~ .. c.a!ll~ eack. W/H!3ncock said that the sexual 
relationship ended in February or March 2002, . 

;,.-~1;,,,,,,.·..;.,.;, .. ,·1,,,. \ : .. , .. _:.:: .. ·=··.· ·,.;··":""··"" .,. 

W/Hanc.ock said that he and AJTau!bee wou!d continue-ta ta!k on the telephone and 
have casual conversations. W/Hancock said that he would call Affaulbee at work or 
she would call him on his cell phone. 

W/Hancock stated that during the sexual relationship, Affaulbee would tell him she did 
not want to be married anymore and she and her husband were having problems. 
W/Hancock said that he did not discuss specific problems with Affaulbee. . . .. -·- "",• .,• --~~-.. 
W/Heliicock said that when tne'se'xu'ai relatibn~hip ended, A/Taulbee told him she had 
met someone else who loved and cared for her. 

W/Hancock said that on 01-05-04, he was at work in New Hill, NC. W/Hancock said 
that he had to be at wor!< at 7:45 a.m. and he always arrived at 7:00 a.m. W/Hancock 
said that he left his job at 8:00 p.m. and drove back to Jacksonville. 

W/Hancock said that it is approximately a two and a half-hour drive from New Hill and 
he arrived home at approximately 10:3-0I,.rn·.·· · 

. ~·-· . '·~ ~ 

W/Hancock said that his supervisor's name was Lieutenant Tittimer. W/Hancock 
provided me with the telephone number. 

W/Hancock provided a written statement. 

At approximately 5:45 a.in., I called Lieutenant Tittimer. 

Lieutenant Tittimer stated that W/Hancock was at work in Cary, NC, from 7:00 a.m. to 
8:00 p.m. on 01-05-04. " 

At approximately 6:29 a.m., I took W/Hancock back to his residence. 

At approximately 2:56 p.m., I went to NCIS and met with Agent Vousboukis. Agent 
Vousboukis provided me with an employee list from Burger King with the names 
annotated of who worked on 01-05-04. 
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on 01-10-04, at approximately 8:30 a.m., I began calling the Burger King list. 

At approximately 9:30 a.m., I returned Chief Ken Bumgamer's, Jacksonville Police 
Department, call. 

Chief Bumgarner stated that he had received an e-mail from a friend who said that a 
Marine, who also worked at Burger King, had.told him two managers had seen 
A/Taulbee kissing a Chief Warrant Officer in the back of Burger King. 

Chief Bumgarner said that he would send me a copy of the e-mail. 

At apprcxlmately 10:09 a.m., Detective Jauemik and I went to Johnson Funerai Ho~1e 
located on Henderson Drive in Jacksonville, NC, to attend V/Taulbee's funeral service. 

At the conclusion of the service, Detective Jauernik and I obtained a copy of the guest 
registry. 

On 01-11-04, at approximately 3:18 p.m., Detective Jauernik and I met with Agent 
Vousboukis and Agent Briggs at NCIS. 

At approximately 3:35 p.m., Detective Jauernik, Agents Vousboukis, Briggs, and I went 
to A/Wright's residence located at 3075 Cukela Street aboard Camp LeJeune. 

A/Wright's wife, Debra Wri)lhl, met us in the front yard. 

Ms. Wright.stated that A/Wright was not home, he was at CAX in 29 Palms, CA. Ms. 
Wright said- that A/Wright left the residence Monday night, 01-05-04, to go ·to CAX. 
provided Ms. Wright with a business card. 

At approximately 3:38 p.m., Detective Jauernik, Agents Vousboukis, Briggs, and I 
returned to NCIS. 

I informed Agents Vousboukis and Briggs that A/Wright was a suspect in a homicide 
investigation and we nee,ded him to be returned to Camp LeJeune for questioning. 

Agent Vousboukis contacted Captain Hendricks, 6th Marine Regiment, via telephone 
and briefed him on the inv7stigation. Agent Vousboukis requested that Captain 
Hendncks contact the Regimental Commanding Officer in 29 Palms and ask him to call 
NCIS. 

At approximately 4:40 p.m., Agent Vousboukis received a telephone call from Colonel 
David Garza, Commanding Officer, 6th Marine Regiment, in 29 Palms. I spoke with 
Colonel Garza. 

I informed Colonel Garza that A/Wright was a suspect in the murder of a retired master 
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sergeant. I asked Colonel Garza if A/Wright could be returned to Camp LeJeune for 
questioning. Colonel Garza stated that he would have A/Wright on a flight back to 
North Carolina on 01-12-04. 

Colonel Garza asked me what he should tell A/Wright as the reason he was being sent 
back. I told Colonel Garza to tell A/Wright he was a witness in an investigation and was 
needed back in North Carolina. Colonel Garza agreed to tell A/Wright what I had 
suggested. · 

At approximately 5:50 p.m., I received a telephone call from Agent Vousboukis. 

Agent Vousboukis stated that A/Wright would be flying commercial airlines to Albert 
Ellis Airport. Agent Vousboukis said that he would call me back when he received the 
flight information. 

~at approximately 10:24 a.m., I received a telephone call from Agent 
Vousboukis. · 

Agent Vousboukis stated that he was conducting a search of A/Wright's office space 
and found pictures of A/Wright and an Asian female. Agent Vousboukis said that some 
of the pictures were dated 1998. Agent Vousboukis said that he would have a NCIS 
agent in 29. Palms take A/Wright's computer. 

At approximately 2:57 p.m., I received a telephone call from Agent Vousboukis. 

Agent Vousboukis stated that A/Wright would be arriving at Craven Regional Airport in 
New Bern, NC, at 11 :05 p.m. on 01-12-04, aboard United Airlines flight #3524. Agent 
Vousboukis said that he and Agent Briggs would meet Detective Jauemik and I at the 
Sheriffs Office at 9:30 p.m. on 01-12-04, and follow us to the airport. 

At approximately 9:30 p.m., Detective Jauernik, Agents Vousboukis, Briggs, and I met 
at the Sheriffs Department. 

At approximately 10:50 p.m., Detective Jauernik, Agents Vousboukis, Briggs, and I 
arrived at Craven Regional Airport. 

We met A/Wright exiting the airport. I asked A/Wright if he would ride with Detective 
Jauernik and I to the Onslow County Sheriffs Office. A/Wright agreed. 

At approximately 11:10 p.m., Detective Jauernik, A/Wright, and I departed Craven 
Regional Airport. 

At approximately 11 :50 p.m., Detective Jauernik, A/Wright, and I arrived at the Sheriffs 
Office. 
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At approximately 11 :57 p.m., Detective Jauernik and I spoke with A/Wright in Interview 
Room #1. 

A/Wright stated that he left for CAX late Monday, 01-05-04, evening. A/Wright said that 
AfRandy Linniman left with him. A/Wright said that he drove his Jeep Cherokee to the 
Regimental Headquarters anc! loaded his items in the duty van. A/Wright said that the 
van followed him back to his house. A/Wright said that he dropped the Cherokee off 
and went inside to get his field insignias and bomb. A/Wright said that he came out of 
the house, got in the van, and they drove to Cherry Point. 

A/Wright said that it was early morning when they arrived at Cherry Point and they slept 
• +h 1,0f"\C: h I, Il./1./l/ 0 1...1. '..I .. I.. .LL" fl' L.L 1-fi -L '"'"'"' -~ --.. - • ln ~ .. e ;-., ..,._ uaITaCnS. ru v v:ii9rn Saiu u 18L lliS I iQm Je at O:.:)U a.m. on Ul-UlJ-U4. 

A/Wright said they landed in Victorville, CA, either 3:00 p.m. or 4:00 p.m. that same day 
and drove approximately two hours to 29 Palms. 

A/Wright said that he spoke to V/Taulbee in Burger King when he saw him. A/Wright 
said that he worked out at the Area 2 Gym. A/Wright said that A/Taulbee worked out 
there also. A/Wright said that he was at the Area 2 gym at 4:30 a.m. everyday. 

A/Wright said that his pager number was 329-2682. A/Wright said that he turned his 
pager on and off. 

A/Wright said that the voice mails he left on A/Wright's cell phone were messages 
letting her know he would see her at work. 

A/Wright said that he had never been to A/Taulbee's house. A/Wright denied that 
A/Taulbee told him anything about wanting to kill V/Taulbee. 

I concluded my interview with A/Wright. Captain Shivers, Detective T. J. Cavanagh, 
Detective John Dubois, and Sheriff Ed Brown spoke with A/Wright. 

~4'; at approximately 5:30 p.m., A/Wright left the Sheriffs Office with Captain 
Hendricks. 

' 
On 01-14-04, at approximately 10:28 a.m., Detective Jauernik and I went to NCJS and 
spoke with Agents Vousboukis and Briggs. 

At ap~roximately 12:47 p.m,, Detective Jauernik, Agents Vousboukis, Briggs, Sonya 
Carm1cal, Dan Hardesty, and I went to AfLinniman's residence located at 5838 Carolina 
Court, Camp LeJeune, NC. 

Agent Vousbouki_s o_btained a Permissive Search (Consent Search) from AfLinniman's 
wife, Mary Ann L1nrnman, to search the residence. 

After signing the Permissive Search, Ms. Linniman received a telephone call from 
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Aflinniman in 29 Palms. Ms. LinnimaiLtold-Minnfman. that the house was being, 
·,,•,-'·•~t~f&'h€i'a~ At that time, l·told AgentVousboukis to immediately contact the NCIS 

agents in•29 Palms and pick up A/Linniman. 

Detective Jauernik, Agents Vousboukis, Briggs, and I began searching the baby's room. 
There were two locked cabinets in that room located on the left wall. Ms. Linniman 
provided keys to unlock those cabinets . 

.. ~eve,ral w!'apons and military property v,a~ fpµ~\l, A sawed-off .410 shotgun with what 
appeared to be a homemade suppre~.s,ion ,Jeyice was located in a gray storage · 

'""'eilli!a/h'er'in the left closet. ' ' . 

At approximately 2:25 p.m., while searching the residence, I received a telephone call 
from Lieutenant Colonel Bryan. 

Lieutenant Colonel Bryan instructed me to return to NCIS in reference to a conference 
call with NCIS agents in 29 Palms. Lieutenant Colonel Bryan stated that they had 
picked .A/Linniman up. , ... ,,.,_ - ,. . 

''"'Af'appr<iidmately 2:45 p.m., I• returned to NCI&. Captain Shivers and Agent Vousboukis 
had also arrived. 

At approximately 3:15 p.m., Agent Vousboukis called 29 Palms and spoke with Agents 
Bruce Rogers and Thomas Reed. Information on the homicide was provided to those 
agents to assist in their interview of A/linniman. 

Upon completion of the telephone conference, I went to the NCIS conference room to 
assist in logging the evidence. .. •· ·· · · 

.• ,,,_,~- -. ,. '! 

When logging the .410 shotgun, I looked closer at the suppression device. There was a 
hardened filler inside of a copper fitting attached to the end of the sawed-off barrel. 
The filler appeared to be the same as the debris that was found on vrraulbee's body 
and pillow. 

On 01-15'04, at approximately 12:05 a.m., Detective Jauernik and I left NCIS. 

At approximately 4:49 p.m., Detective Jauernik, Agent Hardesty, and I went to building 
HP· 51 aboard Camp LeJeune. · 

Agent Hardesty was provided the key for Room #207 located in Barracks 1140. That 
was the room originally assigned to Stanley Foster but was being used by Arraulbee 
and A/Wright for their affair. · 

At approximately 5:07 p.m., Detective Jauernik, Agent Hardesty, and I arrived at Room 
#207 in Barracks 1140. Agent Hardesty called Base Maintenance to have someone 
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assist us in removing plumbing fixtures inside that room. 

A base maintenance employee arrived and removed the trap from the sink and drain 
cover from the shower. Agent Hardesty obtained swabs from the shower drain. A 
shower curtain and towel with reddish-brown stains were also collected. 

The wall lockers contained casual clothing. There was food on top of and in the 
refrigerator. There were also drinks, water and Smirnoff Ice, in the refrigerator. 

On 01-16-04, at approximately 9:15 a.m., Detective Jauemik and I went to NCIS and 
met with Agents Vousboukis and Briggs. 

Agent Vousboukis stated that A/Linniman would be arriving at Ellis Airport at 11 :00 p.m. 
on 01-16-04. 

Al approximately 10:36 a.m., Agent Briggs and I went to 5838 Carolina Court. Nobody 
came to the door. The white in color Honda was gone. There was a blue in color 
Dodge Neon bearing North Carolina registration PPD 6884 parked in the grass on the 
right side of the driveway. 

I checked that registration through the North Carolina Department of Motor Vehicle files 
and learned the vehicle was registered to Craig Olszta located at 1718 Butler Drive, 
Midway Park, NC. 

At approximately 10:56 a.m., Agent Briggs and I went to 1718 Butier Drive. Agent 
Vousboukis also arrived at the residence. 

Agents Vousboukis and Briggs spoke with Ms. Olszta. Ms. Olszta stated that Corporal 
Olszta had taken Ms. Linniman grocery shopping and was expected to return at 12:00 
p.m. that same day. Agent Vousboukis provided Ms. Olszta a business card and asked 
her to have Corporal Olszta call him when he returned. 

At approximately 11:14 a.m., Agents Vousboukis, Briggs, and I returned to NCIS. A 
short while later, Agent V,ousboukis received a telephone call from Corporal Olszta 
indicating that Ms. Linniman was home. 

At approximately 11:51 a.m., Agent Vousboukis and I returned to 5838 Carolina Court. 

Ms._ Li~niman signed a Permissive Search allowing us to look for additional items 
A/L1nn1man had disclosed during his interview with NCIS in 29 Palms. 

A tube of model glue foam,_ copper fitting, and hand tools with what appeared to be an 
adhesive were found m a kitchen drawer. Two rolls of green in color 550 cord were 
taken from a locket cabinet in the baby's room. Those items were collected as 
evidence. 
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A can of spray foam was not found. 

At approximately 1:32 p.m., AgentVousboukis and I returned to NCIS. 

At approximately 3:40 p.m., W/Foster came to NCIS. Agent Briggs interviewed 
W/Foster. Detective Jauernik and I were present. 

W/Foster stated that he gave the room key (Room #207) to A/Wright to turn in for him 
when he went to Warrant Officer's School. W/Foster said that he did not know 
A/Wright had kept the key and was using he room. 

W/Foster said that A/Wright called him little brother and he referred to A/Wright as big 
brother. 

At approximately 10:21 p.m., Detective Jauernik and I arrived at Ellis Airport and met 
with Agent Briggs. 

At approximately 10:50 p.m., A/Linniman arrived at Ellis Airport. A/Linniman was under 
chaser guard and taken to the Airport Security Office where change of custody 
paperwork was signed releasing A/Linniman for transport to the Camp LeJeune Brig. 

Prior to leaving the airport, I told A/Linniman that Detective Jauernik and I were there 
because the NCIS agents in 29 Palms had informed us that he wanted to speak with 
Onslow County Authorities upon arrival to North Carolina. 

A/linniman stated he told the NCIS agents in 29 Palms that once he returned to North 
Carolina and obtained an attorney, he would speak with us. A/Linniman apologized for 
the inconvenience. 

On 01-20-04, at approximately 2:26 p.m., Captain Shivers and I went to the Camp 
LeJeune Brig and met with A/Linniman. 

I did not ask A/Linniman ;my questions. I informed him that A/Wright and A/Taulbee 
were implicating·himin·the oomicidef 

A/linniman responded by saying that A/Wright had asked him to make a gun for him to 
take to Iraq. He said that he did not question A/Wright and agreed to make the 
weapon. 

A/Linniman began speaking in third person saying that the third person could give me 
A/Taulbee and A/Wright at the house and the location of the weapon used in the 
homicide. 

A/linniman said that he did not know A/Wright wanted the weapon to commit a 
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homicide, if so, he would not have made it. A/Linniman said that he would be a state's 
witness. 

Captain Shivers and I left the brig. 

At approximately 6:10 p.m., Sheriff Brown, Captain Shivers, and I returned to the brig. 

At approximately s.:20 p.m., S~eriffl3mwn spElke with A/1,,iri,nirnan. Captain Shivers and 
I were present. The conversation was taped using two tape recoi:ders: 

A/Linniman told us that he had thrown the .22 magnum barrel in the woods behind a 
building near the Staff Club. A/Linniman told us that he had removed the handmade 
silencer, copper fitting, and homemade pistol stock and threw them in the dumpster. 
A/Linniman told us that he had also thrown the black bag A/Wright had given him in the 
dumpster also. A/Linniman told us he could show us where he had thrown the barrel. 

A copy of th!> t;3l)e )!,18S given to Allinniman. Sheriff Brown maintained the second,copy 
of Ifie' tape in his possession. 

At approximately 9:02 p.m., Sheriff Brown, Captain Shivers, Agent Briggs, Agent 
Vousboukis, A/Linniman, and I went to Building 430 aboard Camp LeJeune. 

A/Linniman said that he had thrown the barrel at an upward angle and approximately 
thirty yards in the woods. 

The area was heavily overgrown. We attempted to locate the barrel but were unable to 
do so due to the darkness and brush. Agent Briggs stated that he would return to the 
area during the daylight hours with personnel and equipment to clear the area in an 
attempt to locate the barrel. 

On 01-21-04, at approximately 11 :15 a.m., A/Taulbee came to the Sheriff's Office. 

A/Taulbee was read her rights according to Miranda and she waived those rights. 

A/Taulbee stated she ~new during January or February 2002, that A/Wright was 
planning to have his wife _killed. A/Taulbee said that she knew what A/Wright was going 
to do about his wife but did not know what he was going to do to Vffaulbee. 

A/Taulbee said that A/Wright was wearing green in color shorts and a gray in color shirt 
when he came t? the gym. A/Taulbee said that she knew A/Linniman had a green in 
color.truck but did not know he had a white in color car. A/Taulbee said that she knew 
A/Wright drove a white in color jeep. 

A/Taulbee said that A/Wright told her he had given A/Linniman $200.00 to buy parts for 
a gun. 
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A/Taulbee said that A/Wright introduced her to Minniman and his wife, Mary Ann, as 
his (A/Wright) wife. A/Taulbee said that was done in either January or February 2003 
before A/Linniman went to Iraq. A/faulbee said that A/Linniman was in Iraq for six 
months. A/Taulbee said that A/Wright referred to Stanley Foster as "little brother". 

NT au I bee ~a!d}~~t~~.9!1~~l\l l1<\'f ,s~xe~l .\in:!.8§ from August 2003, through' 
November 2003, if he couldn't have.her nobody. could. A/Taulbee said that she thought 
Minnim.an made the gun to "knock-off' A/Wright's wife. A/Taulbee said that A/Wright 
gave A/Linniman $200.00 in November to buy the gun. 

A/Taulbee said that she knew subconsciously A/Wright might do something to 
V/Taulbee. 

A/Taulbee said that she and A/Wright had sex once a day at the barracks after they 
finished working out at the gym. 

A/Taulbee said that she and V/Taulbee went to bed at 12:00 a.m. and V/Taulbee was a 
light sleeper. A/Taulbee said that she gets up between 3:45 a.m. and 4:00 a.m. 
A/Taulbee said that V/Taulbee would sometimes get up and go to the bathroom. 
A/Taulbee said that she leaves her house between 4:15 a.m. and 4:20 a.m. to go to 
work. 

A/Taulbee said that when she left the house the morning of 01-05-04, V/Taulbee was in 
bed facing toward the bedroom door. A/Taulbee said that when she left the house, she 
closed and Jocked the door. A/Taulbee said that she Jocked the door from the inside 
and pulled the door closed. A/Taulbee said that she did not check to see if the door 
had Jocked. A/faulbee said that she did not pull on the door to check it. 

A/Taulbee said that V/Taulbee had the alarm cut off approximately one year ago. 

A/Taulbee said that the week before V/Taulbee was killed, A/Wright constantly asked 
her about her worl< schedule. 

A/Taulbee said that sh.e saw the white car in the cµJd-e-sac. A/Taulbee said that she 
pulled out of the driveway and the white car parked next to the house. A/Taulbee said 
that she saw A/Wright get out·of the .p.is$engerside and he was dressed in all bla<:k 
clothing. A/Taulbee said that as she drp'.le •. away.fromthe house,-she·saw A/Wright 
walk up the driveway and to the hOl.!!¥l· A/Taulbee again said that she Jocked the door. 

A/Taulbee said that A/Wright told her he was going to do something with the computer. 

A/Taulbee said that she drove to the 9yll),.,-f\lJ.i1.1Jbee said:that when A/Wright came to 
the barracks room he told her they messed LlP am!.wotlld try again. 
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Affaulbee continued to deny any involvement or knowledge of the murder. Affaulbee 
said that she did not trust anyone. Affaulbee said that she was afraid of A/Wright 
because he was big. Affaulbee said that she knew about the flight to 29 Palms. 
Affaulbee said that A/Wright had A/Linniman look up the information for the ticket. 

I confronted Affaulbee with the inconsistency of her stories. Affaulbee continued to 
deny any involvement or knowledge of the murder. I asked Affaulbee about her 
truthfulness on a scale of 1-10, and Affaulbee said, "5". 

NT au I bee said that she lied about the affair and A/Wrightplanning to kill his wife. · 
Affaulbee said that she lied to vrraulbee about the affair she was having with 
A/Wright. 

Affaulbee provided a written statement and was allowed to leave the Sheriffs Office. 

On 01-22-04, at approximately 10:00 a.m., Affaulbee came to the Sheriff's Office and 
requested to speak with me. 

Affaulbee stated that in December 2003'; before Christmas, Sfil' ca_l{e!l A/Wright and 
told him she was on her way to the gym: ·Affaulbee said·that A/Wright sounded scared 
and told her to meet him at the barracks room!' 

Affaulbee said that when A/Wright arrived at the barracks room, A/Wright told her 
A/Linniman was outside of his house waiting for him. Affaulbee said that A/Wright told 
her he told A/Linniman "no, not today" and A/Linniman left. Affaulbee said that 
A/Wright told her his life should have been-changed that day but he got scared and 
stopped A/Linniman from doing if: Affaulbee said that after she and A/Wright left the 
barracks room, she went to work and A/Wright went to work. 

Affaulbee said she called A/Wright later that same afternoon and A/Wright told her 
they would go for a ride. 

Affaulbee said that A/Linniman came to the Burger King with A/Wright when he 
brought the coffee. Affaulbee said that A/Wright and A/Linnimanwere in A/Linhiman's 
truck. 

Affaulbee said that when her alarm went off on 01-05-04, vrraulbee woke up and 
nudged l)er. Affaulbe7 said that Vffaulbee was lying on his right side facing the 
window. _Affaulbee said that Vffaulbee had changed position when she came out of 
the bathroom and was on his left side facing the door. 

:"-fTaulbee said that she left the bathroom, closed the bedroom door slightly, and went 
in to her office to put her PT clothes on. Affaulbee said that she partially closed the 
bedroom door because of the light in her office. 
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A/Taulbee said that after she got dressed she opened the bedroom door. A/Taulbee 
said that she went to V!Taulbee's side of the bed, between the bed and window, and 
gave him a kiss goodbye. A/Taulbee said that V!Taulbee was still on his left side facing 
the door. Alfaillbeefsaid that V!Taulbee told her, "Goodbye beatrtlfut; I'll see yeo later, 
I love you." A/Taulbee said that she told V!Taulbee she loved him and walked away. 
A/Taulbee said that the bedroom light was not on. A/Taulbee said that the ceiling fan 
was on. A/Taulbee said that she turned the lights off in the bathroom and in her office. 

A/Taulbee said that the only other light on in the house was the range light over the 
stove. 

A/Taulbee said that she walked down the stairs, went to the kitchen, opened the 
'refrigerator, and got some water. A/Taulbee said that she picked her jacket up from the 

back of a kitchen chair and walked to the door. i?,,IT,aulbee s;aicl. that she was carrying a , · 
black in color bag and her work uniform .. A/Taulbee said that the black bag contained 
underwe!!r an<;l towels, 

A/Taulbee said that she opene<:l the front door an<:l the alarm verbally indicated front 
door open. A/Taulbee said that she engaged the lock on the back of the <:loor handle 
and closed the door. 

A/Taulbee sai<:l that she went to the rear of her car, opened the trunk, and put her black 
bag in the.trunk. A/Taulbee said that she then walke<:l to.the <:lriver's si<:le of the car, 
pulled the tarp up to unlock the door, and put her uniform inside the car. A/Taulbee 
said that she pulle<:l the cover off the car. A/Taulbee said that as she was taking the 
caviar off, .sHe §ilw the whi~lrJ,C!ll!lf ci;ir inJ~e"str:1,et. A/Taulbee said that she putthe 
cover in the lrurik and the white car had entered the culd-e-sac. 

A/Taulbee said that she got in her car, started it, and began to back up. A/Taulbee said 
at that time, the white car was between the two houses to the right of her house. 
A/Taulbee said that she began to back out of the driveway and the white car pulled 
forward. A/Taulbee said that she pulled on to the street and began to move forward. 

' 

A/Taulbee said that the white car pulled in the area behind V!Taulbee's truck. 
A/Taulbee said that she .~~s intl\Q . .ai;ea.Q(nEI( neighbpr's driveway (Pamsh) when she 
saw A/Wright get.ou\ofifie white c.i\,~11~1!:)E!f! !laid that she had turned.her head to 
the right, saw A/Wright exit the car,, 11nd walk to. the.:house. AfT aulbee said that · 
A/VVright was walking .fast. . A/Taulpee, said th,it sh.<i> did not stop her car. · 

A/Taulbee said that the week prior, A/Wright had told her when she saw him at her 
house, to keep going and not look .bacl« 

A/Taulbee said that she ".JOO\ on, to.the gym,. A/Taulbee said that A/Wright came in to 
the gym at approximately !5:01i a.m. 
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Affaulbee said that she believed A/Wright told her "they missed it" to pacify her and 
make her believe he had not killed vrraulbee. Affaulbee said that AIV\lright fold her to 
keep caUing·V/Taulbee like,norrrtal:"Mai:J!bee saidihatA/Wriglit told her they would 
try again·afte(theygotback: Affaulbee said that she believed A/Wright meant after 
they got back from 29 Palms. 

Affaulbee said that during the week prior to vrraulbee being killed was when A/Wright 
told Aflinniman to find plane ticket information. 

Affaulbee said that she tried callingVrraulbee and never got an answer, Affaulbee 
",I th + h n ~ho. tnl~ .6/\Alrinh+ \/IT31,lh33 ,.,,.. ..... •+ ,.. ....... , ...... : ... - t... ... .i. .... l..J t... ..... ,1. .... 11 ---Sa!_ •• ,a, \'/,,e,, ,.., ,._. '"''"' , v • •• •~1 IL ,r, 1 UIU na;:,11 L QI 1;:,yyic,1111~1 I IV LVIU I ICI LU r\1;::CfJ 

trying. Affaulbee said that A/Wright told herwtien she got home to tell \//Taulbee she 
had went in and ouUhe<loorthreetirile!I! 

Affaulbee said that V/Taulbee was not taking any medications or sleeping pills. 

I prepared a typewritten statement in the presence of Affaulbee from the information 
she had provided and Affaulbee signed the statement as true and correct. 

At approximately 4:15 p.m., I called Agent Vousboukis. 

Agent Vousboukis stated that he had viewed the video from the Piney Green and Main 
Gates from 01"05-04. Agent Vousboukis said that~tighfalid Miriliirilan pas~j!d 
through the main ,gate at-4:08 a.m: Agent Vousboukis said that A/Taulbee came on 
base through the Piney Green gate at 04:28':49 a'.rW. Agent Vousboukls said that · 
Aflinnimanand A/Wright re.entered-the base throughthti'Piney Green gateat.04:39:15 · 
a.m .. Agent Vousboukis said that the viElee·stlows A/Linnimah·driving and A/Wrighr 
seated in the back seat. · · 

Agent Vousboukis said that Aflinniman purchased the gun from the Marine Corps 
Exchange on 12-05-03, for $134.00. 

On 01-27-04, at approximately 2:30 a.m., I received a telephone call from W/Barbara 
Marsh. · 

W/Marsh stated that she had lived at her residence next door to the Taulbee's for 
approximately four years. W/Marsh said that she returned home from a trip on Sunday 
01-04-04. W/Marsh said at approximately 4:15 p.m. that same day, V/Taulbee brought' 
a brass porthole to her house to show her he had purchased for his boat. W/Marsh 
said that she and V/Taulbee talked for a little while. 

W/Marsh said that she got up at approximately 4:28 a.m. on 01-05-04. W/Marsh said 
that she heard two noi~es and thought a plaque had fallen in her house. W/Marsh said 
that she checked the kitchen and garage but found nothing had fallen. W/Marsh said 
that she did not think any more about it. 
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W/Marsh said thatthe noises were muffled and sounded like a loud "clap". W/Marsh 
said that she heard the first noise and approximately three seconds later she heard the 
second noise. 

W/Marsh said prior to that a car had driven around the culd-e-sac because the lights 
had shined through the bedroom window. 

On 02-02-04, at approximately 10:15 a.m., Lieutenant Colone! Bryan c.a!!ed Doctor 
Garrett and requested that he call the Medical Examiner's Office in Chapei Hill to 
request a toxicology screen for depressants be completed. 

On 02-16-04, at approximately 2:25 p.m., I obtained a search warrant for NWright to 
obtain a Subject Evidence Collection Kit and major case rolled ink impressions of his 
hands. 

At approximately 2:30 p.m., I obtained a search warrant for A/Taulbee to obtain a 
Subject Evidence Collection Kit and major case rolled ink impressions of her hands. 

On 02-17-04, at approximately 9:30 a.m., I executed the search warrant for A/Taulbee 
in the Onslow County Jail. Crime Scene Investigator Garvey obtained major case rolled 
ink impressions from A/Taulbee in the Onslow County Jail. Nurse Judy Willsey 
obtained the Subject Evidence Collection Kit from A/Taulbee in the jail. 

At approximately 10:15 a.m., I executed the search warrant for NWright in the Onslow 
County Jail. Crime Scene Investigator Garvey obtained major case rolled ink 
impressions from NWright in the jail. Nurse Willsey obtained the Subject Evidence 
Collection Kit from NWright in the jail. 

Prior to the collection of evidence from NWright, he requested to call his attorney. I 
allowed NWright to do sq and Attorney Ernie Wright came to the jail. 

At approximately 12:00 p.m., the Subject Evidence Collection Kits and major case rolled 
ink impressions obtained from A/Taulbee and NWright were placed in the Crime Scene 
Investigation Unit. 

At approximately 12:45 p.m., I went to the Magistrate's Office and returned service on 
the search warrants executed on A/Taulbee and NWright. 

On 02-20-04, at approximately 1 :00 p.m., I met with Agent Vousboukis at NCIS aboard 
Camp LeJeune. 

Evidence Custodian Terri Jenkins released two brown in color paper bags to me. Both 
bags were sealed with evidence tape. The inventory sheet, ECR Card, indicated that 
one bag contained NWright's tennis shoes and the second bag contained the black 
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workout suit NWrtght wore the morning of 01-05-04. 

At approximately 2:50 p.m., the two brown in color bags sealed with evidence tape were 
placed in the Crtme Scene Investigation Unit. 

On 02-24-04, at approximately 8:54 a.m., I obtained a search warrant for NLinniman to 
collect a Subject Evidence Collection Kit and major case rolled ink impressions of his 
hands. 

At approximately 9:30 a.m., Nlinniman arrtved at the Shertffs Office with his attorney, 
Ed Bailey. 

At approximately 9:35 a.m., I executed the search warrant on NLinniman. NLinniman 
was taken to the Crime Scene Investigation Unit and I obtained major case rolled ink 
impressions of his hands. 

At approximately 10:15 a.m., I arrived at Onslow Memortal Hospital with Nlinniman. 

At approximately 11 :35 p.m., Registered Nurse Sherrte Francis obtained the Subject 
Evidence Collection Kit from Nlinniman. Upon completion of the kit, Registered Nurse 
Francis released the Subject Evidence Collection Kit to me. 

At approximately 1 :OO p.m., the Subject Evidence Collection Kit was placed in the 
Crime Scene Investigation Unit. 

At approximately 1:15 p.m., I returned service on the search warrant for NLinniman. 

EVIDENCE: 
Refer to Detective Jauernik's case file, 04CI007. 

ATTACHMENTS: 
Refer to Detective Jauernik's case file, 04CI007. 

RESTITUTION: 
Refer to Detective Jauernik's case file, 04CI007. 

Tom Robinson 
Reporting Detective 
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SYNOPSIS: 

Case# 04-Cl-007 
Incident# 010504-151 AP312 

DR# 200400374 
Originating Deputy: Deputy Keith Whaley P309 

Incident Date: 01-05-04 -
Report Date: 02-24-04 

Reporting Detective: Detective D. Jauemik 
Arrest Report 

-This case involves A/Zenaida Taulbee and A/Ruben Wright killing V/James Taulbee by 
shooting or assisting to shoot him two times in the facial area. A/Randy Linniman was 
involved by taking and disbursing the murder weapon for A/Wright. 

PEOPLE: 
Victim ................... James Taulbee 
Witness .. . ... ... . .. . ... Carol Rochelle Linder, victim's mother 
Witness ................. Carol Denise Toth, victim's sister 
Witness ................. Timothy Victor Toth 
Witness ................. Michael Taulbee, victim's brother 
Witness ................. Justin Patrick Taulbee, victim's son 
Witness ................. Lydia Taulbee, victim's daughter 
Witness ................. Rodney Dale Keller, victim's brother-in-law 
Witness ................. Elaine Rochelle Keller, victim's sister 
Witness ................. Debra Wright, arrestee's wife 
Witness ................. Tina Wright, arrestee's daughter 
Witness ................. Teofila Dizon, Burger King worker 
Witness ................. Lamar Wilder, Burger King worker 
Witness ................. Ella Jones Ross, Burger King worker 
Witness ................. Dianna Denise LeDuc, Burger King worker 
Witness ................. Mary Ann Linniman 
Witness ................. Stanley Lester Foster, USMC 
Witness ................. John Ferguson, USMC 
Witness ................. Earl Hampton, Gottschalk Marina 
Witness ................. Donald Wittich, Gottschalk Marina 
Witness ................. Vince Palencia, Gottschalk Marina 
Witness ................. Vaugh Fulton, Gottschalk Marina 
Witness ................. Tom Ray, Gottschalk Marina 
Witness .................. Bayani George Mau Ii, Gottschalk marina 
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Witness ... ... ... ... ... . Ron Jamieson, Gottschalk Marina 
Witness . . . . . . . . . . . . . . . . Michael Morel 
Witness ................ Jennifer Coble, Area 2 Gym 
Witness ................ Heather Smith, Area 2 Gym 
Witness ................ Robert Person, Area 2 Gym/Nutrition Store 
Witness ................. Michelle Parrish, neighbor 
Witness ................. Dexter Parrish, neighbor 
Witness ................. Evelyn Koch, neighbor 
Witness ................. Patrick Koch, neighbor 
Witness ................. Marian Harden 
Witness ................. Evelyn DeNise, neighbor 
Witness ................. Ebony Humphrey, neighbor 
Witness ................. Julie Taylor, neighbor 
Witness ................. Barbara Marsh, neighbor 
Witness ................. Julie Graham, neighbor 
Witness ................. Martina Talbot, neighbor 
Witness ................. Joan Mack, neighbor 
Witness ................. Raquel Bonilla, neighbor 
Witness ................. Sharon Griffin, neighbor 
Witness ................ Francis Alvanado, neighbor 
Witness ................ Amber Hedgeroth 
Witness ................ Todd Roy 
Witness ................ Mark Snavely 
Witness ................ Frances Margaret Bridgman 
Witness ................ Lucinda Minck Hoffman, White Oak Pantry 
Witness ................ Nancy Lee Henneke, White Oak Pantry 
Witness ................ Ronnie Hancock 
Witness ................ Charles Garrett, Medical Examiner 
Witness ................ Hans Miller, State Bureau of Investigations 
Witness ................ Chief Ken Bumgarner, JPD 
Witness ................ Tom Smith, NCIS 
Witness ................ Joseph Briggs, NCIS 
Witness ................ Scott Vousboukis, NCIS 
Witness ................ Sonya Carrnical, NCIS 
Witness ................ Dan Hardesty, NCIS 
Witness ................ Kevin Dobb, NCIS 
Witness ................ Jim Metro, Jacksonville Rescue 
Witness ................ Austin Lentz, Jacksonville Rescue 
Witness ................ Rita Zimmer, Jacksonville Rescue 
Witness ................ Judy Willsey, Nurse 
Witness ................ Sheriff Ed Brown 
Witness ................ Lt. Col. Keith Bryan 
Witness ................ Captain John Matthews 
W!tness ................ Captain Frank Terwilliger 
Witness ................ Captain Mark Shivers 
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Witness : ............... Captain Rick Sutherland 
Witness ................ Lt. Donnie Worrell 
Witness ................ Deputy Keith Whaley 
Witness ................ Deputy Linwood Foy 
Witness ................ Deputy Ashley Bishop 
Witness ................ Deputy John Loucks 
Witness ................ Deputy David Neumann, CSI 
Witness ................ Deputy Patrick Garvey, CSI 
Witness ................ Deputy Bill Meredith, CSI 
Witness ................ Detective Darlene Anderson 
Witness ................ Detective John Dubois 
Witness ................ Detective Harold Major 
Witness ................ Detective T.J. Cavanagh 
Witness ................ Detective Robert Matthews 
Witness ................ Detective Tom Robinson 
Arrestee ............... Ruben Wright 
Arrestee ............... Zenaida Taulbee 
Arrestee ............... Randy Linniman 

PROPERTY: 
• Videotape - White Oak Pantry store security 
• Qualcomm cellular phone, with 2 books for use of phone 
• Leather case - Black for Qualcomm phone 
• Car charger for Qualcomm phone 
• Davis Industries 32 Cal. semi-automatic pistol, Model D-32 Cal. Serial# 334674 

DETAILS: 
On 01-05-04, at approximately 8:12 p.m., I received a phone call from 911 
communications in reference to a victim who was shot in the face. The address was 
107 Chestnut Court, Jacksonville, North Carolina. 

At approximately 8:20 p.m., I called Detective Darlene Anderson for assistance. 

At approximately 8:28 p.m., I picked up Detective Anderson from her residence. 

At approximately 8:31 p.m., Detective Anderson and I arrived at 107 Chestnut Court. 
(Piney Green, Hemlock, Broadleaf and then second left.) Captain John Matthews and 
Deputy Keith Whaley were at the scene. The residence was roped off with crime scene 
tape. Deputy Linwood Foy was standing at the front door not letting anyone inside the 
residence. 

Upon arrival, Deputy Keith Whaley briefed Detective Anderson and I. He stated that 
VfTaulbee was upstairs in a bedroom with two gunshot wounds to his head. He 
advised that Arrestee Zenaida Taulbee was Victim James Taulbee's wife and she was 
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across the street at 108 Chestnut Court on the front porch. He stated she told him that 
she had left at approximately 4:30 a.m., for work. A/Taulbee told Deputy Whaley that 
when she came home she found a computer keyboard laying in the driveway by 
vrraulbee's red Ford Explorer. 

At approximately 8:35 p.m., Detective Anderson began to interview W/Evelyn Koch, 
W/Ella Ross, W/Evelyn DeNise, W/Fransic Alvarado, and A/Taulbee. See Detective 
Anderson's supplement. 

At approximately 8:50 p.m., Detective Tom Robinson arrived at 107 Chestnut Court. 
Detective Robinson and I went to 108 Chestnut Court where A/Taulbee was silting in a 
chair on the front porch. 

A/Taulbee appeared to be upset and crying. While Detective Robinson spoke with her, 
there were no tears and she briefly appeared to be okay. She staled that she was the 
manager at Burger King on Camp LeJeune. She stated that she walked in her 
residence and had a keyboard that she picked up by V/Taulbee's Explorer. 

A/Taulbee signed a consent form to search the house located at 107 Chestnut Court 
and two vehicles that were in the driveway of 107 Chestnut Court. The vehicles were a 
Red Grand Am with a North Carolina registration of RSB-9865 belonging to A/Taulbee 
and a Red Ford Explorer with a North Carolina registration of MVZ-5646 belonging to 
VfTaulbee. 

Al approximately 9:15 p.m., Deputy David Neumann told Detective Robinson and I that 
he had taken digital photographs inside the residence. Detective Robinson and I 
viewed the digital photographs. After viewing the photographs, Crime Scene 
Investigator Neumann stated that we could enter the residence and advised us of a 
path in which to walk. A/Taulbee had signed a Consent to Search Form. 

I noticed that there was an alarm on the house as we entered. We went upstairs and to 
the master bedroom where VfTaulbee was lying on the bed. VfTaulbee's back was 
towards the door. Once we walked around the bed and could see the front side of 
VfTaulbee it appeared that he had been shot twice, once in the cheek and one in the 
forehead. · 

Al approximately 9:30 p.m., Captain Frank Terwilliger arrived at 107 Chestnut Court. 

On_01-05-04, at approximately 9:30 p.m., Lieutenant Colonel Keith Bryan entered the 
residence. As Lt. Col. Bryan, Detective Robinson and I walked through the residence 
the following observations were made: ' 
• Wash clothes in the shower were dry. 
• Jewelry and coins in the nightstand did not appear to be touched. 
• No casings were found. 
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• Doorframe was broken. 
• Back door was unlocked. 
• Front door was unlocked. 
• An alarm sounded when a door was opened. (Beeps and states which door was 

opened) 

At approximately 9:40 p.m., I went outside the residence to help canvas the 
neighborhood. I spoke with W/Alex Miller and W/Melissa Miller of 104 Chestnut Court, 
Jacksonville. 

W/A. Miller stated that he went to work at approximately 6:45 a.m. He worked at the Air 
Station and his work number was 449-7083. He stated that he came home at 
approximately 4:50 p.m., and did not notice anything unusual. 

W/M. Miller stated that she took the trash out and got the mail at approximately 12:00 
p.m. She stated that she looked down the street and didn't see anything unusual. She 
stated that she left the house at approximately 3:45 p.m., to take her cat to the vet 
(Onslow Animal Hospital). She stated that she pulled in behind her husband when she 
returned home at approximately 4:50 p.m., and did not notice anything unusual at that 
time either. 

At approximately 9:57 p.m., the Medical Examiner, Dr. Almedia, was notified. He stated 
that Dr. Garrett would do the autopsy on 01-06-04, at approximately 8:30 a.m. 

At approximately 10:05 p.m., Sheriff Brown was briefed. 

At approximately 10:42 p.m., Detective Anderson, Detective Robinson, Captain 
Terwilliger, Lt. Col. Bryan, Crime Scene Investigators Neumann and Garvey, and myself 
went into the master bedroom. 

• Fragments were removed off the pillow and V/Taulbee's ear. 
• A note was found on the mirror in the master bathroom that read, "Do something 

today." It was on a yellow piece of paper and taped to the mirror. 
• Al approximately 10:47 p.m., quilt taken by the evidence technicians. 
• At approximately 10:48 p.m., pillow taken - pink with red stains 
• At approximately 10:52 p.m., EMS was called for transportation. 
• At approximately 11:15 p.m., moved body into body bag. 
• At approximately 11 :25 p.m., EMS removed V/Taulbee from 107 Chestnut Court. 
• At approximately 11 :40 p.m., Red, Nokia phone collected for evidence. 

I noticed a checkbook on the counter in the kitchen that had checks written out to 
W/Kimberly L. Howell. The checks appeared to be for child support and had been 
written out for the year 2004. The check numbers were 3051 through 3062. 
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On 01-06-04, at approximately 12:40 a.m., V/Taulbee's Red Ford Explorer was 
searched. V/Taulbee's wallet was located inside the vehicle. These items were found in 
the wallet: 
• North Carolina Driver's License # 278288382 
• Navy Federal Credit Union cards# 5811 111 3959 3006 and 4060 9514 9000 2055. 

At approximately 1:00 a.m., W/Rodney Dale Keller, V/Taulbee's brother-in-law, arrived 
at 107 Chestnut Court. I spoke with him in the driveway of 108 Chestnut Court. 

W/Keller stated that his wife, W/Elaine Keller, was V/Taulbee's sister, and their mother, 
W/Carolyn Linder, lived with the Keller's in Las Vegas. 

W/Keller stated that he was in Elizabeth City, North Carolina due to his work. He stated 
that he worked for Northrop Grumman doing classified work. He stated that V/Taulbee 
had a 22 caliber rifle in the house. He stated that he had received a phone call from his 
wife in reference to V/Taulbee getting shot. He stated he came to console A/Taulbee. 

I spoke with two men that drove W/Keller to Jacksonville. They stated that they worked 
with W/Keller and gave him a ride. Their names were W/Todd Roy and W/Mark 
Snavely. They left the scene after speaking with W/Keller. 

The crime scene was left secured. A deputy was posted in front of the residence for 
security purposes since the front door could not be secured. · 

At approximately 1:15 a.m., Detective Robinson and I departed 107 Chestnut Court. 

Al approximately 1 :30 a.m .. Detective Robinson and I arrived at EOG to pick up a run 
report in reference to units dispatched and times for 107 Chestnut Court. 

On 01-06-04, at approximately 8:35 a.m., Detective Robinson, Deputy Whaley, Deputy 
Neumann, and I were at Onslow Memorial Hospital Morgue. Dr. Garrett and his 
assistant, Oliver, did the autopsy ofV/Taulbee. 

Al approximately 9:05 a.m., the autopsy began. Dr. Garrett stated that the wounds 
were close contact. 

At approximately 9:25 a.m., Dr. Garrett used a Woods Light to check for evidence in the 
groin area ofV/Taulbee's body, but nothing was found. 

At approximately 9:45 a.m., Dr. Garrett removed the skull. Taken out of the brain was 
part of a bullet that measured 5 millimeters. Dr. Garrett stated that the cheek wound 
appeared to have entered downward, backward and slightly to the right. He stated that 
the forehead shot appeared to have entered downward, backward and a little to the left. 

Al approximately 12:45 p.m., I went to 108 Chestnut Court and spoke with W/Keller. 
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He stated that the family would be staying at the Microtel Inn and Suites on Western 
Boulevard. 

I spoke with A/Taulbee who had a silver cellular phone with her. She stated that it was 
all right to take the black cellular phone out of her car that was found under the driver's 
seat. She gave me the keys to her vehicle. She stated that the cellular phone did not 
have any service because it had been transferred to her new phone. The black cellular 
phone was collected as evidence. 

Captain Mark Shivers interviewed W/Evelyn Koch at 108 Chestnut Court. See Captain 
Shivers' supplement. 

At approximately 1:31 p.m., Detective Robinson and Detective Major went to NCIS 
aboard Camp LeJeune and then to Gottschalk Marina. See Detective Robinson's 
supplement 

Detective Bud Major, Detective Tom Robinson and I spoke with A/Taulbee and 
W/Keller at 108 Chestnut Court. W/Keller stated that he thought V/Taulbee's son had 
taken the 22 rifle, from the residence last summer. We all walked over to 107 Chestnut 
Court. W/Keller assisted A/Taulbee in walking. 
A/Taulbee stated that on 01-05-04: 
• She got out of her car when she got home from work. 
• She saw the keyboard laying in the driveway and picked it up. 
• She walked to the front door-

It was open approximately 2-3 feet. She saw the doorframe on the floor. 
• She went inside the residence, set the computer keyboard down. 
• She went upstairs, looked in computer room. 
• She called V/Taulbee's name. 
• She went downstairs and outside the front door. 
• A neighbor next door was getting out of his car and she went to him for help. 
• She went over to W/Koch's house after he heard her crying outside. (108 Chestnut 

Court). 
• She called V/Taulbee the morning of 01-05-04, after she left the base gym and was 

on her way to work at approximately 6:45 a.m. She stated that he did not answer 
the phone. 

• She stated that he usually calls back but he did not call her. She stated that she 
called several times throughout the day from her work and cellular phone. 

A/Taulbee became emotional and was unable to make It up the steps during an 
attempt to do a walk through of the residence with us. W/Keller carried A/Taulbee to 
108 Chestnut Court where she was staying. 

I spoke with W/P. Koch at 108 Chestnut Court. He stated that he had been on a trip in 
Florida and returned on 01-05-04, at approximately 5:30 p.m. W/P. Koch stated that 
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once he got home he greeted his wife, W/E. Koch, took some trash out, and sat down 
with W/E. Koch and watched Seinfield and Frazier on television. 

He stated that because he heard a dog next door barking, he went outside and heard 
A/Taulbee crying across the street. W/P. Koch stated that a neighbor told him that 
A/Taulbee's house had been broken into. W/P. Koch stated that he asked A/Taulbee 
to come to his house until the Sheriff's Deputy arrived. 

W/P. Koch stated that A/Taulbee told him and W/E. Koch that her house had been 
broken into and that she tried to call VfTaulbee all day. He stated that she asked if they 
had seen him. 

W/P. Koch stated that W/E. Koch called vrraulbee's cellular phone and left a 
voicemail. He stated that A/Taulbee mentioned that vrraulbee's Explorer was in the 
driveway so he should have been home. W/P. Koch stated that he put one and one 
together and asked ifVfTaulbee was inside. 

W/P. Koch stated that W/E. Koch took off across the street. He stated that it was W/E. 
Koch, him, and then A/Taulbee following behind him. He stated that once they were at 
the residence of 107 Chestnut Court, they went inside and upstairs and they saw 
VfTaulbee in his bed in the master bedroom. 

W/P. Koch stated that W/E. Koch went to the other side of the bed so she could see 
vrraulbee. She told W/P. Koch thatvrraulbee had been shot and he should get 
A/Taulbee out of the room. He stated thatNTaulbeewas at the foot of the bed and saw 
vrraulbee and he took her outside. 

W/P. Koch stated that he had not seen any girls or guy friends over at 107 Chestnut 
Court. He stated that vrraulbee had a boat He stated thatvrraulbee bought the boat 
in Florida and parked it at the Marina at Camp LeJeune. He stated that vrraulbee was 
a "happy go lucky guy." 

W/Marian Harden was the housemaid for W/P. Koch and W/E. Koch. Captain Mark 
Shivers interviewed her. While I was waiting for Captain Shivers, NTaulbee grabbed 
her cellular phone and went upstairs. 

On 01-06-04, at approximately 12:45 p.m., I spoke with W/Keller at 108 Chestnut Court. 
He stated that A/Taulbee told him she never went upstairs when she was with 

W/E.Koch and W/P. Koch. He stated that she told him that she was not in the bedroom 
or even close to it. 

At approximately 1:00 p.m., Detective Robinson and Detective Major went to Gottschalk 
Manna. They searched VfTaulbee's boat with consent from NTaulbee. Detective 
Rob!nson locked the boat and the key was placed in the Taulbee case file. Detective 
Robinson and Detective Major went to Burger King on Camp LeJeune and obtained a 
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work schedule for A/Taulbee. 

At approximately 4:05 p.m., Captain TelWilliger explained his phone conversation with 
W/Keller to me. W/Keller had called the Onslow County Sheriff's Office. Captain 
Terwilliger stated that W/Keller had spoken with A/Taulbee about the black phone 
found in her car under the driver seat that had no service. NT aulbee told W/Keller that 
the phone belonged to a male Marine friend. A/Taulbee told W/Keller that this male 
Marine friend left her a phone to call his wife, who did not speak English, to check on 
her. W/Keller stated that the Marina's wife was from the Philippines. W/Keller stated 
that they were on their way to Wilmington airport to pick up family and would like to 
come by the Sheriffs Office to pick the phone up on their way back into town. 

On 01-06-04, at approximately 6:00 p.m., Captain Terwilliger, Detective Robinson, 
Deputy Neumann, and I looked at this black phone. Detective Robinson stated that the 
phone was ringing while he was searching A/Taulbee's vehicle. He stated that while 
the call was coming in the banner read, 'Gunner". 

While looking at the phone the banner read 'Zeny Wright" 340-2354. The phonebook 
was accessed that had two names and numbers. They were 'Gunner 329-2682 pager", 
and 'Gunner 340-2353 cell". 

The Text Message was accessed that read, 'Call me", 'Ye", "No", "Need directions", 
and 'Where are you." 

The phone had two numbers in the received calls. They were 355-9053 and 451-5303. 

At approximately 6:00 p.m., Captain Shiver's gave out a description of a male that 
W/E. Koch had seen at 107 Chestnut Court in a small four-door vehicle, tan in color, 
possibly a 2000 model. The male was described as being 6'1 tall, 140 -160 pounds, 
and curly dark hair. 

Deputy Neumann searched V/Taulbee's Red Nokia cellular phone. His number was 
910-340-2380. 

Received calls: 
• 01-04-04 18:05:22 
• 01-03-04 18:43:45 
• 01-01-04 20:51 :57 
• 12-31-03 21:11:18 
• 12-30-03 11:33:13 
• 12-29-03 18:00: 17 
• 12-25-03 20:02:18 

Dialed: 

910-340-2381 
910-451-5942 
702-286-4118 
910-451-5983 
910-376-2200 
910-329-5096 
937-848-4856 
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• 01-04-04 18:06:26 910-346-2381 Zeny 

Missed calls: 

• 01-05-04 20:39:41 937-848-4856 

• 01-05-04 20:00:41 No Number 

• 01-05-04 19:36:07 910-340-2381 Zeny 

• 01-05-04 18:09:04 910-451-5942 Burger King 

• 12-31-03 14:28:04 937-436-4584 

• 12-22-03 10:39:59 910-455-9181 

• 12-19-03 9:42:08 . 910-389-9487 Eric 

• 12-18-03 15:13:48 937-271-6204 Justin 

• 12-18-03 13:18:20 702-286-4118 

• 12-16-03 12:10:20 910-347-2702 Earl 

• 12-10-03 18:08:07 639-164-1660, 21 

• 11-13-03 13:32:25 734-941-3646 

• 11-13-03 12:47:47 734-942-9890 

• 11-13-03 11 :59:34 910-941-3793 

• 11-10-03 19:33:26 910-526-2961 Ed 

• 10-28-03 17:29:53 910-938-2814 

• 10-22-03 12:28:57 937 -848-4906 

• 10-03-03 6:57:07 910-451-5983 

• 09-12-03 10:29:28 910-577-6800 

• 09-11-03 10:55:18 910-577-1376 

• 01-05-04 20:39:41 937-848-4856 

On 01-07-04, Detective T.J. Cavanagh spoke with the clerk, W/Nancy Henneke, at The 
Pantry at White Oak. He stated the clerk told him that a male with the suspect's 
description came in on 01-05-04, at approximately 7:15 p.m. She stated that he was 
wearing a black shirt, tan pants, black shoulder length hair and a beard. She stated 
that he was driving a tan car. She stated that he paid for gas and asked for a USA 
Times Newspaper. They did not have that type of newspaper. She stated that he is a 
regular customer on Saturdays, buying a Carolina Auto Bargain Trader and a $125.00 
money order. 

W/Henneke came to the Onslow County Sheriff's Office and pointed out the man on the 
video from the store. (Video time 20:15:45) She stated that she had past conversations 
with the unknown male about kayaking. The video was taken as evidence. 

On 01-07-04, at approximately 11:36 a.m., Detective Robinson went to Area 2 Gym and 
conducted interviews. See Detective Robinson's supplement. 

At approximately 11 :50 a.m., Magistrates Jones and Carpenter issued search warrants 
to Detective John Dubois in reference to the cellular phone records for 910-340-2380 
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and 910-340-2381. 

At approximately 12:45 p.m., I called Detective Cavanagh and passed a message to 
him in reference to W/Michael Morelas. W/Morelas was V/Taulbee's boss. W/Morelas 
could be reached at 376-2200 . 

• 
At approximately 1 :00 p.m., Detective Robinson and Detective Cavanagh interviewed 
W/Morelas. 

At approximately 1 :05 p.m., W/Keller, W/Denise Toth, W/Justin Taulbee, and 
A/Taulbee arrived at the Onslow County Sherifrs Office to be interviewed. 
Interviews went as such: 
I interviewed W/Keller. 
Detective Anderson interviewed W/Toth. 
Detective Major interviewed W/J. Taulbee. 
Captain Shivers interviewed A/Taulbee. 

At approximately 2:00 p.m., Detective Dubois executed Search Warrants for the cellular 
phones on U.S. Cellular. 

On 01-08-04, at approximately 7:55 a.m., I returned a call to W/Keller. I spoke with 
W/D. Toth who told me that someone had food delivered to the Microtel Inn and Suites 
on 01-07-04. She stated that It was potato salad and chicken. She stated that it wasn't 
enough to feed a family. 

W/Toth stated that the desk clerk asked her to stay in the hall to see if she knew the 
person with the food. She didn't know the person so the desk clerk told the person that 
they didn't have anyone by the name, Taulbee. W/D. Toth explained that there was a 
card on the food that read," Zeny and Family, Love Kelly and John'. 

W/D. Toth stated that there was a receipt in the bag from the Food Lion Deli. She 
stated that they asked A/Taulbee if she told anyone where they were staying. 
A/Taulbee said that she didn't know a Kelly. 

On 01-07-04, at approximately 1:05 p.m., I interviewed W/Keller at the Onslow County 
Sheriffs Office in interview room #1. 

W/Keller stated that he was working in Elizabeth City. He explained the night of 01-05-
04. He told me that his cellular phone was turned off and charging. He stated that a 
guy he worked with knocked on his door telling him that he had received a phone call 
from his wife that W/Keller's wife, W/E, Keller, had called his wife and needed W/Keller 
to call his home. 

W/Keller stated that he called W/E. Keller who told him that V/Taulbee had been 
murdered. He staled that W/E. Keller was concerned that A/Taulbee was in 
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Jacksonville w~h no family. 

W/Keller stated that he had two co-workers, W/Todd Roy and W/Mark Snavely, drive 
him to Jacksonville. 

W/Keller stated that W/E. Koch called W/Carol Linder who lives with W/Keller and his 
wife, W/Linder, called W/E. Keller at work. W.E. Keller called him. He stated that it 
was at approximately 9:00 p.m. 

W/Keller stated that the relationship he knew between A/Taulbee and V/Taulbee 
seemed to be good. He stated that they did not have any money problems. He stated 
that V/Taulbee had a goal to save up some money so when he retired he would not 
have to work for two years and planned on buying a boat, which he did. 

W/Keller stated that the last couple of days he had heard A/Taulbee mention the 
names of Joe or Zoe a few times. He stated that while at the emergency room a co­
worker was there with him and A/Taulbee. He stated that they were at the emergency 
room for 2-4 hours and A/Taulbee received some valium to take. 

W/Keller stated that A/Taulbee asked the co-worker if they called Joe. The co-worker 
told her "yes", they called Joe. (Detective Robinson was informed that Joe was the 
district manager of Burger King) 

W/Keller stated that since 01-05-04, A/Taulbee had not been left alone except a couple 
of times to use the phone. 

W/Keller stated that he asked A/Taulbee some questions trying to figure out what 
happened and why. He stated that she explained her day to him the same as she told 
us. (Gym, work, called V/Taulbee 5-6 times from work with her cellular). W/Keller 
stated that he did not feel it was a robbery because there was nice jewelry and things 
that were not taken. 

W/Keller stated that at approximately 5:00 a.m., on 01-06-04, he was talking with W/E. 
Koch, who he and A/Taulbee was staying with. He stated that she wanted to show him 
what she had seen when she went into the master bedroom. 
• V/Taulbee lying in bed - she demonstrated by lying on her couch. 
• Blanket pulled up - around his neck 
• Hands were up. One higher than the other in front of his face in a defensive way. 
• V/Taulbee was shot two times in the face. 

W/Keller stated that he felt who ever kicked the door in must have been mad. He 
explained the last couple of times he saw V/Taulbee. He stated he saw V/Taulbee and 
A/Taulbee when the family met in Tennessee for W/Mike Taulbee's son's wedding. He 
stated that everything seemed good, they were holding hands. He stated that they 
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drove to Tennessee. W/Keller stated that he stayed a week in Jacksonville for 
V/faulbee's retirement party. 

W/Keller stated that Vffaulbee had an ex-wife named Kim. He stated that Kim had 
cheated on V/faulbee so he divorced her. V/faulbee later met A/Taulbee and married. 
He stated they were marrted for approximately 11 years. He stated that V/f aulbee had 

two children named W/Lydia Taulbee, 16 y/o, and W/Justin Taulbee, 19 y/o. 

W/Keller stated A/Taulbee told him that the black phone that was taken belonged to 
Randy Henemen (Gunny Sergeant) later identified as A/Randy Linniman. He stated 
thatthe couple met A/Tau I bee at Burger King and that A/Linniman's wife was Filipino. 
He explained that his wife had not been in the state long. A/Linniman was deployed wtth 
the United State Marine Corps and the phone was given to her to contact A/Linniman's 
wife to check on her. 

On 01-08-04, at approximately 11:52 a.m., Detective Robinson went to the Nutrition 
Shop located in the Main Exchange aboard Camp LeJeune, in reference to interviewing 
W/Robert Person. See Detective Robinson's supplement. 

At approximately 2:00 p.m., W/Keller called from Johnson Funeral Home. He stated 
that arrangements were being made for a Service on Saturday 01-10-04, at 11:00 a.m. 
He stated that Vffaulbee would be cremated. 

At approximately 3:00 p.m., I interviewed W/Julie Graham, who lives at 112 Chestnut 
Court. She came to the Onslow County Sheriffs Office. 
W/Graham stated that: 
• She worked all day on 01-05-04. 
• She left for work at approximately 7:15 a.m. 
• She returned home at approximately 5:30 - 5:45 p.m. 
• She has rived in the neighborhood for one year. 
• She does not know the people at 107 Chestnut Court, but had seen them and 

waved. 
• She came home at approximately 5:30 p.m., on 01-05-04, sawV/faulbee's truck in 

the driveway, but no other vehicle on the street or drtveway. 
• She stated that Vffaulbee comes out and gets in his vehicle like he is mad. She 

noticed it over the summer that he did it every time, and felt it must be just the way 
he was. 

• At approximately 6:15-6:20 p.m., she did not see anyone. She went out on the 
front porch to smoke, looked around and only heard music across the street (yellow 
two story house were the music was coming from). 

At approximately 4:50 p.m., I requested an autopsy and toxicology report on-line. 

On 01-08-04, at approximately 5:15 p.m., Detective Robinson and I interviewed Dianna 
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"Denise" LeDuc. W/LeDuc stated that W/Lamar Wilder heard about A/Taulbee's 
husband so he drove over towards her house on 01-05-04. He told W/LeDuc that he 
saw A/T aulbee's boyfriend leaving the neighborhood in a white Jeep Cherokee. 

W/LeDuc stated that A/Taulbee's boyfriend drove a white Jeep Cherokee and an 
Excursion or Expedition. She gave a description of A/Taulbee's boyfriend. 
• Tall, 6'2- 6'3 
• Bald head 
• Black guy with light skin 
• Big eyes - brown 
• Wore digital cammies - green 
• 180 pounds - skinny 
• Did wear a wedding band 
• Shoulder's look as if he lifts weights but not a body builder. 

W/LeDuc stated that A/Taulbee's boyfriend came to Burger King every morning at the 
back door. He gave A/Taulbee doughnuts and coffee and she gave him hot chocolate. 
She stated that they hugged and kissed. 
W/LeDuc stated that A/Taulbee's boyfriend was in the Burger King everyday and 
missed V/Taulbee by five minutes. She stated that A/Taulbee never sat with V/Taulbee 
while he was eating but would sit with her boyfriend over in a corner, usually around 
1 :00. p.m. W/LeDuc stated that W/Wilder showed her who the boyfriend was one day 
and that W/Wilder had seen them kissing. She stated that W/Wilder told her that 
W/Ella Ross had told W/Wilder not to say anything to anyone about the night of 01-05-
04. 

W/LeDuc stated that A/Taulbee's boyfriend did not come to Burger King at all on 
Monday, 01-05-04. 

W/LeDuc stated that everyone at Burger King knew about the affair. She stated that 
Janine called in to the home office in December and spoke with the District Manager, 
Joe. She stated that Janine notified Joe of A/Taulbee's affair. 

W/LeDuc stated that on Sunday night, 01-04-04, A/Taulbee called a emergency 
manager's meeting for Monday, 01-05-04, at 2:00 p.m. The meeting went from 2:00 to 
4:30 p.m., when W/LeDuc went in and asked for help due to the crowd. 

W/LeDuc stated that the managers came out and helped except A/Taulbee. She stated 
that A/Taulbee came to the front and asked her if she had seen V/Taulbee. She told 
her "no" and that she should call him. W/LeDuc stated that she did not see A/Taulbee 
call V/Taulbee. She stated that A/Taulbee asked Belinda if she had seen V/Taulbee 
that day and Belinda did not work that day, she was just at Burger King for the 
manager's meeting. 
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W/leDuc stated that Affaulbee worked Monday, 01-05-04. She stated that at 
approximately, 11 :00 a.m., NT aulbee left and returned to work at approximately 
12:30p.m. She stated that A/Taulbee was there when she left that evening at 
approximately 6:10 p.m. She stated W/Ross told her thatAfTaulbee left before her and 
she left at 7:30 p.m. 

W/LeDuc stated that she liked AfTaulbee, she just did not approve of the affair. She 
stated that people at work were trying to call her but it was going straight to her 
voicemail. 

W/LeDuc stated that V/Taulbee came in twice a day, even on weekends. He did not 
come in on 01-05-04, at all. 

W/LeDuc stated that she would see A/Taulbee driving on Holcomb Boulevard at 4:00 
a.m. She believed A!Taulbee's boyfriend lived on the base. She stated that when 
A/Taulbee would go out of town, Vffaulbee thought she was on Burger King business, 
but she was actually going somewhere with her boyfriend. 

W/LeDuc stated that on Saturday, 01-03-04, AfTaulbee had a nasty and mean attitude 
at work and the joke was that it was because her boyfriend was not there that morning. 
She stated that the last time she remembered seeing A/Taulbee and A/Wlight was the 
morning of 01-02-04, at the back door. She stated that A/Wright brought A/faulbee 
doughnuts and coffee and they kissed. 

W/LeDuc stated that vrraulbee was a good person and he was loved. He would talk to 
everyone in Burger King, did not have any enemies and would never hurt anyone. She 
told me that she had heard A/Taulbee speak of vrraulbee's retirement and that she 
was set for life. She stated that she also heard AfTaulbee speak of $250,000 and a 
new car. 

W/LeDuc stated that A/Taulbee received one carat diamonds from vrraulbee and they 
were the ones that she was showing a picture of that she wanted. 

At approximately 10:40 p.m., Captain Shivers finished a polygraph with A/Taulbee. 
The results were 99% Deception and a (-10). 

On 01-09-04, at approximately 1 :30 a.m., Detective Anderson interviewed A/Taulbee. 
See Detective Anderson's supplement. 

On 01-09-04, at approximately 2:15 a.m., W/Ross came to the Onslow County Sheriff's 
Office to be interviewed. The interview is in Detective Robinson's supplement. 

On 01-09-04, at approximately 4:30 a.m., Lieutenant Worrell, Detective Robinson, 
Detective Cavanagh, and I went to 1165 Shroyer Circle and met with W/Ronnie 
Hancock. See Detective Robinson's supplement. 
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At approximately 12:33 p.m., I received cellular records on 910-340-2354, belonging to 
A/Wright. This phone was found in A!Taulbee's vehicle under the driver seat The 
records were given to Lieutenant Worrell for review. 

At approximately 1:31 p.m., I received cellular records on 910-340-2381 belonging to 
A!Taulbee. The records were given to Lieutenant Worrell for review. 

At approximately 1:30 p.m., I spoke with W/Frances Bridgeman. She had questions of 
what she had heard because her children worked at Burger King. 

At approximately 3:55 p.m., SBI Agent Hans Miller called in reference to VfTaulbee's 
computer. He stated that VfTaulbee's computer was last used on 01-04-04, at 
approximately 8:04 p.m. 

Lieutenant Worrell received phone records on VfTaulbee's phone. He stated that there 
were no outgoing calls made on 01-05-04, by that phone. He stated that he didn, see 
any incoming calls from A/Taulbee. 

At approximately 7:30 p.m., Crime Scene Investigator Bill Meredith and Detective 
Robert Matthews executed a search warrant on 107 Chestnut Court. They went to 
collect the door jam and a medicine cup. 

On 01-09-04, SBI Agent Hans Miller called stating that VfTaulbee's computer had 
several sexual things such as: several partners, child porn, and beastiality. He stated 
that A/Taulbee must have known what was on the computer due to VfTaulbee saving 
things in a directory. He stated that AfT au I bee had some files relating to Burger King 
and had it saved in the same directory. 

SBI Agent Hans Miller stated that with the exemption of the issue, stated above 
VfTaulbee appeared to be a squared away. He stated that other things found on the 
computer were relating to boats. 

Detective Robinson and Detective Cavanagh went to Camp LeJeune, North Carolina 
and collected a picture of A/Wright from NCIS. Detective Cavanagh called A/Wright's 
residence and spoke with W/Debra Wright who stated that A/Wright was not home. 
NCIS Agent Joe Briggs was watching A/Wright's residence and stated that a couple 
minutes after Detective Cavanagh's phone call, 3-4 males left the residence in a black 
Pathfinder with a temporary registration. 

On 01-10-04, at approximately 11:00 a.m., Detective Robinson and myself attended the 
funeral service.for VfTaulbee. We obtained a copy of the guest book. 

At approximately 12:00 p.m., Detective Robinson and I went to the Nissian dealership 
on Western Boulevard to check on a Black Pathfinder with a temporary registration. 
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See Detective Robinson's supplement. 

At approximately 12:06 p.m., Detective Robinson and I went the Brynn Marr Annex Post 
Office on 279 Huff Drive. We were told that the postman for 107 Chestnut Court was 
Dalton Glover and that he was out delivering man at that time and is usually in the area 
of 107 Chestnut Court, around 11:00 a.m., to 1:00 p.m. We wanted to ask if he had 
seen anything out of the ordinary at the residence of 107 Chestnut Court, on 01-05-04. 

At approximately 12:50 p.m., Detective Robinson and I went to Burger King on Camp 
LeJeune. I interviewed W/Wfider. He stated that NT aulbee was seeing A/Wright He 
described A/Wright as being a tall, black guy that was bald and wore cammies. He 
stated that NTaulbee would go out the back door to see him and that he drove a white 
Jeep. 

I showed him a photograph of A/Wright and W/Wflder identified him as the guy that he 
had seen at the back doorwithNTaulbee. He stated that his girl lived in Aragona 
Village and she had called him stating that someone got shot at NTaulbee's house. 
W/Wilder stated that he drove to Chestnut Court and then turned around when he saw 
the Sheriff patrol cars and the Sheriff tape that was up because he had been drinking 
that night. 

W/Wilder stated that he did not remember seeing NTaulbee going out the back door on 
01-05-04. He stated that he liked NTaulbee, that she was "Cool" and his "home-girl." 

At approximately 2:00 p.m., Detective Robinson and I drove by 3075 Cukela on Camp 
LeJeune. There was a sign by the driveway that read, "Wright". There were a couple 
of vehicles at the house, a Isuzu Rodeo - temp tag of 12694391, silver in color, a White 
Jeep Grand Cherokee, and another white vehicle with a NC registration of Mz.Dee. 

At approximately 2:24 p.m., Detective Robinson and I went to LeJeune Honda and 
spoke with Steve in reference to the temporary tagon the Isuzu Rodeo. He stated that 
Jackie at Lincoln Motors had the information on that tag. 

At approximately 2:26 p.m., I spoke with Jackie at Lincoln Motors who gave us a copy 
of the registration for the temp tag that came back to an enlisted Marine who did not 
have the last name of Wright. 

On 01-11-04, at approximately 8:47 a.m., Detective Robinson and I interviewed 
W/Teofila Dizon who did not speak English. Her daughter translated for us. W/Dizon 
stated that she worked for NT au I bee at Burger King and that she did not know anything 
about her personal life. 

At approximately 1:00 p.m., I received a call from W/D.Toth. She stated thatNTaulbee 
received a phone call from a 800 number. She stated that WIT.Toth was in the room 
with NTaulbee while she was on the phone and she didn't say anything untn the end 
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when she said, "Okay, I'll see you later". 

Later that day outside the Microtel Inn and Suites, wrr. Toth saw an olive skinned male 
walking around the hotel. He stated this male was wearing a big coat and had "dred's" 
down to his shoulders. This guy was similar to the guy that drove down Chestnut Court 
in a red Explorer while he was outside speaking to Captain Shivers. 

WIDrroth stated that the family was thinking of canceling the military service on 01-12-
03, because it was going to be held outside and they were not sure if the family was 
safe. 

On 01-10-04, at approximately 5:30 p.m., W/D.Toth called stating that they found 
another cellular phone and charger belonging to Arraulbee. She stated that the phone 
had a charge on it. She stated that they would give Arraulbee a ride to the Onslow 
County Sheriffs Office on Monday, 01-12-04. 

At approximately 4:30 p.m., W/Randy Hansen called the Onslow County Sheriff's Office 
and he was connected through them to my cellular phone. He stated that he had read 
the newspaper and understood what happened and needed to know if he was in 
danger since his name was brought up. He stated that we had his numbers and if we 
needed anything we could call him. 

On 01-11-04, at approximately 3:18 p.m., Detective Robinson and I met with Agent 
Vousboukis and Agent Briggs at NCIS. See Detective Robinson's supplement notes. 

At approximately 6:30 p.m., a call was dispatched that a suspicious person was on the 
back porch of 107 Chestnut Court. Detective Robinson, Detective Cavanagh, Deputy 
Ashley Bishop and myself responded. We did not locate anyone at the residence but 
saw a black Grand Am turn around on Chestnut Court. Deputy Bishop stopped the 
vehicle and W/Amber Hedgeroth was identified as the driver. She told Deputy Bishop 
that she was going to tell Arraulbee that she was sorry to hear about vrraulbee. She 
stated that she did not know Arraulbee. I explained to her that she needed to stay 
away from that residence. 

W/Hedgeroth lived at 101 Cottonwood Court, and the Grand Am had a NC registration 
of HPE-6821. 

On 01-12-04, at approximately 10:00 a.m., Detective Dubois was issued a search 
warrant by Magistrate Robert Carpenter for the phone records to U.S. Cellular 910-340-
2353, belonging to A/Wright. 

At approximately 11:20 a.m., I received cellular records on 910-324-2353 belonging to 
A/Wnght. The records were given to Lieutenant Worrell for review. 

On 01-12-04, at approximately 12:00 p.m., W/D.Toth called stating thatArraulbee's 
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cellular phone had a missed call. She stated that the call came from Hawaii and there 
was no message left on her voicemail. 

At approximately 10:50 p.m., Detective Robinson, Agents Vousboukis and Briggs and I 
went to Craven Regional Airport to pick up NWright Agent Vousboukis gave us phone 
records from Burger King aboard Camp LeJeune. The records were given to 
Lieutenant Worrell for review. 

At approximately 11:30 p.m., Affaulbee arrived at the Sheriffs Office. Captain Shivers 
and Detective Anderson interviewed her. 

At approximately 11 :50 p.m., Detective Robinson, NWrlght and I arrived at the 
Sheriffs Office. 

At approximately 11 :57 p.m., Detective Robinson and I interviewed NWright in 
interview room #1. See Detective Robinson's supplement 

On 01-13-04, at approximately 1:55 a.m., Affaulbee sign two Consent Forms to search 
the voicemails of 340-2354 and 340-2381. She also provided us with the passwords, 
080902 and 1968, respectively. Lieutenant Worrell activated the voicemails. 

Lieutenant Worrell recorded some voicemails. NWright left a message to Affaulbee 
speaking of the homicide before he should have known. A different message left by 
NWright told Affaulbee to be strong, that he would be going ·through the same thing in 
a few months. NWright was deployed to 29 Palms and was scheduled to return in 
March. 

At approximately 7:30 a.m., Detective Dubois and Detective Cavanagh went with NCIS 
Agent Vousboukis and executed a search warrant of NWright's residence located at 
3075 Cukela Court, Camp LeJeune. 

At approximately 10:00 a.m., I met with Assistant District Attorney Ernie Lee, Mike 
Maultsby, Sheriff Brown and the Detective Division. We discussed new evidence and 
obtaining arrest warrants. 

At approximately 11:00 a.m., W/D.Wright arrived at the Sheriffs Office with daughter 
W/Tina Wright. Sheriff Brown spoke with W/D.Wright and WIT.Wright in reference to a 
voicemail that was obtained by Lt. Worrell. 

At approximately 11:20 a.m., W/D.Wright was speaking with A/Wright 

At approximately 11 :40 a.m., W/T,Wright was speaking with A/Wright. 

At approximately 11 :40 a.m., Sheriff Brown and Detective Anderson were speaking with 
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A/Taulbee. 

At approximately 1 :20 p.m., Detective Anderson collected a black duffel bag from 
A/Taulbee with personal items inside. 

On 01-14-04, at approximately 10:28 a.m., Detective Robinson and I went to NCI$ and 
spoke with Agents Vousboukis and Briggs. 

At approximately 12:45 p.m., Detective Robinson, Agents Vousboukis, Briggs, Sonya 
Carmical, Dan Hardesty, and I went to A/Linniman's residence located at 5838 Carolina 
Court, Camp LeJeune, NC. 

Agent Vousboukis obtained a Permissive Search (Consent Search) from A/Linniman's 
wife, Mary Ann Unniman, to search the residence. See Detective Robinson's 
supplement. 

I interviewed W/Linniman who stated that there were no weapons in the house. 
W/Linniman stated that she knew A/Taulbee as A/Wright's wlfe. She stated that 
A/Taulbee came to he, residence to visit her baby. She said they went to the beach 
and to dinner at a Chinese restaurant. During the interview, A/linniman had called and 
W/Linniman told him that we were there searching the house. Detective Robinson 
requested that Agent Vousboukis have A/Linniman picked up immediately. 

W/linniman stated that she and A/Taulbee were good friends. She stated that she had 
never been to A/Taulbee's house. She stated that if they did anything as couples, her 
with A/Linniman and A/Taulbee with A/Wright, they would do something at the 
Linniman's residence or out somewhere. 

There were twq vehicles in the driveway, a green Dodge Truck with an Ohio registration 
of BGX-5768, and a White Honda Accord with a North Carolina registration of RRR-
8591. · 

On 01-15-04, I received a fax from NCIS Agents Bruce Rogers and Thomas J. Reed 
reference A/Linniman's interview. Agent Vousboukis spoke with the agent in 29 Palms 
who told him A/Linniman stated, 'I'm fucked if I say something, I'm fucked if I don't". ' 

At approximately 11:15 a.m., I went to the NCIS office on Camp LeJeune, NC and 
spoke with Agents Vousboukis and Briggs. They were interviewing A/Wright. 

At appro":imately 1 :OO p.m., Captain Rick Sutherland and Detective Cavanagh picked 
up the evidence from NCIS that was obtained during the search warrant of 
A/Linniman's residence. 
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At approximately 1: 10 p.m., Detective Robinson went into the interview with Agent 
Vousboukis and Briggs. 

At approximately 3:00 p.m., Detective Anderson called stating that her and Detective 
Cavanagh had checked the U-Haul places on Piney Green Road and were unable to 
locate any vehicles rented by A/Wright. 

At approximately 3:40 p.m., Agent Briggs and I interviewed W/Stanley Lester Foster. 
W/Fosterwas issued room 207. He stated that he gave A/Wright his old barracks key 
to room 207, building 1140, to turn in for him when he received new orders. He stated 
that he did not follow up to see if the key was turned in. 

W/Foster stated that he did not live in room 207 or stay there, but once he became an 
Officer he wanted what he was entitled to. 

W/Foster was adamant that A/Wright would not kill someone. He was also adamant 
that A/Wright would not have an affair on his wife. 

NCIS Agent Briggs gave me copies of photo's that were taken of AfTaulbee coming 
onto Camp LeJeune at 4:28 a.m., on 01-06-04. He gave me copies of photo's that 
were taken of A/Linniman and A/Wright coming onto the base through the piney Green 
entrance at 4:39 a.m., on 01-06-04, with A/Linniman driving his white Honda Accord. 

At approximately 4:49 p.m., Detective Robinson, Agent Hardesty, and I went to building 
HP 51 aboard Camp LeJeune. See Detective Robinson's supplement. 

On 01-16-04, at approximately 9:15 a.m., Detective Robinson and l went to NC1S and 
met with Agents Vousboukis and Briggs. See Detective Robinson's supplement. 

At approximately 12:30 p.m., Detective Cavanagh, Sheriff Brown and Agent Kevin Dodd 
interviewed A/Wright at the Camp LeJeune Brig. See Detective Cavanagh's 
supplement. 

} 

At approximately 10:21 p.m., Detective Robinson and l arrived at Ellis Airport and met 
with Agent Briggs. 

At approximately 10:50 p.m., A/linniman arrived at Ellis Airport. A/Linniman was under 
chaser guard and taken to the Airport Securily Office where change of custody 
paperwork was signed releasing A/Linniman for transport to the Camp LeJeune Brig. 

Prior to leaving the airport, Detective Robinson advised A/Linniman that we were theie 
because the NC1S Agents in 29 Palms had informed us that he wanted to speak with 
Onslow County Authorities upon arrival to North Carolina. 

A/Linniman stated that he told NCIS agents in 29 Palms that once he returned to North 
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Carolina and obtained an attorney, he would speak with us. A/Linniman apologized for 
the inconvenience. 

On 01-2().04, at approximately 10:30 a.m., Magistrate Shelby Jones issued a warrant 
for the arrest of A/Wright for the murder of V/Taulbee. 

At approximately 2:26 p.m., Captain Shivers and Detective Robinson went to the Camp 
LeJeune Brig and met with Minniman. See Detective Robinson's supplement. 

At approximately 4:26 p.m., I interviewed W/Michelle Parrish via telephone. She lives 
at 107 Chestnut Court. She stated that she had gotten home around 3:15 -3:30 p.m., 
on 01-05-04. She stated that she noticed that V/Taulbee's vehicle appeared to have 
the dome light on but did not go and notify V/Taulbee of that. She stated that she did 
not see anything else in the driveway or yard. 

At approximately 6:00 p.m., Deputy John Loucks and myself went to the Camp 
LeJeune Brig to serve the warrant on A/Wright for 1'' Degree Murder. A/Wright was 
released to us and he was transported to the Onslow County Magistrates Office. 

At approximately 6:10 p.m., Sheriff Brown, Captain Shivers, and Detective Robinson 
returned to the Camp LeJeune Brig and spoke with A/Linniman. See Detective 
Robinson's supplement. 

At approximately 6:13 p.m., A/Wright was taken to the magistrate office where he was 
placed in the Onslow County Jail with rio bond. A/Wright was fingerprinted and 
processed into the jail. 

On 01-21-04, at approximately 8:10 a.m., Captain Terwilliger, Detective Robinson and· I 
met in Sheriff Brown's Office in reference to A/Wright wanting to speak with him. 
A/Wright was brought into Sheriff Brown's office were Sheriff Brown explained the 
procedures that A/Wright must follow to speak with the Sheriff or a Detective while he is 
in the jail. 

At approximately 8:51 a.m., Lieutenant Worrell stated that the results from the State 
Bureau of Investigation Lab indicted the brand of bullet appeared to be "CDM" and the 
round had a 12 right twist. 

At "!pproximately_ 9:30 a.m., the detective division met with Assistant District Attorney 
Ernie Lee and Mike Maultsby. I explained to them that while transporting A/Wright from 
the Brig to the Onslow County Jail he stated that he didn't do it. A/Wright had a 
concern of why he was the only one being arrested. 

At approximately 11:15 a.m., A/Taulbee came to the Sheritrs Office. See Detective 
Robinson's supplement. 
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On 01-22-04, at approximately 8:52, I spoke with W/E.Koch in reference to her house 
alarm. She stated that the house alarm was Select Security and that Affaulbee had 
the same security system. She stated that Select Security had been bought out by 
ADT. 

At approximately 9:12 a.m., I returned a call to W/John Ferguson. He was not in so I 
spoke with his wife who stated that W/Ferguson was at school. She stated that he 
knew A/faulbee and wanted to speak to a detective. Detective Anderson later 
interviewed W/Ferguson. 

At approximately 9:17 a.m., I contacted WNince Palancia by phone. He stated that he 
knew V/Taulbee from the Gottschalk Marina. He stated that they had talked about their 
boats because they both have Bristles. He stated that the rumor he had heard was that 
A/faulbee was having an affair with a warrant officer and that a gunny made a gun for 
him. 

On 01-22-04, at approximately 9:58 a.m., A/faulbee was at the Sheriff's Office and 
signed a consent to search form for the alarm system at 107 Chestnut Court. 

At approximately 10:30 a.m., Detective Cavanagh and myself stopped the postman, 
W/Glover, who stated that he was off on 01-05-04. He called his office to find out who 
was his replacement on 01-05-04. He was unable to find out at that time. 

At approximately 10:34 a.m., Detective Cavanagh and !·arrived at 107 Chestnut Court. 
Detective Cavanagh explained that type of alarm system did not have a memory chip in 
them. We did not collect any items. 

At approximately 2:45 p.m., Detective Robinson and I went to the magistrate's office 
where Magistrate Shelby Jones issued a warrant for arrest for Affaulbee for the murder 
ofV/Taulbee. 

At approximately 3:00 p.m., I served the warrant on Affaulbee. I took her to the . 
magistrate's office where she was placed in the Onslow County Jail with no bond. 1· 
fingerprinted A/faulbee and she was processed into the Onslow County Jail. 

On 01-26-04, at approximately 10:00 a.m., Detective Robinson and I went to the 
magistrate's office where Magistrate Shelby Jones issued a warrant for NLinniman for 
Accessory After the Fact. 

At approximately 11:15 a.m., Detective Robinson and I went to the Camp LeJeune Brig 
were NLinniman was released to us. NLinniman was transported to the Magistrate's 
Office where Magistrate Shelby Jones placed him in the Onslow County Jail with a 
$100,000 bond. Nlinniman was fingerprinted and then processed into the jail. 
On 01-27-04, at approximately 2:30 p.m., Detective Robinson spoke with W/Barbara 
Marsh who called the Onslow County Sheriff's Office. See Detective Robinson's 
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supplement. 

On 02-02-04, at approximately 10:15 a.m., Lieutenant Colonel Bryan called Doctor 
Garrett and requested that he call the Medical Examiner's Office in Chapel Hill to 
request a toxically screen for depressants be completed. 

On 02-16-04, at approximately 2:25 p.m., Detective Robinson obtained a search 
warrant for A/Wright to obtain a Subject Evidence Collection Kit and major case rolled 
ink impressions of his hands. 

At approximately 2:30 p.m., Detective Robinson obtained a search warrant for 
A/Tau I bee to obtain a Subject Evidence Collection Kit and major case rolled ink 
impressions of her hands. 

On 02-17-03, at approximately 9:30 a.m., Detective Robinson and I went to the Onslow 
County Jail were Detective Robinson executed the search warrant for A/Taulbee in the 
Onslow County Jail. Crime Scene Investigator Garvey obtained major case rolled ink 
impressions from A/Taulbee in the Onslow County Jail. Nurse Judy Willsey obtained 
the Subject Evidence Collection Kit from A/Taulbee in the jail. 

At approximately 10:15 a.m., Detective Robinson and I went to the Onslow County Jail 
were Detective Robinson executed the search warrant for A/Wright in the Onslow 
County Jail. Crime Scene Investigator Garvey obtained major case rolled ink 
impressions from A/Wright in the Onslow County Jail. Nurse Judy Willsey obtained the 
Subject Evidence Collection Kit from A/Wright in the jail. 

Prior to the collection of evidence from A/Wright, he requested to call his attorney. 
Detective Robinson allowed A/Wright to do so and Attorney Ernie Wright came to the 
jail. 

At approximately 12:00 p.m., the Subject Evidence Collection Kits and major case rolled 
ink impressions obtained from AfT aulbee and A/Wright were placed in the Crime Scene 
Investigation Unit. 

At approximately 12:45 p.m., Deteclive Robinson returned service on the search 
warrants executed on A/Taulbee and A/Wright. 

On 02-18-04, at approximately 11:25 a.m., Judge Carol Jones denied a bond in a court 
hearing in District Couri for A/Wright. 

On 02-20-~4, at approximately 1 :00 p.m., Detective Robinson met with Agent 
Vousboukts at NCIS aboard Camp leJeune and collected additional evidence. See 
Detective Robinson's supplement. 

On 02-24-04, at approximately 8:54 a.m., Detective Robinson obtained a search 

24 A-113

Case 1:19-cv-03191   Document 1-1   Filed 10/24/19   Page 114 of 151



warrant for M..inniinan to collect a Subject Evidence Collection Kit and major case 
rolled ink impressions of his hands. See Detective Robinson's supplement. 

EVIDENCE: 
• Photograph of AfTaulbee and A/Wright 
• Photograph of A/Wright and A/Linniman with 3 unidentified persons 
• Paper with Airways Flight Information 
• Red Bible :Good News Bible" page 648 & 649 
• Desktop computer tower, 7200 Series 
• Glass from kitchen counter 
• Glass from coffee table 
• Motorola cellular phone, model 120C, silver dolphin charm, Phone# 340-2354 
• Intel computer with gray case 
• Nokia cell phone, red cover, phone # 340-2380 
• Miscellaneous fragments 
• Piece of blue and white cloth 
• Brown leather wallet, containing miscellaneous items 
• Glass from bedroom 
• Wood piece from door frame and metal striker plate 
• Maxtor External Storage, Model# USB 2040QLE001 SN/KN9715004594 
• View Monitor computerVA720 SN/AID030700093 
• Pink pillow case with pillow 
• Pink pillow case with blood stain 
• Checkered pillow case with pillow and blood stained 
• Checkered pillow with pillow 
• Checkered fitted sheet 
• Mattress cover, white, blood stained 
• Checked sheet 
• Comforter - striped one side and muti-colored on the other side 
• Bullet fragments 
• One purple and one red top - tube of blood 
• U.S. Cellular bill account# 914751005 
• House key to 107 Chestnut Court, key was released to the Sheriff's Office. 
• Barracks key to Building 1140, Rm. 207 CLNC 
• Road Runner Cable Modem Box, Model# SB4100 Customer SN: 02FFZC6154Y2 
• (1) box containing a .410 gauge shotgun, Sporting Arms, serial# 26591, with a 

sawed off barrel and muzzle adapter. 
• (1) sawed off barrel approximately 10" long. 
• Braztech, .22 cal. Long rifle barrel, serial# SP478306, with a black soft case. 
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• (8) ·eel' .22 cal. Long Rifle rounds 
• "Federal' .41 O gauge. rifled slugs containing (3) rounds 
• .22 cal. Winchester Rifle. Serial # 255 with scope. W/ camouflage soft gun case 
• Bersa .22 cal. pistol, serial # 036893 
• .22 cal. magazine 
• Brown gun case. 
• Rubber box containing unknown amount of .22 cal. rounds 
• (21) rounds of 22 WMR HD, Maxi Mag rounds by "CCI' 
• ( 1) spent shell casing 
• (4) Super X .22 cal. rounds 
• (2) super X .22 cal. rounds 
• Green Ammo Can with mixed ammo 
• Zenaida Taulbee - Evidence collection kit, Major case rolled ink impressions 
• Ruben Wright - Evidence collection kit, Major case rolled ink impression 
• Randy Linniman - Evidence collection kit, Major case rolled ink impressions 
• Samsonite black gym bag 
• Navy Blue t-shirt , Key West 
• Navy Blue sweat shirt, New Years Resolution 5K 
• White socks 
• Black/White sports bra - Mossaino 
• Black, Medium underwear - Victoria Secret 
• Off White ribbon/hair bow 
• Grey pants, medium - Mossaino 
• Peach in color towel 
• Peach in color wash cloth 
• Black underwear, with a flower on the front. 
• Navy Blue hair bow 
• One pair of Asics, gel foundation, size 14. 
• One black in color workout outfit, "Polartec" headband, "lnsport'' top, "Nike" bottoms 

ATTACHMENTS: 
Interview Sheet for Victim James Taulbee. 
Interview Sheet for Witness Carol Linder. 
Interview Sheet for Carol "Denise" Toth with statement attached. 
Interview Sheet for Timothy Toth. 
Interview Sheet for Michael Taulbee. 
Interview Sheet for Justin Taulbee with audio statement. 
Interview Sheet for Lydia Taulbee. 
Interview Sheet for Rodney Keller with audio statement. 
Interview Sheet for Elaine Keller. 
Interview Sheet for Debra Wright 
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Interview Sheet for Tina Wright. 
Interview Sheet for Teofila Dizon. 
Interview Sheet for Lamar Wilder. 
Interview Sheet for Ella Ross with statement attached. 
Interview Sheet for Dianna LeDuc with statement attached. 
Interview Sheet for Mary Ann Linniman. 
Interview Sheet for Stanley Foster with statement attached. 
Interview Sheet for John Ferguson. 
Interview Sheet for Earl Hampton 
Interview Sheet for Donald Wittich. 
Interview Sheet for Vince Palancia. 
·Interview Sheet for Vaughn Fulton. 
Interview Sheet for Tom Ray. 
Interview Sheet for Bayani Mauli. 
Interview Sheet for Ron Jamieson. 
Interview Sheet for Michael Morel. 
Interview Sheet for Jennifer Coble. 
Interview Sheet for Heather Smith. 
Interview Sheet for Robert Pearson. 
Interview Sheet for Michelle Parrish. 
Interview Sheet for Dexter Parrish. 
Interview Sheet for Evelyn Koch. 
Interview Sheet for Patrick Koch. 
Interview Sheet for Marion Hardin with statement attached. 
Interview Sheet for Evelyn DeNise. 
Interview Sheet for Ebony Humphrey. 
Interview Sheet for Julie Taylor. 
Interview Sheet for Martina Talbot 
Interview Sheet for Joan Mack. 
Interview Sheet for Raquel Bonilla. 
Interview Sheet for Sharon Griffin. 
Interview Sheet for Francis Alvanado. 
Interview Sheet for Amber Hedgeroth. 
Interview Sheet for Todd Roy. 
Interview Sheet for Mark Snavely. 
Interview Sheet for Frances Bridgman. 
Interview Sheet for Lucinda Hoffman. 
Interview Sheet for Nancy Henneke. 
Interview Sheet for Ronnie Hancock with statement attached. 
Interview Sheet for Arrestee Ruben Wright with written statement attached. 
Interview Sheet for Arrestee Zenaida Taulbee with written. Audio statement also 
obtained. 
Interview Sheet for Arrestee Randy Linniman with written statement. 
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RESTITUTION: 
None 

THIS CASE IS CLOSED PENDING THE DISPOSITION OF THE COURT. 

Dawn Jauernik 
Reporting Detective 
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----- ----- --·. --- . --· ·- -----

U.S. NAVAL CRIMINAL INVESTIGATIVE SERVICE 
INVESTIGATIVE ACTION 23JAN04 

CONTROL: 06JAN04-CALE-0007-7HMA 

$/WRIGHT, RUBEN WORLEY/CW04 USMC 
M/B/MW04_/T/306-66-2966/10JUN58/S01ITH BEND, IN 
SUPP: ·HQ COMPANY, 6TH MARINES 

RECEIPT OF MCB, CLNC VIDEO 

1. On 22Jan04, _CPL David FOX, USMC, Marine Corps Base, {MCB) Camp 
Lejeune, NC (CLNC) NOSB/Network Security provided Reporting Agent 
(RA) with a CD-R disk c6ntaining video of traffic exiting and 
entering MCB,.CLNC on OSJan04 between 0345 and 0500'. 

2. For background information on 05Jan04, V/TAULBEE was discovered 
deceased with two small caliber gunshot wounds to the head- OCSO, 
preliminary investigation discovered V/TAULBEE's spouse, X/TAULBEE 
was having an adulteress affair with S/WRIGHT. Interviews with 
X/TAULBEE surface information wherein S/WRIGHT and X/LINNI~ became 
a logical suspect in the·death of V/TAULBEE. Repor~edly, X/LINN'IMAN 
and S/WRIGHT exited MCB, CLNC, via the main gate, went to V/TAOLBEE's 
residence off of Piney Green Road, Jacksonville, NC and returned to· 
MCB, CLNC via the Piney Green Road· MCB, CLNC gate." 

3. A review of the provided video depi_cte~ what appears to b_e 
X/LINN!MAN 1s vehicle, a white Honda Accord, exiting the MCB, CLNC ;t 
0408. 05 on 05Jan04.; encl.os_ure (A) pertains. At 0428. 35, ),;:/TAULBEE is 
depicted entering MCB, CLNC via the Piney Green Gate in her Red 
Pontiac Grand Am- It appears that X/TAULBEE smiles at the MCB, CLNC 
gate guard while handing the guard her Military Identification card; 
enclosure (Bl pertains. 

4. A review of th_e video further depicts X/LINNIMAN entering MCl?,,, 
CLNC via the Piney Green Gate in his white Honda Accord at 
approximately 0439; enclosure (C) pertains·. 

ENCLOSURE ( S) 
(A) One Photograph Depicting X/LINNIMAN's vehicle exiting MCB, 

CLNC/05Jan04 
(Bl One Set of 6 photographs Depicting X/TAULBEE's vehicle entering 

MCB, CLNC/0SJan04 
(C) one Set of 6 photographs Depicting X/LINNIMAN's vehicle entering 

MCB, CLijC/05Jan04 

REPORTED BY: Scott Voushoukis, special Agent 
qF?ICE: ,N'CISRA Camp Lejeune, NC 

. FOR OFFICIAL USE ONLY WARNING 

EXH\S!i(,7'9} 
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NA\ • ..L CRiiYilNAL INVESTIGATIVE S.- . .:VICE 
FORENSIC EXAMINATION REQUEST 

To NC1S Regional Lab 
9079 Hampton Blvd-
Norfolk, Virginia "2.3S05-i 098 __ 

Attn : Special Agent Marc Jaskolka 

From: 
(Ad.dress] 

Special Agent Scott Vo_usboukis 
H-32 Julian C. Smith 
Camp Lejeune, NC 

Brief description of ease facts which would pertain to the requested examination and which may assist laboratory 
persomici in processing the evidence. Include dale and place of crime. 
On 05Jan04, S/WRIGHT and X/LlNNIMAN-exited Marine-Corps Base, Camp Lejeune, NC in 
XJLrnNIMAN's vehicle; a white Honda Accord. Apparently, this -vehicle is seen exiting MCB, at 0408 and 
then entering_at 0~39 on_05Jan04. 

Evidence Submitted· . 
ECDNo. Item Item Dcscri~ Uon 

139--04 A One brown llaot r bae containinn one CD-R 

E:rammations and/or comparisons requested (attach separate sheet 1! •dd1tlonal space needed). 
Enhance video, and provide still photographs. 

Type or Offense: I DEATH 
Susrect"s) 
SIWRJGHT RUBEN WORLEY/CW04 USMC 
XITAULBEE ZENAIDA s;crv 
X/LINNIMAN RANDY J/GYSG11JSMC 

One copy of Evidence Custody Document endoscd? 
Other evidence previously submitted for lhis case~ 

!(Yes, list Labon:nory Report No.: 

Victlm(s) 
VfTAULBEE, JAM:ES PATRICK/CIV 

.6J Yes LJ No 
0Yes (2J No 

Age.ney CII.Se Control Number: 06JAN04-CALE·0007-7~ 

tnvestlgator's N11.me: Scott Vousbouki.:s E-Mail Address : svousbou@ncis.wivy .. mil 

Office Telephone {Comm1DSN): 9)0-451-6542 Fa:i: Number 910-45!-8206 

Disposition of evidence after analysis/comparison:-
~ Return O Reta!D at RFL O Forv,ard to another fidd element 

Consider~d priority of requested u1uniI1J1tion(s}: t8J Routine_ 0 As soon u possible O Urgent* 

* IF URGENT,SUP£RYlSOR'S EXPLANATION AND SIGNATURE REQUJRED * 
X/\VlliGHT AND XITAULBEE ARE PLACED m PRE-TR.lAL CONrJNEMENT AT ONSLOW COUNTY 
JA.ll,. NO COURT DA TE HAS BEEN SET. 

Signature of Supervisor 

The above-m?ntloncd e"ldence has not been subjected to ei.:aminadun by other nperll for the prosecution ln the 
same se!cncilk field as requested herein. 

Typ~~:;zsbo~s 

Signatur<! of Requester 

NC[S 5580129 (01/2002) {Forrr.erly N1SFOR.\I 012/07-80) 

75A 
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U.S. NAVAL CRIMINAL INVESTIGATIVE SERVICE 
INVESTIGATIVE ACTION 24MAR04 

CONTROL, 06JA.'s04 -CALE- 0007-?HHA 

S/h"RIGHT, RUBEN WORLEY/ 0104 USri.C 
M/S/MW04/T/306-66-2966/10.JUNS8/S0UTE BEND, IN 
SUPP: HQ COMPANY, 6"Tli MARINES 

REQUEST FOR ASSISTANCE BY NCIS VIDEO IMAGING IJ.BORATORY 

1. on 23Mar04, Reporting Agent (RAJ provided Mr Marc JASKOLKA, 
Forensic Examiner, Video 1ma.9ing, NCIS Regional Forensic Laborato_cy 
(NCISRFL), Norfolk, VA, with a copy of a CD-R disk obtained from­
Marine COJ:ps Base {MCB) ,._.camp :Lejeune, NC {CLNCl Network Security 
Department.' This specific video surveillance depicts what appear to 
be X/LlNNIMAll' and X/TAULBEE's vehicle exitillg and/or entering l'JCB, 
et.NC during the early 1110l:ning bourp of 0SJan04. This copy was 
entered into the NCISRA CLNC Evidence Custody System, l,lllder log 
number 139.-0*. arid w;,.s s=t via registered mail to the »CISRPt·· 
~01:.t:olk, VA. RA reqUested JASKOLKA to enhance video depicted on the 
CD-Rand to p1:ovide still images of depicted vehicles. 

2. i"or backg1:ound info:rmation on 05Jan04, V/TAULBBE was discovered 
deceased with two small. caliber gunshot WOUilds to the head. ocso 
preliminary investigation discovered V/TAULBBE's spouse, X/TAOLBBE 
was having an adulteress affair ·.iith S/WRIGHT. OCSO interviews with 
X/TA\JI,BEE surfaced informacion wherein S/WRIGHT and X/LINNIMAN became 
logica1 suspects in the death of° V/TAULBEE. Repo1:tedly, X/LINNIMA};; 
provided S/WRIGHT with a modified firearm, which was used in the· 
death of V/TAULBEE, 

ENCWSURE(S) 
(A) NC1S Forensic Ei-amination Request Form/2JNarO~ 

REPORTED BY: Scott Vousboukis, Special hgent 
OFFICE: NClSAA camp Lejeu:ie, NC 

FOR OFFICIAL USE ONLY WARNING 

Page 1 LAST TWB './2 LNN T~" OOCUM!>.'1" '5 ..... ••o .. •TY ~- T~, NAV"' ca,,,, ...... 1N""'1=n~nEI\"!£• 

=-=~• "" "'°"'""e:,"' --· 'tO == """" C,S,JC,"'"'"" .. w .. , ·=· """"- °""""" ..... ""' .. ="-= TO""' .... ,.,.,., <QOCW,U,""""""T"°"'""' 

""'""'°'"''"" 1"0« T..0"'''"'-"""'"''°" """""""'"" .. ,o11,e,1. 

7 <./ A 
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679635 08:47 20040623 IN:SSDEMAIL #57001 OUT:CALEEXLIFE #7472 , 

CCS .)fj.]i.Ji)DYliJA1ai1 ,li.Ju 0C ~ 
r -

U.S. NAVAL CRIMINAL INVESTIGATIVE SERVICE Traosmit.?'\1u..oil~ Fs,Jl!l. 
REPORT OF INVESTIGATION {INTERIM} 

DEATH (II) 

22J'WN04 

CONTROL: 06JAN04-CALE-0007-7HMA 

S/WRIGHT, RUBEN WORLEY/CW04 USMC 
M/B/MW04/T/306-66-2966/10J'UNS8/SOUTH BEND, IN 
SUPP: HQCO, 6THMAR 

X/LINNIMAN, RANDY J/GYSGT USMC 
M/W/MEE7/S/294-72-1189/27MAY6S/SIDNEY SHELBY, OH 
SUPP: HQCO, 6THMAR 

X/TAULBEE, ZENAIDA SAGUILLA/CIV 
F/A/USXX/N/495-06-6480/0SJUN:68/RP 
SUPP: SPONSOR: JAMES PATRICK TAULBEE, CIV 

V/TAULBEE, JAMES PATRICK/CIV 
M/W/USX.X/N/293-SB-2921/30AUG56/0AYTON, OH 

COMMAND/SECOND MARDIV, CAMP LEJEUNE, NC/12000 

MADE AT/CALE/CAMP LEJEUNE NC/SCOTT VOIJSBOUKIS, SPECIAL AGENT/ 

REFERENCE(S) 
(A) NCISRA Camp Lejeune NC ROI (INTERIM)/29Apr04 (Contains 

62-65) 

i 
Exhibits 

EXHIBIT(SJ 
(66) IA: Receipt of Enhanced Photographs/26May04 ... (Copy All/Less 

2381/FEYK/FEMQ)' 

EXECUTIVE SUMMARY 
1. Investigation was initiated on 06Jan04, after the Onslow county 
Sheriff's Office (OCSO), Jacksonville, NC, requested investigative 
assistance regarding the homicide of V/TAULBEE, Reportedly, 
V/TAULBEE was discovered deceased at his off base residence on 

05Jan04 with two .22 caliber gunshot wounds to the head. 
V/TAULBEE's wife, X/TAULBEE, was discovered to be having an ongoing 
adulterous affair with $/WRIGHT. X/LINNIMAN was interviewed by NCIS 
wherein he stated S/WRIGHT requested that he buy a Rossi .22-caliber 
rifle and make a silencer for it. X/LINNIMMJ disclosed be drove 
S/WRIGHT to the TAUL~EE's residence during the early morning hours o 
05Jan04, wherein he conversed w_ith X/TAULBEE just prior to him 
entering the residence.. Reportedly, S/WRIGHT entered the TAULBEE' s 

residence carrying a black bag, which contained the modified .22-
caliber rife. S/WRIGHT then requested X/LINNIMAN to dispose of the 
modified .22-caliber rifle while they were aboard Marine Corps Base 
(MCB), camp Lejeune, NC (CLNC). Multiple crime scene searches 
revealed numerous items of evidentiary value to include a .22-calibe 
barrel and rife reportedly, used during the homicide of V/TAULBEE. 
During captioned investigation other items of evidentiary value were 
seizeci to include illegally modified fireanns and computer related 
items. Video was obtained dep_icting what appeared to be X/TAULBEB.1.s 
and X/LINNIMAN' s vehicles en.t.ering and/or exiting MCB, CLNC. Witness 
interviews provided amplifying details. 

NAARATIVE 

FOR OFFICIAL USE ONLY 
Page 1 

WARNING 
THIS OOCUM(NT IS THr, PROPEl!JY OF TH~ NAVAl CRIMINA\ INVJ:STIGAT!Vf <"~'""" 
co..,nms ,...,a, o,;r:i n«~ ~ ... " ·- ----· ! 
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U.S. NAVAL CR™JNAL INVESTIGATIVE SERVICE I "'--.. 

INVESTIGATIVE ACTION 26MAY04 
' I 

CONTROL: 06JAN04-CALE-0007-7HMA 

I 
S /WRIGHT, RU13Ebl WORLEY/ CW04 USMC 

M/B/MW04/T/306-66-2966/10JUN58/SOUTH BEND, IN 
SUPP : HQ COMPANY, 6TH MARINES 

RECEIPT OF ENHANCED PHOTOGRAPHS 

1. For background information, on 22jan04, the Marine Corps Base 
{MCB), Camp Lejeune, NC {CLNC) NOSB/Network Security Department 
provided Reporting Agent {RA) with video tape depicting traffic 
entering and exiting the MCB, CLNC, during the early morning hours of 
05Jan04. This query revealed what appears to be X/TAULBEE's and I 
X/LINNIMAN's vehicles entering or exiting MCB, CLNC. Special Agent 
(SA) Marc JASKOl.,KA, NCISRA Norfolk Forensic Laboratory, was 

1

1 

subsequently, requested to enhance the above video and provide the 
enhanced video as still photographs. .1 

2. On 24May04, RA received enhanced photographs depicting what I · 
appeared to be X/TAULBEE's and X/LINNIMAlifls vehicles entering and/or 
exiting MCB, CLN'C, Enclosures (A) and CB) pertain. 

ENCLOSURE ( S) 
(A) One Set of Five Photographs Believed to be X/TAULBEE's 

vehicle/Undated 
(B) One Set of Four Photographs Believed to be X/LINNIMAN's 

vehicle/Undated 

REPORTED BY: 
OFFICE: 

Scott Vousboukis, Special Agent 
NCISRA Camp Lejeune, NC 

FOR OFFICIAL USE ONLY 
Page 1 LAST KJN V2LNY 

/~_,,, 

WARNING 
THIS DOCUMENT IS THE PROPERTY DF TIU, NAVAL CRlMlNAL INVESTl~TlVE SERV1CE 

CON1alTS MAY DE OISCI.OSED OffLYTO l'G!SONs v,\iOSE OR'!ClAL DU"TI.S nEQIJIRe = 
HERETO. ca<!Etfl"$ MAY NOT DEOOSQDSED TO lfll;PARTY!S) CONCEHN&>wtJHO\)T SPECIFIC 

IWTIIOIIIZATlON FROM 1HS NO.V/,J.. CIIIM!liAL NVESTIGA.Tl\/1: SEP.Via. A-131
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06JAN04-CALE-0007-7HMA 

SUBJ, S/WRIGHT, RUBEN WORLEY/CW04 USMC 

U.S. NAVAL CRIMINAL INVESTIGATIVE SERVICE 
1. This investigation pertains to a violation of North Carolina 
General Statute, 14-17 Article 6 (Homicide). 

2. Subsequent .to the submission of Reference (A), enhanced 
photographs depicting what appeared to be X/TAULEE and X/LINNIMAN 
entering and/or exiting MCB, CLNC, during the early morning hours of 
05Jan04 was received from the NCIS Regional Forensic Laboratory, 
Norfolk, VA, Exhibit 66 pertains. 

3. Investigation pending completion of additional interviews, 
computer forensics, FINCEN query request, lead tasking of NCISRA 
Manila, RP, and further tasking from the ocso. 

DISCLOSURE ACCOUNTING 
4. On or about 22JUn04, copies of this report were provided to the 
OCSO, Jacksonville, NC and Onslow County District Attorney's Office, 
Jacksonville, NC, for prosecution purposes. 

DISTRIBUTION 
NCISHQ: 0023Bl 
INFO:· CALE/FEYK/FEMQ/ONSLOW COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE, 

JACKSONVILLE, NC (ATTN: ADA MIKE MAULTSBY) (H) 

FOR OFFICIAL USE ONLY WARNING 

Page2 LAST KJN V2 LNY THIS DOCUMENT IS THE PROPERTY DE THE NAVAL CRIMINAL INVESTIGAJIVE SERVICE A-132
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~DUKELAW 
WRONGFUL CONVICTIONS CLINIC 
DUKE: UNIVE:RSITY SCHOOL OF LAW 

SCIENCE DRIVE ANO TOWERVIEW ROAD 

BOX 90360 • DURHAM, NC 27708-0360 

{919) 613-7057 • FACSIMILE (9 \ 9) 613-7262 

ICOLEMAN'll.AW DUKE EDU 

JAMES E. COLEMAN, JR. 

CO·DIRECTOR 

May 11, 2016 

BY FACSIMILE (910) 478-3611 

The Honorable Ernest Lee 
District Attorney 
District 4B 
632 Court Street 
Jacksonville, NC 28540 

Dear Mr. Lee: 

Re: State v. Wright, 04 CRS 50533 

As you know, we represent Ruben Wright in connection with his claim of actual 
innocence in the above-referenced murder case. 

In the course of our investigation, we have reviewed videotapes taken by security 
cameras at the Main and Piney Green Gates to the Camp Lejeune military base between 
0345 and 0500 hours on January 5, 2004. We have a single still photograph, taken from 
one of the videotapes, showing Randy Linniman leaving the base through the Piney 
Green gate at around 04:06:05; Linniman was tried separately in connection with the 
murder for which our client was convicted as an accessory after the fact. Inexplicably, 
the copies of the videotapes that we have are missing large chunks of time, including all 
of the period when Linniman approached the Piney Green Gate to leave and when he 
stopped at the guard before exiting. The still photograph of Linniman leaving shows his 
car after it had exited the Gate and is moving away from the camera, after it was possible 
to determine if there was a passenger in his car. The videotapes also show Zenne 
Taulbee, wife of the murder victim, entering the base in her red Pontiac Grand Am at 
04:28:35; and they show Linniman returning to the base through the Piney Green Gate at 
04:39. 

The videotapes are marked "Camera One," "Camera Two," and "Camera Three." 
The video from Camera One is missing the following times: 04:05:45 - 04: 10:34; 
04:11:07 -04:13:08; and 04:13:44 -04:19:00. The video from Camera Two is missing 
the following times: 04:01:20-04:18:34; 04:30:30-04:41:35; and 04:41:47 -04:48:43. 
The video from Camera Three is missing the period from 04:05:21 - 04: 18:38. 
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At trial, NCIS Special Agent Scott Alexander Vousboukis testified for the State 
about still photographs made from the Camp Lejeune surveillance videos identified 
above. The photographs were of cars driven by Ms. Taulbee as she entered the base 
through the Main Gate, and of Randy Linniman's car as it left and re-entered the base by 
the Piney Green gate. There was only one photograph of Linniman's car leaving the 
base, taken of the rear of the car at about 4:06 a.m., after the car had passed through the 
gate. It is not possible to determine who is in the car, or if more than one person is in the 
car. 

As you know, Ms. Taulbee testified at Ruben's trial that she saw Ruben get out of 
the passenger side ofLinniman's car in the driveway to her home sometime around 04:15 
on the morning her husband was killed. In pretrial statements, Linniman claimed that he 
drove Ruben to Ms. Taulbee' s home that morning, unaware that Ruben intended to kill 
Mr. Taulbee. Your decision to charge Linniman with only being an accessory after the 
fact indicates that you accepted his version of the facts. Linniman's statement and the 
trial testimony of Ms. Taulbee and NCIS Special Agent Vousboukis make the question of 
whether Ruben was in Linniman's car when it left Camp Lejeune that morning critically 
important; the unaltered videotape may answer that question definitively. 

On April 1, 2016, Taylor Johnston and Muran Zhu, students in the Wrongful 
Convictions Clinic, traveled to Jacksonville to investigate the missing segments of the 
videotape. They interviewed Senior ADA Mike Maultsby, who worked on Ruben's case 
in 2004, and learned that the tapes in the files of your office were also missing the same 
key segments of video. Mr. Maultsby said the tapes were not heavily relied upon at trial, 
and that he never noticed that they had been altered; whether the State relied heavily on 
the altered tapes, however, is beside the point. 

On the same trip, Muran and Taylor also interviewed Ruben's trial counsel, Ernie 
Wright. Like Mr. Maultsby, Mr. Wright said he was unaware that the surveillance 
videotapes had been altered. 

In addition to meeting with Mr. Maultsby and Mr. Wright, Muran and Taylor 
attempted to meet with OCSD to determine if the Camp Lejeune videotapes contained in 
OCSD's file were also altered. Unfortunately, they were unable to review the sheriff's 
ii.le on April 1; however Taylor returned to Jacksonville on May 6 and met with OCSD 
Officer Gordon. Taylor reviewed OCSD's copy of the videos and found they were the 
same altered videos that we have. 

Finally, on April 1, 2016, Muran and Taylor also attempted to meet with NCIS to 
determine if the agency had turned over the unedited videotapes to OCSD. NOS was 
unwilling to meet with the Clinic. The military also has refused to turn over copies of the 
original Camp Lejeune tapes pursuant to a FOIA request. Furthermore, agent Scott 
Vousboukis, NCIS's liaison with OCSD, has been unwilling to discuss the case in any 
way. I am enclosing three NCIS documents that relate to Vousboukis' handling of the 
original the Camp Lejeune surveillance videotapes. 

21Pagc 
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In light of the foregoing, this letter is to request that you ask the SBI to conduct an 
investigation into the altered Camp Lejeune surveillance videotapes. There is no question 
that the segments of those videotapes that were edited out have a material bearing on the 
soundness of the State's case against Ruben and on his claim of innocence. This 
intentional tampering with the videotapes likely constitutes obstruction of justice in this 
murder case. The State has as much an interest in determining the truth as Ruben does. 
We have done all that we can to investigate this issue. 

As always, I appreciate your assistance and look forward to hearing from you at 
your earliest convenience. 

cc: Robert Schurmeier 
Director 
N.C. State Bureau of Investigation 

Very truly yours, 

James E. Coleman, Jr. 

31Pagc 
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Office of the District Attorney 

Ernie Lee 
District Attorney 

Mr. James E. Coleman, Jr. 

Fourth Prosecutorial District 

632 Court Street 
Jacksonville, NC 28540 

May 24, 2016 

Duke Wrongful Convictions Clinic 
Duke University School of Law 
Box 90362 
Durham, NC 27708 

Re: State v. Ruben Wright 
04 CRS 50533 (Onslow County) 

Dear Mr. Coleman: 

Onslow County 
910-478-3610 

Duplin County 
910-275-7010 

Jones County 
910-478-3610 

Sampson County 
910-596-6610 

Pursuant to your letter of May 11, 2016 in reference to the above-cited case, this office has 
made steps to respond to your requests and allegations contained in your letter. I received your 
letter by facsimile on May 11, 2016 and I received the mailed copy on May 16, 2016. On May 
12, 2016 pursuant to your faxed copy of the letter, I reviewed the District Attorney's file. On 
May 12, 2016, I further made contact and met with SAC Mac Warner of the Coastal District 
Office of the State Bureau of Investigation since you sent a copy of your May 11, 2016 letter to 
the Director of the SBI requesting that I request an investigation by the SBI of the Camp Lejeune 
surveillance videotapes. After review of your letter, I determined that the SBI should not conduct 
an investigation and that the more appropriate course of action, would be for me to contact the 
Naval Criminal Investigative Service to obtain more information about the surveillance 
videotapes that you have claimed are "altered." 

On May 13, 2016, I made contact with ASAC Mike Williams of the NCIS at Camp Lejeune 
and by e-mail provided him a copy of your letter of May 11, 2016. On May 13, 2016, ASAC 
Mike Williams indicated that he would forward your letter to Acting SAC and Supervisory 
Special Agent David Gardner of the NCIS at Camp Lejeune. On May 16, 2016, SSA Gardner, 
Chief Assistant District Attorney Michael Maultsby and I met at the District Attorney's Office. 
Pursuant to my request for further follow-up of this matter on May 16, 2016, SSA Gardner made 
contact with me again on May 16, 2016. 

SSA Gardner contacted the individuals who handle the cameras at the Camp Lejeune gate. 
According to SSA Gardner, those who know and are familiar with the camera system confirmed 
that that the cameras in use in January 2004 were motion-activated which explains why there are 
«gaps" in the video. He explained that "If no vehicles were in-bound or out-bound then the 
camera would not have activated to record." Those who know and are familiar with the camera 
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system indicated that it was possible that headlights from a vehicle could have created a blur (for 
lack of better description) on the camera that the camera would not identify this as motion and 
therefore would not have activated video recording. SSA Gardner indicated that in January 2014, 
there would have been four cameras at the Camp Lejeune Main Gate and also four at the Camp 
Lejeune Piney Green Gate. These are two in-bound and two out-bound cameras which would 
have captured the front and rear of the vehicles whether in or out-bound. However, SSA Gardner 
was informed that not all of the cameras may have been operable at the time due to technical 
difficulties but there is no way to tell at this time if all the cameras were operable. Those who 
know and are familiar with the camera system informed SSA Gardner that the motion-activated 
system was in place at least since March 2003 and that a motion-activated system in currently in 
place. SSA Gardner was informed that between 0400 and 0500 it would be reasonable for there 
to be light vehicle traffic. SSA Gardner was informed that those who know and are familiar with 
the camera system at Camp Lejeune no longer have any recordings from 2004. Standard practice 
was to keep recording data for up to 45 days however it is not unusual for the data to be available 
for 15-20 days due to size limitations on storage. SSA Gardner further indicated that he 
contacted SA Scott Vousboukis on May 16, 2016 and that SA Vousboukis had declined to speak 
with Wrongful Convictions Clinic at Duke University about this case. 

I have considered the claims made in your letter of May 11, 2016 and have determined that 
based upon the information currently before me, there are insufficient grounds to request the SBI 
to investigate the handling of the Camp Lejeune surveillance videotapes. 

With best wishes, I am 

cc: SSA David Gardner, NCIS 

SAC Mac Warner, SB! 

Sincerely yours, 

~ 
Ernie Lee 
District Attorney 
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'tDUKELAW 
WRONGFUL CONVICTIONS CLINIC 
DUKE UNIVERSITY SCHOOL OF LAW 

SCIENCE DRIVE ANO TOWERVIEW ROAD 

BOX 90360 • DURHAM, NC 27708-0360 

BY FACSIMILE (910) 478-3611 

The Honorable Ernest Lee 
District Attorney 
District 4B 
632 Court Street 
Jacksonville, NC 28540 

(919) 613-7057 • FACSIMILE (919) 613-7262 

JCOLEMANl!i'LAW DUKE EDU 

JAMES E. COLEMAN, JR, 

CO-OJ RECTOR 

May 31, 2016 

Re: State v. Wright, 04 CRS 50533 

Dear Mr. Lee: 

On the same day that I wrote to request that you ask the State Bureau of 
Investigation to investigate the alteration of a videotape taken by security cameras at the 
Main and Piney Green Gates to the Camp Lejeune military base between 0345 and 0500 
hours on January 5, 2004. I also submitted a Freedom oflnformation Act request to the 
Naval Criminal Investigative Service Resident Agency at Camp Lejeune asking for all 
information in its possession relating to the security video. I am enclosing a copy of that 
letter for your information. The Navy responded to my request in a letter dated May 19, 
2016. which I read yesterday. I also am enclosing a copy of that Jetter. 

According to NCIS's response to our FOIA request, "on April 14, 2016, the 
requested video footage was permanently transferred to the Onslow County Sherriffs 
Office. NCIS no longer maintains a copy." We would like to schedule a meeting with 
your office and the OCSD to review the video that the Navy turned over to determine if it 
has been altered. At that time, we also would like to obtain a copy of that video and 
copies of any documents relating to it. I am available to meet anytime on June 8 or 9. I 
will ask my assistant to call your office on Friday to schedule the meeting. 

As always, I appreciate your assistance and look forward to hearing from you at 
your earliest convenience. 

Very truly yours, 

~-~:_an-.-Jr-. .---=-· 
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To: 
From: 
Re: 
Date: 

Professor Coleman 
JP Cumming 

MEMORANDUM 

Meeting Notes with DA Ernie Lee and ADA Michael Maultsby 
June 14, 2016 

The meeting started at approximately 10:30 am in the conference room of the Onslow 

County District Attorney's Office. District Attorney Ernie Lee and Assistant District Attorney 

Michael Maultsby met with Professor James Coleman and James-Paul Cumming. 

Lee first gave Coleman a copy of the video, noting they had pulled it up on their 

computer to make sure the video does work. Lee also stated that the it was the original as far as 

they knew and that it was the same as previously used. 

Coleman then explained that the problem with previous tapes, and with this one if it 

showed only the same video as previous tape, was the lack of video showing Randy Linniman 

leaving the base and only a short portion of video showing his return. However, a previous 

disclosure contained a still frame that is time-marked at 4:06:05. No video exists from any of the 

three cameras that corresponds to this still frame. Because the frame must have been isolated 

from the video recording made by a camera there should be a video recording of this moment, 

and not just a still frame. 

Maultsby acknowledged that he had seen that still photograph. Coleman showed a 

timeline of the videos previously received and how all three cameras were missing video records 

for a different period of time. All three missing periods overlap with the timestamp on the still 

frame. Coleman explained that the video the still frame is taken from must be missing. 

Lee stated this video is what they had from the beginning. And that "they said they sent 

over everything." It's unclear ifhe was referring to the Onslow County Sheriffs Department or 
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the Naval Criminal Investigative Service. Maultsby identified the leaving the base in the still 

frame photo as Linniman's. Lee asked how Maultsby knew this and Maultsby explained it was 

because the car was a white Honda. 

Coleman stated our next step would be to ask for an investigation into the original video 

the still frame was taken from. Lee speculated that it might be a difference in the mechanism for 

saving video versus the mechanism for saving a still frame. Although this would suggest that 

while reviewing the tape record a person chose to simply save a still frame and not the entire 

video showing Linniman leaving the base. Lee did not know of any next steps his office could 

take, but reiterated they had turned over what they had. 

Lee also asked Maultsby if they used any still photos (possibly meaning at trial). ADA 

Maultsby replied that they had used, "just one," but didn't make clear which still frame photo 

was used. Lee suggested it had been so long he didn't remember many events of the trial. 

Coleman, then showed a still frame ofLinniman returning to the base. Coleman noted 

that it "seems pretty clear no one is in the passenger seat." Both Lee and Maultsby replied, 

"yeah." Maultsby, reiterated that it was clear nobody was in the front seat. No explanation was 

made for why Ruben Wright wasn't in the recording even though Linniman's testimony would 

require him to be in the vehicle. Lee said that he can't see anyone in the car and didn't see 

anyone in the passenger seat but made sure to add if there is a person in the car they are hard to 

see. Coleman stated that he would pursue the assistance of the Navy and the Marines again, but 

if that was unsuccessful he would ask the US Attorney to find an explanation. Lee stated that the 

copy they provided that day would have a clearer depiction ofLinniman's return to the base. 

Lee then asked Maultsby when they tried the case, and Maultsby replied, "2004." 

Coleman stated that he assumed they believed Linniman's story because he was only indicted for 
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accessory after the fact. Lee and Maultsby stated that Linniman was tried for first-degree murder 

and that they had increased the charge from where it was initially set by the Onslow County 

Sheriff's Department. Lee stated that's what he remembered. That they had a new indictment 

handed down against Linniman. Lee stated that in answer to Coleman's question we must have 

thought he was guilty of murder. Lee suggested that his cross-examination of Linniman was 

damaging and although Linniman was acquitted he received 19 years in federal court on the 

weapons charge. 

Coleman than asked why Zenaida Taulbee pled guilty without a sentencing agreement 

and received so much time. Lee and Maultsby agreed that Taulbee received a long sentence. Lee 

stated that it was in the judge's discretion, but agreed that her sentence was long for a plea 

agreement. 

Attached 

I. Still Frame - 4:06:05 timestamp. 

2. Still Frame - 4:39: 13 timestamp. 
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~DUKELAW 

July 17, 2016 

Karen Richman, CDR, JAGC, USN 
Depa1tment of the Navy 
Naval Criminal Investigative Service 
27130 Telegraph Road 
Quantico, Virginia 23134-2253 

JAMES E. COLEMAN, JR. 
JOHN S. BRADWAY PROFESSOR 01' LAW 

DUK!c UNIVERSITY SCHOOL OF LAW 

21 0 SCIENCE DRIVE 

SOX 90360• DURHAM. NC 27708-0360 

TEL O 1 0-61 3-7057 • FAX 9 19-61 3-7231 

JCOLEMAN@LAW.DU KE.EDU 

Re: Richard Wright NCIS Investigation 

Dear Commander Richman: 

Thank you for your letter of May 19, 2016 (5720 2016-006502; 
SER00LJF/16Uo737). 

After receipt of your letter, I met with Ernie Lee, District Attorney for District 4B 
(Onslow County), on June 13, 2016, in his offices in Jacksonville, NC, to obtain a copy of 
the video footage that the NCIS Carolinas Field Office consolidated evidence facility 
transferred to the Onslow County Sheriffs Department (OCSD) on April 14, 2016. Prior 
to our meeting, Mr. Lee already had determined that the footage sent on April 14, 2016, 
had the same gaps as the copies of video footage that OCSD disclosed to Mr. Wright's 
defense counsel prior to Mr. Wright's murder trial. 

Because NCIS previously provided OCSD a still photograph taken from the 
original security video footage that has a time stamp indicating it was taken from 
footage that was not turned over by NCIS, this letter is to request that the Department of 
Navy investigate the circumstances under which the footage that NCIS turned over to 
OCSD prior to trial was altered, withheld, or destroyed. 

To recount the facts: We are investigating the claim of Ruben Wright, formerly 
CW04 USMC, that he is innocent of the murder of James Taulbee, a retired Marine, for 
which a civilian jury convicted him on January 20, 2006. In the course of our 
investigation of Mr. Wright's claim, we reviewed video footage taken by security 
cameras at the Piney Green Gate to the Camp Lejeune military base between 0345 and 
0500 hours on January 5, 2004. As part of its discovery disclosures to the defense, 
OCSD also produced a still photograph captured from footage from one of the security 
cameras, showing former Sgt. Randy Linniman, USMC, leaving the base at 04:06:05 on 
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Karen Richman 
July 17, 2016 
Page2 

the morning of January 5, 2004. Attachment 1. The State tried Mr. Linniman 
separately for the murder of Mr. Taulbee, and alternatively as an accessory after the fact. 

Inexplicably, the copies of all of the video footage that NCIS turned over to OCSD 
and OCSD subsequently produced to Mr. Wright are missing large chunks of time, 
including all of the period when Mr. Linniman approached the Piney Green Gate to 
leave on the morning of January 5, 2004, and when his car passed the guard house 
before exiting the base. The still photograph made from footage obtained from one of 
the cameras shows Mr. Linnhnan's car after it had exited the Gate and was moving away 
from the camera, when it was no longer possible to determine if there was a passenger 
in his car. See, Attachment 1. The surveillance videotapes also show Zenaida Taulbee 
entering the base in her red Pontiac Grand Am at 04:28:35; and Randy Linniman 
returning to the base through the Piney Green Gate at 04:39. 

The video footage came from security cameras marked, "Camera One," "Camera 
Two," and "Camera Three." The footage from Camera One is missing the following 
times: 04:05:45 - 04:10:34; 04:11:07 - 04:13:08; and 04:13:44 - 04:19:00. The 
footage from Camera Two is missing the following times: 04:01:20 - 04:18:34; 
04:30:30 - 04:41:35; and 04:41:47 - 04:48:43. Finally, the footage from Camera Three 
is missing the period from 04:05:21 - 04:18:38. I have enclosed a chart that we 
prepared showing the missing segments, with a mark indicating where the still 
photograph of Mr. Linniman leaving the base at 0406:05 would have been captured on 
each segment. Attachment 2. 

At Mr. Wright's trial, Ms. Taulbee testified that she saw Mr. Wright get out of the 
passenger side of Mr. Linniman's car in the driveway to her home sometime around 
04:15 on the morning her husband was killed. In statements that he gave to NCIS, Mr. 
Linniman claimed that he drove Mr. Wright to Ms. Taulbee's home that morning, 
unaware that Ruben intended to kill Mr. Taulbee. Mr. Linniman claimed that he 
learned the reason for Mr. Wright's visit to the Taulbee home on the way back to the 
base. According to Mr. Linniman, after he returned to the base with Mr. Wright, Mr. 
Wright threatened Mr. Linniman's family ifhe talked. The missing video footage is key 
evidence that bears on the credibility of the State's case against Mr. Wright. The video 
footage showing Mr. Linniman returning to the base shows that he was alone in his car. 
Attachment 3. 

The NCIS special agent who seized the surveillance video footage, reviewed it, 
and requested capture of the still photographs from the footage is Special Agent Scott 
Alexander Vousboukis, currently stationed at the NCIS NW Field Office. We attempted 
to interview Mr. Vousboukis on February 26, 2016, but he refused to speak with us. 

At Mr. Wright's trial, Mr. Vousboukis testified that he had the still photographs 
made from the surveillance video footage, including still frames of Linniman's car 
leaving from and returning to the base. Trial Tr. 940. Prior to having the photographs 
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Karen Richman 
July 17, 2016 
Page3 

made from the video footage, Mr. Vousboukis reviewed the original footage "to identify 
any and all white vehicles that kind of matched the vehicles I was looking for exiting or 
coming on the base. These vehicles that I picked out matched those vehicles, the best 
description that I had." Id. at 942. Mr. Vousboukis said he believed he "picked out 
[Llnniman's] vehicle, yes sir." Id. at 943. Thus, there is no question that there was video 
footage of Mr. Linniman's car leaving the base that no longer exists. 

In light of the importance of this missing footage, we request that the Department 
of the Navy investigate or request another appropriate agency to investigate the 
circumstances under which the video footage of Mr. Linniman's car leaving the base on 
the morning of January 5, 2005, was deleted or destroyed. If, as Mr. Wright contends, 
he was not in Linniman's car when it left the base, contrary to the State's claim at trial, 
the missing video is exculpatory; the fact that it is missing apparently reflects 
intentional misconduct. 

I would appreciate if you would acknowledge receipt of this letter and indicate if 
the Navy will conduct or request another agency to conduct an investigation of the 
missing video footage. The evidence has a material bearing on whether Mr. Wright 
committed the murder for which he was convicted. 

cc: The Honorable Ernie Lee 
District Attorney, District 4B 
632 Court Street 
Jacksonville, NC 28540 

Very truly yours, 

James E. Coleman, Jr. 
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> From: "Devinny, Sean" <SEAN.DEVINNY@NCIS.NAVY.MIL<mailto:SEAN.DEVINNY@NCIS.NAVY.Mll>> 
> Date: October 13, 2016 at 8:00:49 AM EDT 
> To: "'jcoleman@law.duke.edu<mailto:jcoleman@law.duke.edu>"' <jcoleman@law.duke.edu<mailto:jcoleman@law.duke.edu>> 
> Subject : NCIS Investigation in Ruben Wright (homicide investion from 2004) 
> 
> Mr. Coleman, 
> 
> For background information, I am the Assistant Special Agent in Charge of the NCIS Carolinas Field Office and have been asked 
to conduct an inquiry into missing video from the Ruben Wright investigation conducted in 2004. It's my understanding I was tasked 
to complete this inquiry at your request due to the fact you did not receive all the outbound video from Camp Lejeune's "Main Gate" 
on January 5, 2004. 
> 
> Before I continue further w ith my inquiry, I was hoping to talk with you so I can clearly understand what is missing and what you 
currently have in your possession. 
> 
> I was not assigned to Camp Lejeune in 2004, so I do not have any knowledge of the investigation aside from what I have read. 
Talking with you as what you believe to be missing will help me complete this inquiry quickly and more effectively. 
> 
> Can you call me or provide a phone number where you can be reached? 
> 
> Many thanks, 
> 
> Sean P. Devinny 
> Assistant Special Agent in Charge 
> Naval Criminal Investigative Service 
> Camp Lejeune, NC 
> (910) 451-6505 (desk) 
> (91 O) 548-3326 (cell) 
> 
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On Mar 8, 2017, at 6:18 PM, Devinn,y, Sean <SEAN.DEVINNY@NCIS.NAVY.MIL> wrote: 

A<:13, 

I hope you are well. My apologies for the confusion ... my understanding was that our IG department would speak with your 'team as to our results. 

I have completed my investigation into the allegation lhat security camera video footage obtained as eviden<:13 in the S/WRIGHT, RUBEN WORLEY 
investigation (CCN: 06JAN04-CALE -0007-7HMA) may have been altered, withheld, or destroyed prior to trial. 

Witness interviews and a review of Ille videos (of the Piney Green Gate) provided by lhe Mr. Coleman revealed that no nefarious activity had oocurred; 
rather, lhe missing portions of video were the result of the video system's configuration to activate the recording system only when a pixel in the video 
changed. As a result of lhe system's configuration, many gaps in recording oocurred when vehicular and foot traffic were absent. The video recording 
system was configured to record onl¥ when !here was activity in view of the camera; therefore, it is logical that !here would be gaps in the video surveillance 
footage. 

Further, the assertion that still image bearing the time stamp wilhin a missing portion of footage is inaccurate as lhe still image was taken from footage at the 
Main Gate and the videos offered were of the Piney Green Gate. 

I will be in the offi<:13 on Friday if you would like to speak further by phone. 

Hope this is helpful, 
Sean 

Sean P. Oevinny 
Assistant Special Agent in Charge 
Naval Criminal Investigative Service 
Camp Lejeune, NC 
(910) 451-6505 (desk) 
(910) 548-3326 (cell) 
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~ 

Name Date modified Type Size 

4 Files Currently on the Disc (2) 

Piney Green Inbound 1/ 22/2004 2:59 PM File folder 

@] Main Gate Outbound Honda 11sn oo4 4:06 AM JPEG Image 6KB 
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~ 

Name Date modified Type Size 

4 Files Currently on the Disc (15) 

~ Grand AMl 11snoo4 4:28 AM JPEG Image 42 KB 

~ Grand AM2 11snoo4 4:28 AM JPEG Image 38 KB 

~ Grand AM3 11snoo4 4:28 AM JPEG Image 37 KB 

~ Grand AM4 11snoo4 4:28 AM JPEG Image 40 KB 

~ Grand AmS 11snoo4 4:28 AM JPEG Image 31 KB 

~ Grand Am6 11snoo4 4:28 AM JPEG Image 31 KB 

ii Grand AM 1nmoo4 2:46 PM Video Clip 4,350 KB 

~ Hondal 11snoo4 4:39 AM JPEG Image 38 KB 

ii Honda 2 1nmoo4 2,s1 PM Video Clip 888 KB 

~ Honda2 11snoo4 4:39 AM JPEG Image 39 KB 

~ Honda3 11snoo4 4:39 AM JPEG Image 22 KB 

~ Honda4 11snoo4 4:39 AM JPEG Image 21 KB 

~ HondaS 11snoo4 4:39 AM JPEG Image 36 KB 

~ Honda6 11snoo4 4:39 AM JPEG Image 25 KB 

ii Honda 1nmoo4 2:48 PM Video Clip 1,339 KB 
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James E. Coleman, Jr. ,. 
To: Devinny, Sean Cc: Maultsby, Michael D., Lee, Ernest R., Christopher D. Thomas, and 2 more ... 

RE: Ruben Wright Investigation (Surveillance Videos of Camp Lejeune main gate) 

Hi Sean, 

September 24, 2017 at 7:38 PM • 
lnbox - Exchange El 

We went to Onslow County Sheriff's Department this past Wednesday but we were unable to play one of the videos on the CD that oontains the surveillance 
video of Randy Linniman leaving through the Main Gate at Camp Lejeune. Moreover, based on the labeling of files on the CD, we do not think that this CD 
oontains the missing video. The video that we could not play is in the folder marf<ed "Piney Green Inbound." There is only the screen shot of Linniman's car 
after it had passed through the gate; the photograph is marf<ed "Main Gate Outbound." There is no video of the outbound traffic, unless it is misidentified and 
is the video we could not play. 

This puts us back at the beginning. We need to find or account for the original surveillance video. We do not believe the CD at Onslow County Sherriff's 
Department is the original because it oontains screenshots of Mrs. Taulbee and Linniman entering the base through the Piney Greene gate. These were 
made from the original video. 
We are unclear about the form of video surveillance files or how they ordinarily are stored at Camp Lejeune. Can you provide that information to us? We 
would like to figure out how the original videos are stored (on a oomputer database or CDs, for example). Knowing this information may help us focus better 
in our search for the original Main Gate outbound footage that we need. 
We also would like an opportunity to interview Agent Scott Vousboukis, the NCIS agent who served as NCIS' liaison with the Onslow County Sheriff's 
Department in the Wright case and who handled the original surveillance video and arranged for its duplication. NCIS reoords indicate that he sent the 
original video to Norfolk, VA, and has the best first-hand account of how the files were stored, the form of the original video, and perhaps where the original 
video was stored after it was returned from Norfolk (if in fact it was returned). We are especially interested in determining the factual basis for his belief that 
Ruben Wright was in Randy Linniman's car when it left the military base on the morning that James Taulbee was killed. 

We are willing to interview him in-person or, initially, by phone. We are happy to have you participate in the interview. 

Please let me know ii we could arrange this interview and if you have any other advice on how to find the original surveillance footage. If there is any oost 
associated with this request that NCIS does not want to bear, we will pay for the work. Thank you for your help. 

James E. Coleman, Jr. 
Duke Wrongful Convictions Clinic 
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----Original Message-----
From: Goodridge, H. Andrew [mailto:drew.goodridge@ncis.nayymi!] 
Sent: Thursday, September 28, 2017 8:32 AM 
To: James E. Coleman, Jr. <jooleman@law.duke.edU> 
Cc: Devinny, Sean <SEAN.DEVINNY@NCIS.NAVY.MIL> 
Subject: FW: Ruben Wright Investigation (Surveillance Videos of Camp Lejeune main gate) 

Mr. Coleman, 

Good morning. In an effort to best guide your inquiry into how Camp Lejeune maintains stored video files from entry control poinlS and what the specific file 
format lhe system uses I need to refer you to lhe Camp Lejeune Installation G-6 utilizing the directory assistance number at (910) 451-1113. 

NCIS declines your request to interview Special Agent Scott Vousboukis. 

Regards, 

Drew 

H. Andrew Goodridge, CPP 
Special Agent in Charge 
Naval Criminal Investigative Service 
Carolinas Field Office 
910-451-6534 (desk) 
401-269-6096 (mobile) 

FOR OFFICIAL USE ONLY - This e-mail is from the Naval Criminal Investigative Service and may oontain information that is Law Enforcement Sensitive 
(LES) or Privacy Act Sensitive and is to be used for official purposes only. Any misuse or unaulhorized disclosure may result in bolh civil or criminal penalties. 

see More from James E. Coleman, Jr. 

A-150

Case 1:19-cv-03191   Document 1-1   Filed 10/24/19   Page 151 of 151


	a
	Exhibit E_FINAL (003)
	Exhibit E_FOIA appeal
	Attachment E_For Filing_(175335357)_(1)
	ATTACHMENT E_2


	Exhibit E_May FOIA Request
	Exhibit E Addendum




